

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်

နန်းယွန်းမြို့နယ်နှင့် ပင်လည်ဘူးမြို့နယ်တို့မှ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံ

ဟုမ္မလင်း ဇန်နဝါရီ ၂၁

နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသူ၊ ဦးအုန်းဝင်းနှင့် ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်သူနှင့် ဦးလှမော်ဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံရတပ်ဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယရဲဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်ဝင်းဦး၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်မှ အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ထွက်ခွာကြရာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခန္တီးမြို့သို့ ရောက်ရှိကြသည်။

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့အား စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသူများက ခန္တီးလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား ခန္တီးမြို့လေဆိပ်တွင် ဒေသခံပြည်သူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြစဉ်။

ရောက်ရှိ
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ခန္တီးမြို့မှတစ်ဆင့် ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ထွက်ခွာကြရာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနာဂ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသနန်းယွန်းမြို့သို့ ရောက်ရှိကြသည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့အား နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသစီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကေဆိုင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ နာဂတိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် နန်းယွန်းမြို့နယ် စုပေါင်းရုံးခန်းမ၌ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

အထူးအလေးထား
တွေ့ဆုံပွဲတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ဆိုရင် အဓိကအရေးကြီးတဲ့ကိစ္စတစ်ခုက လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်နေရာနဲ့တစ်နေရာ ချောချောမွေ့မွေ့ လွယ်လွယ်ကူကူ သွားနိုင်လာနိုင်မှသာလျှင် ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံးဟာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နိုင်မှာပါ။ ဒါကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့အနေနဲ့ ဒီလိုဝေးလံခေါင်သီတဲ့ ဒေသတွေရဲ့ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကို အထူးအလေးထားပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့လည်သလောက်က ဒီဒေသကို မိုးတွင်းမှာ လာမယ်ဆိုရင် အခက်အခဲတွေ အများ

ကြီးရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ ရာသီစုံလမ်းတွေဟာ အဓိကကျတယ်ဆိုတာကို နားလည်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒါဟာ ဒီဒေသတင်မဟုတ်ပါဘူး။ တစ်နိုင်ငံလုံးမှာ ဖြစ်နေတာကို ကျွန်ုပ်တို့တွေ ခဲ့ရပါတယ်။ ဘယ်နေရာသွားသွား လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဟာ အင်မတန်မှ အရေးကြီးပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့လို မုတ်သုံရာသီကို ရင်ဆိုင်

နေရတဲ့ နိုင်ငံအတွက်ဆိုရင် အထူးသဖြင့် မိုးတွင်းမှာ မိုးဒဏ်ခံနိုင်မယ့် လမ်းတွေရှိဖို့ဟာ ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်သူပြည်သားတွေအတွက် အဓိကလိုအပ်ချက်တစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီလိုအပ်ချက်ကိုလည်း ကျွန်ုပ်တို့အနေနဲ့ ဖြည့်ဆည်းပေးဖို့ အတတ်နိုင်ဆုံး ကြိုးစားနေပါတယ်။
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ တိုးတက်ဖို့ဆိုတာ ပြည်သူလူထုတွေက အဓိကပါပဲ။ ပြည်သူလူထုတွေရဲ့ စိတ်ဓာတ်ခိုင်မာမှုမရှိရင်၊ ပြည်သူလူထုတွေရဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမရှိရင် ဘယ်နိုင်ငံမှ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲတဲ့ တိုးတက်မှုကို ရနိုင်မှာမဟုတ်ပါဘူး။

KBZ BANK
(6) CONSECUTIVE YEARS
'BANK OF THE YEAR IN MYANMAR 2018'
Awarded by Financial Times (The Banker)

မြောက်

ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် နိုးကြားရှင်သန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ ရည်မှန်းချက်သည် ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံ ပေါ်ပေါက်လာရေးဖြစ်သည်။

ပြည်သူ့အားလုံး ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ခိုင်မာမှုမရှိဘဲ ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ် နိုးကြားရှင်သန်ထက်သန်မှုမရှိဘဲ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်မည်မဟုတ်ပါ။

ထို့ကြောင့် တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုမောင်နှမ ပြည်သူများအားလုံး ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် မြဲမြံ ခိုင်ကျည်ထက်သန်ခိုင်မာအောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံ၊ ဘာသာစကားပေါင်းစုံ၊ ယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ပေါင်းစုံ၊ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုပေါင်းစုံတို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်း တည်ဆောက်ထားသောနိုင်ငံဖြစ်သည်။

မတူကွဲပြားသော ပထဝီဝင် ဒေသ အသီးသီးတွင် ဖွဲ့စည်းနေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားပြည်သူအပေါင်းတို့ သည် မိမိတို့၏ ဘာသာဓလေ့ ထုံးတမ်းစဉ်လာများကို အမြတ်တနိုးတနဖိုး ထားရင်း မတူကွဲပြားသော တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကို မောင်နှမအချင်းချင်း ချစ်ခင်ရင်းနှီးစွာဖြင့် လက်တွဲနေထိုင်ခဲ့ကြသည်။

ထိုသို့ တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း ချစ်ခင်ရင်းနှီးသော စိတ်ဓာတ်အရင်း ခံ၊ အေးအတူပူအမျှ လက်တွဲနေထိုင်ကြမည်ဆိုသော ခံယူချက်ဖြင့် စည်းလုံး ညီညွတ်ရေးကို အခိုင်အမာတည်ဆောက်ကာ လွတ်လပ်ရေးကို အရယူခဲ့ကြ သည်။

သို့သော် လွတ်လပ်ရေးရပြီးသည့်နောက် တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမ များအကြား ယုံကြည်ချက်၊ ခံယူချက်ကွဲပြားခြားနားပြီး လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခ များ ဖြစ်ပွားလာခဲ့ရာ ယနေ့ထက်တိုင်ဖြစ်သည်။

အကျိုးဆက်မှာ တိုင်းပြည် နှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများပင် နစ်နာဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပါသည်။ ထိုပြဿနာကို အဖြေရှာနိုင်ရန်အတွက် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ် ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကို တည်ဆောက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအကြား သင့်မြတ် အောင် ဆောင်ရွက်ရေးသာမက တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်းအကြားတွင်လည်း သင့်မြတ်ရေးကိုပါ ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံး၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှုဖြင့် ပြည်ထောင်စုကြီး အခွန်ရှည်ကြာစွာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် တိုင်းရင်းသားအားလုံး တန်းတူရည်တူ ပါဝင်ဖော်ဆောင်နိုင်မှုသည် အလွန်အရေးကြီးလှပါသည်။

တန်းတူရည်တူ ပါဝင်မှု ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်စနစ်အတွင်း တိုင်းရင်းသားများ လိုလားတောင်း တောင်းနေသည့် ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းခွင့်များကို တည်ဆောက်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် တိုင်းရင်းသားအားလုံး တန်းတူရည်တူဖြင့် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - (၂၀) ရာစု ပင်လုံတွင် ပါဝင်ကြဖို့ တိုက်တွန်းအပ်ပါ သည်။

ပြည်ထောင်စုကြီးတစ်ခု၏ အကျိုးစီးပွားဖြစ်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်း စဉ်၏ အဓိကအပိုင်းအစိတ်အပိုင်း ယုံကြည်မှုပင်ဖြစ်သည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် (၇၃)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (၂) ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်အရင်းခံ၍ အောင်မြင်သည်အထိ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေး။
- (၃) တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ မှန်ကန်သည့်တရားစီရင်ရေးနှင့် နိုင်ငံသားများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏စုပေါင်း အင်အားဖြင့် ဝန်းရံကြီးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၄) မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ကို အမျိုးသားရေးတာဝန်အဖြစ် ကြိုတင်တားဆီးကာကွယ်ခြင်းဖြင့် ပြည်သူများ၏ လူမှုအဆင့်အတန်း တိုးတက်မြှင့်တင်ပေးရေး။
- (၅) စစ်မှန်သော ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနှင့် ကိုက်ညီသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပေါ်ပေါက်ရေး။

(၁၀၂)ကြိမ်မြောက် စေတီယင်္ဂဏပရိယတ္တိဓမ္မာနုဂ္ဂဟစာအောင် ဆုနှင်းသဘင်အခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်း ဂေါပကအဖွဲ့က ကြီးပွားကျင်းပသည့် (၁၀၂) ကြိမ်မြောက် စေတီယင်္ဂဏ ပရိယတ္တိဓမ္မာနုဂ္ဂဟ စာအောင်ဆုနှင်း သဘင်အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် ရွှေတိဂုံစေတီရင်ပြင်တော် ရာဟုထောင့် ချမ်းသာကြီးတန်းဆောင်း ဌာ ကျင်းပသည်။



စာလျှောက်မေးပွဲတွင် သီးခြားစာချ တန်းအောင် သံဃာတော်နှစ်ပါးဖြစ် သည့် စစ်ကိုင်းမြို့ သောတာပန်ရုပ် မြစကြာကျောင်းတိုက်မှ အရှင် ကဝိနန္ဒာလင်္ကာရတီဝံသနှင့် မန္တလေး မြို့ မဟာဝိသုဒ္ဓါရုံတိုက် သစ်စည်ရှင် ကျောင်းမှ အရှင်ဇေယဒိသာလင်္ကာရာ ဘိဝံသတို့အား စေတီယင်္ဂဏ ပရိယတ္တိ အလှူညီကုသဘာပတိ ဦးထွန်းထွန်းဦး က ပူဇော်ပွဲကျင်းပရခြင်းအကြောင်း ဂုဏ်ပူဇော်မင်္ဂလာ လျှောက်ထားလွှာကို ဖတ်ကြားလျှောက်ထားသည်။

ငါးပါးသီလ ခံယူ ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဂေါပကအဖွဲ့ ဩဝါဒါစရိယ ရန်ကင်းမြို့နယ် ဓမ္မိကာရုံ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ကျိုက်ပိကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ဂုဏသနထံမှ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ နှင့် ဧည့်ပရိသတ်များက ငါးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြသည်။

ယင်းနောက် ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်း ဂေါပကအဖွဲ့ အလှူညီကုသဘာပတိ ဦးထွန်းထွန်းဦး က ပူဇော်ပွဲကျင်းပရခြင်းအကြောင်း ဂုဏ်ပူဇော်မင်္ဂလာ လျှောက်ထားလွှာကို ဖတ်ကြားလျှောက်ထားသည်။

ထို့နောက် (၁၀၂)ကြိမ်မြောက် စေတီယင်္ဂဏ ပရိယတ္တိဓမ္မာနုဂ္ဂဟ

အရှင် နေပညာလင်္ကာရ၊ မန္တလေးမြို့ သာသနာရေးမှူး ဦးစိန်မော်နှင့် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက ဘွဲ့တံဆိပ် တော်နှင့် အောင်လက်မှတ်တို့ကို ဆက်ကပ်ကြသည်။

ယင်းနောက် ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဂေါပကအဖွဲ့ ဩဝါဒါစရိယဆရာတော် ကြီးများ၊ စေတီယင်္ဂဏနာယက ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော်ကြီးများ၊ စာထောက်စာမ ဆရာတော်များအား ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် အလှူရှင် များက လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

သတင်း-ကိုကိုဇော် ဓာတ်ပုံ-ဇော်မင်းလတ်

QR code and Myanmar Digital News logo with website URL www.mdn.gov.mm

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၁-၁-၂၀၂၀)

Table with 5 columns: Index, Change, Previous Close, Current Price, and Volume. Rows include MCB, FPB, and TMH.

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

Table showing gold prices, cooking oil prices, and exchange rates for various countries like Thailand, Singapore, and Hong Kong.

Navigation bar with Myanmar logo, social media links (Facebook, Gmail), and contact information for the news outlet.

Footer section containing publication details, subscription information, and copyright notices.



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပင်လည်ဘူးမြို့ အားကစားခန်းမ၌ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ဝ စာမျက်နှာ ၄ မှ

ပထမဦးဆုံးက ညီညွတ်မှုနှင့် ထမ်းဆောင်စေချင်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ အားလုံးညီညွတ်ဖို့ဆိုတာ စိတ်ရင်းစေတနာမှန်မှန် အင်မတန်မှ အရေးကြီးပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့တစ်ယောက်နဲ့ တစ်ယောက်အပေါ်မှာ စိတ်ရင်းစေတနာထားပြီး ငါတို့ အတူလက်တွဲပြီး ငါတို့နိုင်ငံကြီးတိုးတက်အောင် လုပ်မယ်ဆိုတဲ့ စိတ်ဓာတ်အပြည့်အဝ ရှိရင် ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံဟာ မြန်မြန်ဆန်ဆန် တိုးတက်လာမှာပါ။ အခုပင်လည်ဘူးလို့ ဝေးလံခေါင်သီတဲ့ နေရာတွေမှာဆိုရင် တိုးတက်မှုဟာ ရှိသင့်သလောက်မရှိပါဘူး။ တိုးတက်မှုကို ကျွန်ုပ်တို့ ဘယ်လိုတိုင်းတာ သလဲဆိုတော့ ကျွန်ုပ်တို့အနေနဲ့ ပြည်သူပြည်သားတွေ စိတ်လုံခြုံမှု ဘယ်လောက်ရှိသလဲဆိုတာနဲ့ ပထမတိုင်းတာရပါတယ်။ စိတ်လုံခြုံမှုရှိဖို့ ကိုယ့်ရဲ့လုံခြုံမှုလည်း ရှိရမယ်။ စိတ်လုံခြုံမှုရှိဖို့ဆိုတာ ကိုယ်က ကိုယ့်အိမ်ထဲမှာလည်း လုံခြုံတယ်၊ ကိုယ့်အိမ်ပြင်ပ ထွက်သွားတဲ့အခါမှာလည်း လုံခြုံတယ်ဆိုတဲ့ လုံခြုံမှုရှိရမယ်။

အနေနဲ့လည်း မှတ်သားစေချင်တယ်။ ပညာဆိုတာ ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံအတွက် အနာဂတ်ပဲ။ ပညာရှိတွေ မွေးထုတ်နိုင်မှ ဒီနိုင်ငံရဲ့အနာဂတ်အတွက် စိတ်ချရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီတော့ ပညာရှိဆိုတာ တက္ကသိုလ်လို့ရတော့ ကိုပြောတာ မဟုတ်ဘူးဆိုတာကို သဘောပေါက်စေချင်တယ်။ ပညာရှိဆိုတာဟာ ကိုယ့်ဘဝမှာ ရင်ဆိုင်ရမယ့် ပြဿနာတွေကို ဖြေရှင်းတတ်တဲ့သူတွေကို ပညာရှိလို့ ဒီလိုပဲ သတ်မှတ်ပါတယ်။

အကောင်းဆုံးရင်ဆိုင် တက္ကသိုလ်ကတော့တွေ ဘယ်လောက်များများပဲရ ကိုယ်ရင်ဆိုင်ရတဲ့ ပြဿနာတွေကို ဖြေရှင်းဖို့ မတတ်ဘူးဆိုရင်၊ ဖြေရှင်းနိုင်တဲ့အစွမ်း မရှိဘူးဆိုရင် ဒါတကယ်ပညာရှိမဟုတ်ပါဘူး။ ဒါသင်ထားတာတွေပဲ ဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ ပြည်သူ ပြည်သားတွေကို ပညာရှိဖြစ်စေချင်ပါတယ်။ ကိုယ့်ဘဝကို ကိုယ်ဘယ်လို မှန်မှန်ကန်ကန်နဲ့ အကောင်းဆုံးရင်ဆိုင်နိုင်မလဲဆိုတဲ့ နည်းလမ်းတွေကို ရှာတတ်တဲ့ ပြည်သူတွေဖြစ်စေချင်တယ်။

အကောင်းဆုံးရင်ဆိုင် ကျားစွာ ကျော်လွှားရပါတယ်။ ဒီနိုင်ငံဟာ ကမ္ဘာကြီးတည်သရွေ့ တည်ရှိနေမှာပဲ။ ကမ္ဘာကြီးတည်သရွေ့ တည်ရှိနေတဲ့အချိန်မှာ ကျွန်ုပ်တို့ဘယ်လောက် ပြဿနာတွေ ရင်ဆိုင်ရမလဲဆိုတာ ဘယ်သူမှ ပြောလို့မရဘူး။ ဒီကမ္ဘာကြီးမှာဆိုရင် အချမ်းသာဆုံးနိုင်ငံကြီး တောင်မှ ပြဿနာတွေ မကင်းပါဘူး။ တစ်ခုပြီးတစ်ခု ဖြစ်နေတာပဲ။ အဲဒီတော့ ကျွန်ုပ်တို့လို ဖွံ့ဖြိုးစနစ်တစ်ခုမှာ ကိုယ့်ပြဿနာတွေနဲ့ ကိုယ့်ရှိတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့ အားငယ်စရာမလိုပါဘူး။

ကျွန်မ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းကို ရောက်ဖူးပါတယ်။ ကမ္ဘာပေါ်မှာ အကြီးဆုံး အချမ်းသာဆုံးဆိုတဲ့ မြို့ကြီးတွေကိုလည်း ရောက်ဖူးပါတယ်။ သို့သော် ငြားလည်း ဒီမြို့ကြီးတွေမှာ ဒီနိုင်ငံကြီးတွေမှာရှိတဲ့ ပြည်သူပြည်သားတွေမှာမရှိတဲ့ အရည်အချင်းတွေ ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်သူတွေမှာရှိတယ်။ ဒီလို ကောင်းတဲ့ အရည်အချင်းတွေကို ထိန်းသိမ်းထားရမယ်။ သူတို့သာတာတွေလည်းရှိတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့သာတာတွေလည်းရှိတယ်။ ကိုယ်သာတဲ့ အချက်တွေကို ကိုယ်ထိန်းသိမ်းထားရမယ်။ ဥပမာဆိုရင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှာ

စစ်တမ်းကောက်လိုက်တဲ့အခါ သူတို့ ဘာတွေ သလဲဆိုတော့ ဒီမြန်မာနိုင်ငံက ပြည်သူလူထုတွေလောက် ရက်ရောတာ၊ ပေးကမ်းဝေမျှတဲ့ လူမျိုး မရှိဘူးဆိုပြီး သူတို့ သတ်မှတ်ပါတယ်။ ဒါတောင်မှ ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံဟာ ကမ္ဘာပေါ်မှာ အဆင်းရဲဆုံးနိုင်ငံတွေထဲမှာ ပါတယ်လို့ ပြောရမှာပဲ။ ဖွံ့ဖြိုးမှုအနည်းဆုံး၊ အဆင်းရဲဆုံးနိုင်ငံတွေထဲမှာ ပါတယ်ဆိုပေမယ့် ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ ပြည်သူလူထုဟာ ကမ္ဘာပေါ်မှာ အရက်ရောဆုံး၊ ပေးကမ်းလှူဒါန်းမှုမှာ စိတ်ပါဝင်စားဆုံး၊ အင်အားအများဆုံး ပြည်သူတွေဆိုပြီး သူတို့သတ်မှတ်ပါတယ်။ ဒါဟာ ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ မေတ္တာစေတနာရဲ့ အကျိုးပေးလို့ ထင်မိပါတယ်။

အချင်းချင်းကူညီ အထူးသဖြင့် ကလေးတွေ၊ လူငယ်တွေဟာ ငယ်ငယ်ကတည်းက ဒီလိုစိတ်တွေကို မွေးကြပါ။ အချင်းချင်း စာနာတဲ့စိတ်၊ အချင်းချင်း ကူညီချင်တဲ့စိတ်၊ အချင်းချင်းမေတ္တာနဲ့ ကိုယ့်ရဲ့ အကောင်းတွေကို ကိုယ့်မှာရှိတဲ့ ကောင်းမွန်ရာရာတွေကို မျှဝေပြီး ပေးချင်တဲ့စိတ်၊ အဲဒီလို စိတ်တွေကို ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ လူငယ်တွေက မွေးကြမယ်ဆိုရင် ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံ တည်သရွေ့ အမြဲတိုးတက်ပြီး သာယာသွားမယ်ဆိုနိုင် တစ်ခုဖြစ်လာမှာပါ။ အချင်းချင်းအပေါ်မှာ စေတနာချမှတ်တဲ့ စိတ်ဓာတ်က အမြဲရှိပါတယ်။ ဒီအတိုင်း ကျွန်ုပ်တို့ အချင်းချင်းကြားမှာ မေတ္တာတွေမျှဝေ မယ်ဆိုရင် ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံဟာ ဖွံ့ဖြိုးမယ်၊ တိုးတက်မယ်၊ ပြဿနာတွေကို ကြံကြံခံနိုင်မယ်။

နေတဲ့ ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ ပြည်သူပြည်သားတွေ တော်တော်များများက ရောက်လာတယ်။ ရောက်လာပြီး ကျွန်ုပ်တို့ကို အားပေးချင်လို့၊ ပံ့ပိုးချင်လို့၊ ကျွန်ုပ်တို့ ဘက်ကနေ ရပ်တည်ပေးချင်လို့ပါ။ ဒီပြည်သူတွေ တော်တော်များများဟာ တကယ်တော့ ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံသားတွေ မဟုတ်တော့ပါဘူး။ နိုင်ငံခြားမှာ နေပြီး တခြားနိုင်ငံသားခံယူထားတဲ့ သူတွေဖြစ်ပါတယ်။ သို့သော် သူတို့ရဲ့ စိတ်တွေ၊ သူတို့ရဲ့ နှလုံးသားတွေ၊ သူတို့ရဲ့ သံယောဇဉ်တွေဟာ ကျွန်ုပ်တို့နဲ့ပဲရှိပါတယ်။

အရေးကြီးပြီးဆိုတော့ တစ်ခါတည်း သွေးနီတယ်ဆိုတဲ့ အဓိပ္ပာယ်နဲ့ ရောက်လာကြပါတယ်။ အဲဒီလိုဖြစ်ဖို့ အင်မတန်နု ခဲယဉ်းပါတယ်။ ဒီဝန်းရံကြတဲ့သူတွေက သူဌေးသူကြွယ်တွေ မဟုတ်ပါဘူး။ သူတို့ရဲ့ရှေးနွားစာလေးနဲ့ အကုန်အကျခံပြီး စရိတ်စကခံပြီး ရောက်အောင်လာပြီး ကျွန်ုပ်တို့ကို အားပေးတာ၊ ဝန်းရံတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံအပေါ်မှာ မေတ္တာထားတယ်။ စေတနာထားတယ်။ သံယောဇဉ်မပြတ်ဘူးဆိုတာ ပြတာပါ။ ကျွန်ုပ်တို့ ဒီလို စိတ်ဓာတ်တွေနဲ့ သာ ဆက်သွားမယ်ဆိုရင် ကျွန်ုပ်တို့ နိုင်ငံဟာ တစ်နေ့နေ့၊ တစ်ချိန်ချိန်မှာ ကမ္ဘာကနေပြီး အသိအမှတ်ပြုရတဲ့ လေးစားရတဲ့၊ ကြည်ညိုရတဲ့ နိုင်ငံတစ်ခု ဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်။ ဒီလိုဖြစ်လာဖို့ လူတိုင်းလူတိုင်း၊ တစ်ယောက်ချင်း၊ တစ်ယောက်ချင်း ကြိုးစားရမယ်။

ရင် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ဂရုစိုက်ရမယ်။ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် တန်ဖိုးရှိအောင် နေရမယ်။ ပထမဦးဆုံး ကိုယ်ကျင့်သီလကို ထိန်းရမယ်။ ကိုယ်ကျင့်သီလကို ထိန်းခြင်းဖြင့် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် တန်ဖိုးရှိအောင် လုပ်ထားရမယ်။ အဲဒီလို လုပ်တဲ့အခါမှာ တစ်ခါတလေ ကျွန်ုပ်တို့ မှားတာတွေရှိပါတယ်။ ကိုယ်ပြစ်စေချင်သလို မဖြစ်တာ၊ ကိုယ်ထင်သလို၊ ကိုယ်မျှော်မှန်းသလို မတိုးတက်တာ၊ မအောင်မြင်နိုင်တာ၊ အဲဒီလိုဖြစ်တဲ့အခါကျရင် စိတ်ဓာတ်မကျပါနဲ့။ လူတိုင်းလူတိုင်း ဆက်လက်ပြီး မျှော်လင့်ချက်နဲ့ ကြိုးစားနိုင်တဲ့ အခွင့်အရေးရှိပါတယ်။ အဓိကဟာ ကြိုးစားခြင်းပါပဲ။ စိရိယာစိုက်ထုတ်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတစ်ခါ မအောင်မြင်ရင် နောက်တစ်ခါ အောင်မြင်နိုင်တယ်ဆိုတဲ့ စိတ်ဓာတ်နဲ့ ဆက်ပြီးလုပ်စေချင်ပါတယ်။

တိုးတက်ဖို့လိုအပ် ဒီလိုလုပ်မှသာလျှင် ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ နိုင်ငံဟာ တိုးတက်နိုင်မှာပါ။ ကျွန်ုပ်တို့ နိုင်ငံကို တိုးတက်စေချင်တယ်ဆိုပြီး အတန်တန်ပြောနေရတဲ့ အကြောင်းရင်းက ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံဟာ တိုးတက်ဖို့ လိုလို့ပါ။ ဒီလိုဒေသတွေကို လာလို့ရှိရင် နန်းယွန်းလို့ဒေသတွေကို သွားလို့ရှိရင် ပိုပြီး ဒါဟာ ထင်ရှားပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ နိုင်ငံမှာ တိုးတက်ဖို့ လိုအပ်နေတဲ့ ဒေသတွေ အများကြီးရှိပါတယ်။ တိုးတက်ဖို့ လိုအပ်နေတဲ့ ပြည်သူတွေ အများကြီးရှိပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့အားလုံး တစ်ယောက်နဲ့ တစ်ယောက် ကူညီကြပါ။ အစိုးရ တစ်ခုတည်း ဘယ်တော့မှ လုပ်ပေးနိုင်တာ မဟုတ်ပါဘူး။ တချို့တွေက အမျိုးမျိုး ကတိတွေပေးကြပါတယ်။ အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် လုပ်မယ်၊ အားလုံးပြဿနာတွေ ပြေလည်သွားအောင်လုပ်မယ်၊ ပြဿနာတွေ ပျောက်ကင်းသွားအောင် လုပ်မယ် ဆိုပြီး ပြောပါတယ်။ ဒါတကယ်တော့ မလုပ်နိုင်ပါဘူး။

ပြည်သူလူထုဟာ တစ်ခုချင်း တစ်ခုချင်း၊ တစ်ထစ်ချင်း တစ်ထစ်ချင်း ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံ တိုးတက်အောင်လို့ လုပ်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့ပြည်သူတွေက လိုက်လိုက် လိုလို့ ကြိုဆိုတယ်ဆိုရင် ကျွန်ုပ်တို့ အတွက်ဘာအားတက်ရသလဲဆိုတော့ ပြည်သူတွေမှာ စည်းလုံးညီညွတ်တဲ့ အင်အားတစ်ခုရှိတယ်။

စာမျက်နှာ ၆ သို့ ၀

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ၏ စခန်းများပိတ်သိမ်းရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၁
ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ၏ စခန်းများကို ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့်မဟာဗျူဟာနှင့်အညီ ပိတ်သိမ်းနိုင်ရန်နှင့် လက်ရှိအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည့် ကျောက်ဖြူ ကျောက်တစ်လုံး ယာယီခိုလှုံရာစခန်း ပိတ်သိမ်းရေးအတွက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စစ်တွေမြို့ရှိ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ပြုချက်ထဲတွင် ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ၏ ခိုလှုံရာ စခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာပါဝင်၍ စနစ်တကျနှင့် ရေရှည်တည်တံ့နိုင်ရေးအတွက် ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် စတင်ရေးဆွဲဖော်ဆောင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မဟာဗျူဟာကို ရေးဆွဲနေစဉ် ကျောက်တော်မြို့နယ်အတွင်း ရှိနိုင်စခန်း၊ မြေပုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ တောင်ပေါ်စခန်းများကို စနစ်တကျပိတ်သိမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း။

ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခြင်းဖြစ်

ယခုဆက်လက်ပိတ်သိမ်းရန်ကျန်ရှိသော ယာယီခိုလှုံရာစခန်းများထဲမှ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်ရှိ ကျောက်တစ်လုံး ယာယီခိုလှုံရာစခန်း ပိတ်သိမ်းနိုင်ရေးအတွက် မဟာဗျူဟာ ပါလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လာရောက် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် မဟာဗျူဟာ၏ ရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်သော “ဘေးကင်း လုံခြုံ၍ ဂုဏ်သိက္ခာရှိပြီး မိမိတို့အသက်အရွယ်နှင့်အညီ ပြန်လည်တည်ဆောက်နိုင်ရေး”အတွက် ဦးတည်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မဟာဗျူဟာအရ ပိတ်သိမ်းနိုင်ရန် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ပြည်နယ်အဆင့်ကော်မတီ၊ စခန်းအလိုက်

လုပ်ငန်းကော်မတီများနှင့် ကဏ္ဍအလိုက်ဆပ်ကော်မတီများကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ အဆင့်များကို ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ သက်ဆိုင်ရာဌာန ဆိုင်ရာများနှင့် စခန်းနေသူများက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပါ က အောင်မြင်မှု ရနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အလုပ်အကိုင်ရရှိရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများဆောင် ရွက်ရာတွင် အရေးကြီးသည့် အခြေခံအချက်များဖြစ် ကြောင်း၊ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ဘဏ္ဍာရေးရရှိရေး အတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၊ ပြည်နယ်အစိုးရများက အဓိက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ တကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် မိတ်ဖက်နိုင်ငံများ၏ ပူးပေါင်း ကူညီမှုများကို ရယူဆောင်ရွက်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် အစိုးရ၊ ပြည်သူများ၊ ပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် မိတ်ဖက်နိုင်ငံများ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှု ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ရန် ဖွဲ့စည်းထားသော UEHRD အနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူသားချင်းစာနာထောက် ထားမှုအကူအညီများ၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ရေရှည်ပဋိပက္ခကင်းဝေးရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်

လျက်ရှိရာ အရေးကြီးသည့်ကဏ္ဍအနေဖြင့် ပါဝင် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက ကျောက်ဖြူမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျောက်တစ်လုံး ပြည်တွင်း နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ယာယီခိုလှုံရာစခန်း ပိတ်သိမ်းရေး နှင့်ပတ်သက်၍ အမှာစကားပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ

ယင်းနောက် ကျောက်ဖြူမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျောက် တစ်လုံး ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ ယာယီခိုလှုံရာစခန်း ပိတ်သိမ်းရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးလုပ်ငန်း ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ရခိုင်ပြည်နယ် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေး ရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးမင်းသန်းက စခန်းပိတ်သိမ်းရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်နယ်အဆင့်ကော်မတီများ၊ လုပ်ငန်း ကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းထားသည့်အခြေအနေများ၊ ပြန်လည် နေရာချထားပေးရန် ရွေးချယ်ထားသည့် မြေနေရာအခြေ အနေများ၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ရေး အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးဦးစိုးအောင်၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးများ၊ UEHRD မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပြည်နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်နေရာချထားရေး နှင့် စခန်းပိတ်သိမ်းရေးအတွက် အခြေခံအဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ပေးခြင်း၊ လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှု ဆိုင်ရာ အကူအညီများပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ ဖော်ဆောင်ပေးရေး၊ အများပြည်သူလုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လွတ်လပ်စွာသွားလာခွင့်၊ လူမှုပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုနှင့် လူမှုပေါင်းစည်းရေးဖော်ဆောင်မှု၊ ဥပဒေနှင့်အညီ နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ် စသည့်တို့ကို ကဏ္ဍအလိုက် တင်ပြ ကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်တို့သည် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ပညာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် UEHRD ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် Asian Philanthropy Circle(APC)နှင့် Mainly I love Kids (MILK) တို့က အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် Dreams University တည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် လျာထား မြေနေရာကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။ သတင်းစဉ်

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းသုံးစာအုပ်များ

ရိုက်နှိပ်၊ ထုတ်ဝေ၊ ဖြန့်ဖြူးနိုင်ရေးဆောင်ရွက်နေမှု ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်း အခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၁
၂၀၂၀-၂၀၂၁ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းသုံးစာအုပ်များ ရိုက်နှိပ်၊ ထုတ်ဝေ၊ ဖြန့်ဖြူးနိုင်ရေးဆောင်ရွက် နေမှု ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်း အခမ်း အနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး ဌာန ဝန်ကြီးရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ရှက်နိုင်ပါကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များ အနေဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေး စေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

ထို့နောက် ကျောင်းသုံးပြဋ္ဌာန်း စာအုပ်တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေး ကော်မတီအတွင်းရေးမှူးပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးမြင့်မောင်က ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ပညာ သင်နှစ်အတွက် ကျောင်းသုံးစာအုပ် ပြင်ပ ဦးမျိုးမြင့်မောင်က ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ပညာ သင်နှစ်အတွက် ကျောင်းသုံးစာအုပ် ပြင်ပ ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းများသို့ သွားရောက် စစ်ဆေးမှုအခြေအနေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ အရည်အသွေး စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကိုကိုနိုင်က ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ပညာသင် နှစ်အတွက် ကျောင်းသုံးစာအုပ်များ ပုံနှိပ်၊ ထုတ်လုပ်၊ ထောက်ပံ့ခြင်း လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်မည့် ပြင်ပ ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းများသို့ သွားရောက် စစ်ဆေးမှုအခြေအနေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် အစည်းအဝေး တက် ရောက်သူများက အထွေထွေဆွေးနွေး တင်ပြကြပြီး ဒုတိယဝန်ကြီးဦးအောင် လှထွန်းက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

တက်ရောက် အဆိုပါ အစည်းအဝေးသို့ ပြန်ကြား ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ် နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ပုံနှိပ်နှင့် ထုတ်ဝေသူ လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း(MPPA) နှင့် အထက်မြန်မာပြည် ပုံနှိပ်နှင့် ထုတ်ဝေ သူလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း(MRPPA) တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြ သည်။ သတင်းစဉ်

လုပ်ငန်းအပ်နှံထား

ရေးဦးစွာ ကျောင်းသုံးပြဋ္ဌာန်း စာအုပ်တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်း က ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ပညာသင်နှစ်အတွက် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ရှိသည့် အခြေခံပညာကျောင်းသားကျောင်းသူ ကိုးသန်းကျော်နှင့် ဆရာ ဆရာမ လေး သိန်းကျော်အတွက် ကျောင်းသုံး စာအုပ် သန်း ၁၁၀ ကျော်ကို ရိုက်နှိပ် ထုတ်ဝေရန် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက လုပ်ငန်းအပ်နှံထားပါကြောင်း။

လုပ်ငန်းအပ်နှံသည့် ကျောင်းသုံး စာအုပ် သန်း ၄၀ ကျော်ကို ပြန်ကြား ရေးဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ယူဆောင် ရွက်ပါကြောင်း၊ ကျန်ရှိသည့် ကျောင်း သုံးစာအုပ် သန်း ၇၀ ကျော်ကို ရိုက်နှိပ် ထုတ်ဝေရန်အတွက် နိုင်ငံတော် သမ္မတရုံးမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့်

ညွှန်ကြားချက်ပါ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်အညီ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာဖြင့် စနစ်တကျ ပြင်ပပုံနှိပ်လုပ်ငန်းရှင်များ ကို တင်ဒါခေါ်ယူရွေးချယ်ပြီး လုပ်ငန်း များ အပ်နှံခဲ့ပါကြောင်း။

စနစ်တကျစစ်ဆေး

ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရှိသည့် လုပ်ငန်းရှင် အားလုံးကိုခွဲခြားမှုမရှိဘဲ သိက္ခာရှိစွာ ဖြင့် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရအောင် ကြိုးစား ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ တင်ဒါ အောင်မြင်သည့် လုပ်ငန်းရှင်များကို တင်ဒါစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ စာချုပ် ပါ ကတိကဝတ်များနှင့်အညီ ဆောင်

ရွက်စေခဲ့ပါကြောင်း၊ တစ်ချိန်တည်းမှာ ပင် ယင်းတို့အနေဖြင့် စည်းမျဉ်း စည်းကမ်း၊ ကတိကဝတ်များနှင့် ညီညွတ်လိုက်နာခြင်း ရှိ၊ မရှိကို ယင်းတို့၏ ပုံနှိပ်စက်ရုံများသို့ သွားရောက်ပြီး စနစ်တကျစစ်ဆေးခဲ့ပါ ကြောင်း၊ ထိုသို့သွားရောက်စစ်ဆေး ရာတွင် တွေ့ရှိရသည့် အခြေအနေများ ကို ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထပ်မံ၍လည်း ပုံနှိပ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုကို စက်ရုံများသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမည့် အစီအစဉ်များ

ရှိသည်ကို ကြိုတင်အသိပေးလိုပါ ကြောင်း။

အချိန်မီရောက်ရှိ

နိဂုံးချုပ်အားဖြင့်ဆိုရလျှင် နိုင်ငံ အတွင်းရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ကိုးသန်းကျော်နှင့် ဆရာ ဆရာမ လေး သိန်းကျော်လက်ဝယ်သို့ ကျောင်းသုံး စာအုပ်များ အချိန်မီရောက်ရှိရေးသည် မိမိတို့၏ ပန်းတိုင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အလွန်မွန်မြတ်ပြီး အရေးကြီးသည့် အမျိုးသားရေးတာဝန်ကြီး တစ်ခု လည်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းကို မိမိတို့ ဝန်ကြီးဌာန တစ်ခုတည်းဖြင့် မဆောင်

ICJ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စကားပိုင်းကျင်းပ

သတင်းအဖွဲ့

(ယမန်နေ့မှ အဆက်) ဦးသီဟနီမျိုးညွန့် ။ ။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ အပြင်မှာ မြင်နေရတဲ့ အမြင်က ဒီ FFM Report အပေါ်မှာ အခြေခံပြီး မြင်နေရတဲ့အမြင်။ အရင်တုန်းကရှိခဲ့တဲ့ မြန်မာနိုင်ငံကို ဘယ်လို သုံးသပ်ခဲ့သလဲဆိုတဲ့ အပေါ်မှာရှိတဲ့ အမြင်တွေနဲ့ အပြင်က ကြည့်ရင် သူတို့က မြန်မာနိုင်ငံအကြောင်း သေချာသိချင်မှ သိမယ်။ ဆိုတော့ အဲဒီလိုမျိုး ဖြစ်နေတဲ့အချိန်မှာ မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ ဘာက အမှန်တရားလဲဆိုတာကို ကျွန်တော်တို့က ICJ မှာ Evidence တင်သွင်းပြီး ပြောချင်တဲ့အတွက် ICJ တရားရုံးကို သွားရောက်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီလိုပြောပြီး

အဲဒါကြောင့်မို့လို့ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် သွားရမယ့်ခရီးစဉ်ကို ပြည်ပနိုင်ငံ တချို့က မသွားပါနဲ့၊ အန္တရာယ် ရှိပါတယ်လို့ အဲဒီလိုလာပြီး မေတ္တာရပ်ခံတာ ရှိပါတယ်။ သို့သော် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်ရဲ့ ရပ်တည်ချက်က သူသွားပြီး အခြေ အနေကို ရှင်းပြနိုင်ရင် ကျွန်တော်တို့မှာ ဆယ်စုနှစ်နဲ့ရှိခဲ့တဲ့ ပုံရိပ်ဆိုးကြီးက ရှိတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ပတ်သက်ရင် အထင်မှား၊ အမြင်မှား လက်ခံထားတဲ့ အချက်တွေ ရှိတယ်။ Narrative လို့ ခေါ်ပါတယ်။ အဲဒီ Narrative က ဆယ်စုနှစ်နဲ့ချီပြီးရှိနေပြီ။ အဲဒီဟာကို သူသွားပြောမယ်ဆိုရင် နိုင်ငံတကာက အလေးထားနားထောင်မှာဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့်

တယ်။ နိုင်ငံတကာပညာရှင်တွေကတောင် သဘောပေါက်လာကြတယ်။ တစ်နည်းအားဖြင့်ဆိုတော့ နဂိုက ဆိုးနေတဲ့ပုံရိပ် Narrative ကို Counter-Narrative နဲ့ပြန်ပြီး ကျွန်တော်တို့ လုပ်လိုက် နိုင်တယ်လို့ ယူဆရပါတယ်။ ဒါနဲ့ပတ်သက်ပြီး အခု နိုင်ငံတကာက သဘောပေါက်လာတယ်။ နိုင်ငံတကာမီဒီယာမှာတောင် မနေ့တစ်နေ့က ဆောင်းပါးတစ်ခုပါလာတဲ့အတွက် ကျွန်တော် တော်တော်လေးကို ဝမ်းသာအားရဖြစ်တယ်။ ဇန်နဝါရီလ ၁၅ ရက်နေ့က ထုတ်ထားတဲ့ The UN Smears Myanmar ဆိုပြီးတော့ အဓိက ကတော့ FFM Report ကနေပြီး ဒီအချက် အလက်တွေကို ထိမ်ချန်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံကို

ဘယ်လိုလဲဆိုတော့ ပထမအချက်အနေနဲ့ ဒီဂမ်ဘီယာနိုင်ငံကလေး၊ မြန်မာပြည်နဲ့ ဘာမှ မပတ်သက်တဲ့ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံက ဘာဖြစ်လို့ ဒီ Case ကို ICJ မှာလာပြီး ဖွင့်တာလဲဆိုတာ ပေါ့နော်။ ဒါရဲ့နောက်ဆက်တွဲ Article မှာလည်း သူရေးထားပါတယ်။ နောက်မှာပါနေ တဲ့ OIC ပေါ့။ သူကပဲ ဖန်တီးပြီးတော့ ဒါတွေ အားလုံးကို Playbook လုပ်တာပေါ့နော်။ ဒီဂမ်ဘီယာကို မင်းတို့ တရားသွားစွဲ၊ ဒီကိစ္စနဲ့ ဆိုင်ပြီးတော့ အဲဒါကို ငါတို့ Fund တွေ ရှာပေး မယ်။ ဒါတွေ အားလုံးက သူကအရင်တုန်းက Planning တွေက လုပ်ထားပြီးသားပါ။ အဲဒါက ခုနက ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပြောသလိုပဲ။ ဒီ ARSA အကြောင်းလည်း ဘာမှ

အသုံးချပြီး ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်း ဖြစ်ချင်ဖြစ်မယ်။ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုလည်း ဖြစ်ချင်ဖြစ်မယ်။ နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံတောင် ဖြစ်ချင်မှ ဖြစ်မယ်။ ကျွန်တော်တို့ကို သူတို့ ရောက်ချင်တဲ့နေရာကို တွန်းပို့နေတဲ့ပုံစံမျိုး၊ အဲဒါမျိုးကျတော့လည်း ကျွန်တော်တို့အနေ နဲ့က ဒါကိုပြန်ပြီး Fight ရမှာပေါ့။ ဘာဖြစ် လို့လဲဆိုတော့ ကျွန်တော်တို့ရဲ့သိက္ခာ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ဂုဏ်သိက္ခာ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အချုပ်အခြာအာဏာ ဒါတွေကလည်း ကျွန်တော်တို့ တန်ဖိုးထားရမယ့်ကိစ္စတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးတော့ ICJ ကို သွားခြင်းအားဖြင့် ကျွန်တော်တို့နိုင်ခဲ့လို့ရှိရင် Counter-Narrative



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်အောင်



ဦးကိုကို (စက်မှုတက္ကသိုလ်)



ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာသီတာဦး



ဥပဒေရေးရာအကြံပေးအဖွဲ့ဝင် ဦးကျော်တင်



ဝါရှင်တန်ပြည်နယ် ရှေ့နေကောင်စီ၏ အသိအမှတ်ပြုရှေ့နေ ဦးသီဟနီမျိုးညွန့်

တော့မှပဲ ကျွန်တော်တို့သည် Genocide လုပ်တဲ့ နိုင်ငံမဟုတ်ပါဘူး။ ဘာကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံမှာ Genocide မရှိတာလဲ၊ သေသေချာချာ အောင်အောင်မြင်မြင် ကျွန်တော်တို့လုပ်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးကျော်တင်အောင် ။ ။ ဒါနဲ့ ပတ်သက်လို့ ကျွန်တော် ပြောချင် တာက ပြီးခဲ့တဲ့အခါမှာလည်း ပြောခဲ့ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဘာကြောင့် ကိုယ်တိုင် ICJ ကို သွားသလဲ။ ကျွန်တော် အဲဒီတုန်းက ပြောခဲ့သလိုပဲ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် သွားတယ်ဆိုတာမှာ သူ့မှာ အန္တရာယ်ရှိတယ်။ အန္တရာယ်ရှိတယ် ဆိုတာမှာ ICJ ရုံးစိုက်ရာ သည်ဟိတ်ဂ်မြို့နဲ့ ICC ရုံးစိုက်ရာ သည်ဟိတ်ဂ်မြို့က အတူတူပဲ။ ပြီးတော့ ICC အနေနဲ့ကလည်း လူပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးတစ်ယောက်ကို ဝရမ်းထုတ်နိုင်ပါ တယ်။ ဝရမ်းထုတ်ခဲ့တယ်ဆိုရင်လည်း ကြိုတင်သိစရာမလိုပါဘူး။ သူတို့ အခေါ် အဝေါ် Sealed Warrant လို့ ခေါ်တယ်။ အဲဒီ ဝရမ်းထုတ်ထားပြီး လျှို့ဝှက်ထားလိုက်တယ်။ အဲဒီပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံကိုသွားရင် အဲဒီ တစ်နိုင်ငံက ICC အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်တယ်ဆိုရင် အဲဒီ နိုင်ငံကို ဖမ်းပါဆိုပြီး ပြောလို့ရတယ်။

မို့လို့ မသွားဘူးဆိုရင် နိုင်ငံအပေါ်မှာ တာဝန်မကျေရာ ရောက်လိမ့်မယ်လို့ ယူဆပြီး သူသွားခြင်းဖြစ်တယ်။ အဲဒီလို သွားလိုက်တာကလည်း ထိရောက်သလား၊ ထိရောက်ပါတယ်။ နိုင်ငံတကာမီဒီယာမှာ သူသွားမယ့်အချက်နဲ့ သူပြောတဲ့အချက်တွေကို အမှန်အတိုင်း စီးမောင်းထိုးထားခြင်း မရှိပါဘူး။ သို့သော် နိုင်ငံတကာမှာရှိတဲ့ Policymaker လို့ ခေါ်တဲ့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနတွေ၊ ဝန်ကြီးချုပ် ရုံးတွေ အဲဒီရုံးတွေက သူဘာပြောသလဲ ဆိုတာကို အသေးစိတ်လေ့လာတယ်။ လေ့လာပြီးတော့ ဒီပြောတဲ့အချက်တွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ပိုပြီးသိလာတယ်။ ဥပမာဆိုရင် ခုနတုန်းက FFM Report ထဲမှာ ကျွန်တော် တို့အနေနဲ့ ရခိုင်မှာ တိုက်ခိုက်နေတဲ့ AA နဲ့ တိုက်ခိုက်နေတဲ့ကိစ္စ၊ လုံခြုံရေးအခြေအနေ တွေ ဘယ်လိုရှိတယ်ဆိုတဲ့ကိစ္စ တစ်ချက်မှ မပါဘူး။ ပိုဆိုးတာက ဒါစဖြစ်တယ်ဆိုတာဟာ ARSA တိုက်တဲ့အတွက် တပ်မတော်အနေနဲ့ ပြန်လည်ကာကွယ်ပြီးတော့ တိုက်ခိုက်တယ် ဆိုတဲ့ အချက်တွေကို လုံးဝမထည့်ထားဘူး။ သို့သော် အခုတော့ တဖြည်းဖြည်းနဲ့ သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံတွေကလည်း သဘောပေါက်လာကြ

မတရားစွပ်စွဲထားတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံကို အိုးမည်းသုတ်ထားတယ်ဆိုတဲ့ ဆောင်းပါးပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဖတ်များ ဖတ်ဖူးကြသလား မသိ ဘူး။ အဲဒီအတွက်ကတော့ ကျွန်တော်ပြောချင် တယ်ဆိုတဲ့အချက်က ဒီမှာဘာတွေပါသလဲ၊ အခုကိစ္စဖြစ်တာက ARSA က စတိုက်တဲ့ အတွက် တပ်မတော်ကနေ ကာကွယ်ပြီးတော့ ပြန်လည်တိုက်ခိုက်ရင်းကနေ ဖြစ်တယ်ဆိုတဲ့ အချက်ကို ARSA တိုက်ခိုက်မှုကို လုံးဝမထည့် ထားဘူး။ နောက် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ တကယ့် အခြေအနေ၊ ရခိုင်မှာ AA နဲ့ဖြစ်နေတဲ့ တိုက်ပွဲ အခြေအနေတွေ၊ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံကိစ္စဟာ လွယ်လွယ်ကူကူ အပေါ်ယံကြည့်ရုံနဲ့ မသိနိုင် ဘူး။ ထဲထဲဝင်ဝင်ကြည့်မှ သိနိုင်တယ်။ အဲဒီ တော့ မြန်မာနိုင်ငံက မတရားအစွပ်စွဲခံနေ ရတယ် ဆိုတဲ့အနေနဲ့ ပြောထားခြင်းဖြစ်ပါ တယ်။ အဲဒီတော့ ကျွန်တော် Link လေးလည်း ပေးပါမယ်။ ဒီပရိသတ်ကိုလည်း အဲဒီ Link မှာ ဖတ်ကြည့်ကြပါလို့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ မေတ္တာ ရပ်ခံချင်ပါတယ်။ ဦးကျော်တင် ။ ။ ကျွန်တော် ဖတ်တော့ နည်းနည်း တချို့အချက် အလက်လေးတွေကို မြင်သွားတာပေါ့နော်။

မပြောဘူး။ Mention မလုပ်ဘူး။ ပြီးတော့ မြန်မာပြည်မှာဖြစ်နေတဲ့ ပဋိပက္ခတွေ၊ AA နဲ့ ဖြစ်တဲ့ကိစ္စတွေကိုလည်း FFM Report မှာ ဘာမှဖော်ပြခြင်း မလုပ်ပါဘူး။ ပြီးတော့ နောက်တစ်ခုအနေနဲ့ ကြည့်မယ်ဆိုရင် ဒါမြန်မာပြည်ကို အနိုင်ကျင့်တာပေါ့နော်။ OIC အနေနဲ့ အနိုင်ကျင့်တာလည်းရှိတယ်။ ပြီးတော့ UN ကို အသုံးပြုပြီး အနိုင်ကျင့်တာလည်း ရှိတယ်။ အဲဒီနစ်ချက်ကို ကျွန်တော် အဓိက အချက်အနေနဲ့ ဒီဆောင်းပါးထဲမှာ မြင်လိုက် ပါတယ်။ ဦးသီဟနီမျိုးညွန့် ။ ။ ဒီဆောင်းပါး က ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ပြောသလိုပဲ။ ဒါကျွန်တော်တို့ရဲ့ Counter-Narrative ပေါ့။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ အရင် တုန်းက Single-Narrative ဆိုတဲ့ ကျွန်တော် တို့ဆီမှာ တစ်ဖက်ပြောပုံရှိနေတာပါ။ အခုလည်း အပြင်မှာကြည့်ရင် တစ်ဖက်ပြော များတုန်းဖြစ် ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီလိုမျိုး ဖြည်းဖြည်း၊ ဖြည်းဖြည်းချင်း ကျွန်တော်တို့က Counter-Narrative ကို Build Up လုပ်ဖို့လိုပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ခုနက ကိုကျော်တင် ပြောသွားသလိုပဲ ကျွန်တော်တို့က UN တစ်ခု လုံးကို မပုတ်ခတ်ချင်ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ဘာရှိ သလဲဆိုတော့ ကျွန်တော်တို့က ဒီတစ်နိုင်ငံနဲ့ တစ်နိုင်ငံနဲ့ ဆက်စပ် စစ်တိုက်ရင် Warfare ပေါ့ဗျာ။ အခုကျတော့ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံ ကြုံတွေ့နေရတဲ့ ဒီ ICJ နဲ့ပဲဖြစ်ဖြစ်၊ ICC နဲ့ပဲ ဖြစ်ဖြစ် ကြုံတွေ့နေရတဲ့ပြဿနာက ကျွန်တော် တို့က Lawfare လို့ ခေါ်လို့ရတယ်။ ဒါက နိုင်ငံတကာဥပဒေ၊ နိုင်ငံတကာမှာရှိတဲ့ Mechanisms သုံးပြီး ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံ ကို စစ်ဆင်တဲ့ပုံစံမျိုးဆိုတော့ Lawfare ဆိုပြီး ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ အဲဒါမျိုးပြောလို့ရပါတယ်။ ဒါကျွန်တော်တို့ကို အကျဉ်းအကျပ်ရောက်တဲ့ နေရာကို ပို့နေတာပါ။ ဒါတွေက ကျွန်တော် တို့ကို United Nations က လုပ်တယ်လို့ ကျွန်တော်တို့ ပြောလို့မရပါဘူး။ ဒါပေမယ့် United Nations Mechanisms တွေကို အသုံးချပြီး ICC Mechanisms တွေကို

ကို ICJ မှာချပြရင်း၊ ကျွန်တော်တို့ ICJ တရားရုံး မှာပဲ ကျွန်တော်တို့လုပ်ရင်း Counter-Narrative ကို ဒီထက်မက ပိုပြီးကောင်းအောင် ပြန်ပြင်ဖို့ လိုပါတယ်။ ဦးကျော်တင်အောင် ။ ။ ကျွန်တော် ဆိုလိုတာ က ICJ သွားခြင်း အားဖြင့် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ အဖြစ်မှန်တွေကို နိုင်ငံတကာကို ပြောပြလို့ရမယ်။ ခုနက ကုလသမဂ္ဂနဲ့ပတ်သက်ပြီး UN Smears Myanmar ဆိုပြီး ပြောတဲ့အခါကျတော့ ကျွန်တော်ကုလသမဂ္ဂအတွက် စိတ်မကောင်း ပါဘူး။ ဘာကြောင့် စိတ်မကောင်းတာလဲ ဆိုတာ ကုလသမဂ္ဂက ကမ္ဘာမှာ အင်မတန်မှ လိုအပ်နေတဲ့ အဖွဲ့အစည်းဖြစ်တယ်။ အထူး သဖြင့် ကျွန်တော်တို့လို နိုင်ငံငယ်တွေအတွက် ကုလသမဂ္ဂရှိကို ရှိရမယ်။ ဒါကြောင့်မို့ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ နိုင်ငံခြားရေး ဝါဒမှာလည်း ကုလသမဂ္ဂနဲ့ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အဓိက နိုင်ငံရေးမူဝါဒ တစ်ချက် ဖြစ်တယ်။ အဲဒီတော့ ကုလသမဂ္ဂကို နာမည်ဖျက်နေတာက ခုနက FFM Report မှာပါတဲ့ လူပုဂ္ဂိုလ်တွေရဲ့ ပုဂ္ဂိုလ် ရေး ဆောင်ရွက်ချက်တွေကြောင့် အဲဒီသူတို့ရဲ့ နဂိုကတည်းက တစ်ဖက်စောင်းနင်းဖြစ်နေ တဲ့ ရှိရင်းစွဲယူချက်တွေနဲ့ လုပ်သွားတဲ့ကိစ္စ တွေ။ ဒါကြောင့်မို့လို့ ကျွန်တော်တို့က FFM Report ကို ကျွန်တော်တို့က UN Report လို့ မယူဆပါဘူး။ ဦးကိုကို ။ ။ ဒါပေမယ့် ခုနက ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ပြောသလို ဒါလေးထွက်လာတာက ဒါဘာပဲ ပြောပြော ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ကိုယ်တိုင်သွားခဲ့တဲ့ ဒီခရီးစဉ်ရဲ့ လက်ငင်းရရှိတဲ့ အကျိုး၊ ဒါနားလည်မှု။ နားလည်မှုဆိုတာကတော့ ချက်ချင်းကြီးတော့ ခုနက ပြောသလိုပေါ့ ပုန်းခနဲ၊ ဒိုင်းခနဲ အပြည့်မရနိုင်ဘူးပေါ့။ ဖြည်းဖြည်းချင်း၊ ဖြည်းဖြည်းချင်းပဲ ကျွန်တော် တို့ ယူသွားမယ်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ရဲ့ ရပ်တည်ချက်က သူသွားပြီး အခြေအနေကို ရှင်းပြနိုင်ရင် ကျွန်တော်တို့မှာ ဆယ်စုနှစ်နဲ့ရှိခဲ့တဲ့ ပုံရိပ်ဆိုးကြီးက ရှိတယ်။ မြန်မာ နိုင်ငံနဲ့ပတ်သက်ရင် အထင်မှား၊ အမြင်မှား လက်ခံထားတဲ့အချက်တွေ ရှိတယ်။ Narrative လို့ ခေါ်ပါတယ်။ အဲဒီ Narrative က ဆယ်စုနှစ်နဲ့ချီပြီး ရှိနေပြီ။ အဲဒီဟာကို သူသွားပြောမယ်ဆိုရင် နိုင်ငံတကာက အလေးထားနားထောင်မှာဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ မသွားဘူးဆိုရင် နိုင်ငံအပေါ်မှာ တာဝန်မကျေရာ ရောက်လိမ့်မယ်လို့ ယူဆပြီး သူသွားခြင်းဖြစ်တယ်။

Provisional Measures Stage သည် အမှုမတိုင်ခင် လိုလိမ့်မည် ဆောင်ရွက်တဲ့ကိစ္စဆိုတဲ့ဟာကို နားလည်သဘောပေါက်ပြီး Provisional Measures အချစ်ရရင်လည်း စိတ်ဓာတ်မကျပါနဲ့။ ကျွန်တော် အရင်ကပြောသလိုပဲ ရုံးတာမဟုတ်ဘူး။ Provisional Measures မချခဲ့ဘူးဆိုရင်လည်း နိုင်ပြီလို့ မတွက်ပါနဲ့ဦး။ အမှုရှိပါသေးတယ်။ ဘယ်သူမဆို ဇန်နဝါရီလ ၂၃ ရက်နေ့မှာ သူတို့ဒီကိစ္စကို ဆုံးဖြတ်ချက်ချရင် ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ရင်ဆိုင်ပါမယ်။ ရင်ဆိုင်နိုင်စွမ်းလည်း ရှိတယ်ဆိုတာကို ကျွန်တော်တင်ပြချင်ပါတယ်

ဦးကိုကို ။ ။ နိုင်ငံအချင်းချင်းဖြစ်နေတဲ့ ကိစ္စတွေဆိုတာကြောင့် စကားလုံးကအစ အထူးပြုစံနှုန်းသုံးပြီး အသုံးပြုထားတာပေါ့နော်။ နောက်ဆုံးအနေနဲ့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအနေနဲ့ ဒီ ၂၃ ရက်နေ့ အမိန့်ချမယ့်ကိစ္စကို ကိုယ်တိုင်ကလည်း ဦးဆောင်ပြီးသွားမှာလည်း ဖြစ်တယ်။ ပြည်သူတွေအားလုံးကလည်း ဒါနဲ့ပတ်သက်ပြီး စိတ်ဝင်တစားရှိတယ်။ တောက်လျှောက် နားထောင်တာလည်း ရှိတယ်။ ပြည်သူတွေ ကြည့်ရှုနေတဲ့ ရုပ်မြင်သံကြား ဆွေးနွေးပွဲကနေ တစ်ဆင့် အချစ်ရရင်လည်း ကျွန်တော်တို့ မှာရှိတဲ့ ပြည်သူတွေအားလုံးကို ဘယ်လို Message တွေ ပေးချင်ပါသလဲ။

ဦးကျော်တင်ဆိုင်ဆွေ ။ ။ ကျွန်တော်တို့ ပြည်သူတွေကို ကျွန်တော် ပေးချင်တဲ့ Message ကတော့ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သွားတဲ့အခါမှာ အပြည့်အဝ ထောက်ခံခဲ့တယ်။ ပြန်လာတဲ့အခါမှာလည်း တကယ့်ကို အရေးရယ်။ အကြောင်းရယ် ရှိလာတဲ့အခါကျတော့ ဒီနိုင်ငံအတွက်၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ဦးဆောင်ပြီး သွားရောက် ဆောင်ရွက်ခဲ့တယ်ဆိုတဲ့ ထောက်ခံတာကိုကြည့်တဲ့အတွက် အင်မတန် မှ အားရပါတယ်။

နောက်တစ်ခု ကျွန်တော်တို့ ဆွေးနွေးခဲ့သလိုပဲ ဒီကိစ္စဟာ နိုင်ငံအရေးပါ။ နိုင်ငံရေး မဟုတ်ပါဘူး။ ဘယ်သူမဆို ရင်ဆိုင်ပြီးတော့ Main Case တကယ့်အမှုကို စဉ်းစားတဲ့အချိန် ရောက်လာရင်လည်း သူနိုင်ကိုယ်နိုင်ပဲ။ သူတို့ Provisional Measures ချတယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ အဲဒီကိစ္စကို ဘယ်လို တုံ့ပြန်ရမလဲဆိုတာကို ရှေ့နည်းလမ်းတွေကို ဘယ်လိုသွားမလဲဆိုတာကို သေသေချာချာ စဉ်းစားပြီး အင်မတန်မှကျွမ်းကျင်တဲ့ ဥပဒေပညာရှင်တွေနဲ့ တိုင်ပင်ပြီးရင်ဆိုင်မယ်။ အဲဒီလို ရင်ဆိုင်တဲ့အခါမှာ ပြည်သူတွေရဲ့ အင်အားက အင်မတန်မှ လိုပါတယ်။

ဒီကိစ္စက နိုင်ငံအရေးဖြစ်တဲ့အတွက် နိုင်ငံမှာရှိတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်အားလုံး၊ ပြည်သူ ပြည်သားတွေ၊ တိုင်းရင်းသားတွေ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းတွေရော၊ နိုင်ငံရေးပါတီတွေရော ဒီကိစ္စက မိမိတို့ နိုင်ငံအရေးကိစ္စမှာ ဒီအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြမယ်ဆိုတဲ့ စိတ်ဆန္ဒမျိုးနဲ့ ဆောင်ရွက်ပေးကြပါလို့ ကျွန်တော်အနေနဲ့ မေတ္တာရပ်ခံချင်ပါတယ်။

ဒီကိစ္စအမှုမှာနိုင်ငံကိုနိုင်မယ်။ Provisional Measures Stage သည် အမှုမတိုင်ခင် လိုလိမ့်မည် ဆောင်ရွက်တဲ့ကိစ္စဆိုတဲ့ဟာကို နားလည်သဘောပေါက်ပြီး Provisional Measures အချစ်ရရင်လည်း စိတ်ဓာတ်မကျပါနဲ့။ ကျွန်တော် အရင်ကပြောသလိုပဲ

◆ စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

ဒါပေမယ့် တစ်ခုရှိတာက ကျွန်တော်တို့ အခု ဒီလိုမျိုးစကားပိုင်းတွေ လုပ်တယ်။ နားလည်အောင်လို့ ကျွန်တော်တို့က ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးတို့ကိုယ်တိုင် မအားလပ်တဲ့ကြားထဲက သူတို့ဆိုလည်း ခရီးတွေ သွားနေကြတဲ့ ကြားထဲကနေပြီးတော့ ရှင်းပြ ရင်းတန်းလန်းနဲ့ကိုပဲ တချို့လူတွေကြားထဲမှာ ဝေပညာလည်လည်ဖြစ်နေတဲ့ အပိုင်းတွေလည်းရှိတယ်။ ဆွေးနွေးကြတာ၊ ပြောဆို ဆွေးနွေးချင်ကြတာတွေ အမျိုးမျိုးအဖုံဖုံ ကြားနေရတယ်။ ကြားနေရတဲ့အခါကျတော့ ပြည်သူတွေကျတော့ ဟိုဟာ ဟုတ်နိုးနိုး၊ ဒီဟာ ဟုတ်နိုးနိုး၊ အကုန်လုံးကလည်း ဥပဒေပညာရှင်တွေ၊ ဒီမှာလည်း ဥပဒေပညာရှင်တွေ ပြောကြပြန်ပြီ၊ ဟိုမှာလည်း ဥပဒေပညာရှင်တွေ ပြောကြပြန်ပြီဆိုတော့ ဘယ်ဟာယုံရ မလဲလို့ပေါ့။ ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ပြောရရင် ဘယ်ဟာယုံရမလဲ၊ ဘယ်ဟာ မှန်မလဲ ဆိုတာမျိုး ဖြစ်နေကြတာတွေလည်း ရှိနေပါတယ်ခင်ဗျ။

ဦးကျော်တင်ဆိုင်ဆွေ ။ ။ အဲဒါ လေးလည်း ကျွန်တော် ပြောချင်တာရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်ပြောချင်တာရှိတယ် ဆိုတာကတော့ အားနာနာနဲ့ပဲ ဥပဒေပညာရှင် သုံးယောက်နဲ့ပတ်သက်ပြီးပဲ ရှေ့မှာပဲ ပြောရမှာပဲ။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ဥပဒေပညာဆိုတာ အင်မတန်မှ ကျယ်ပြန့်ပါတယ်။ အင်မတန်မှ နက်ရှိုင်းပါတယ်။ ဥပဒေပညာရှင်ဆိုတာ ဥပမာဆိုပါတော့ ဘွဲ့မြင့်လာလေလေ သူတို့ခေါ်တဲ့ Specialization လို့ခေါ်တဲ့ စူးစမ်းပြီးတော့ လုပ်တဲ့အချက်က ကျဉ်းမြောင်းလေလေပဲ။ အဲဒီတော့ နိုင်ငံတကာဥပဒေမှာလည်း အမျိုးစုံရှိတယ်။ Constitution Law ဆိုပါတော့။ အဲဒီပုဂ္ဂိုလ်က Constitution နဲ့ပတ်သက်လို့ ကောင်းကောင်းတတ်တယ်။ Patent law ဆိုပါတော့ Patents တွေ ကောင်းကောင်းတတ်တယ်။ ဦးကျော်တင်ဆိုင်ဆွေ ဒေါက်တာ

ကျွန်တော်တို့ ဆွေးနွေးခဲ့သလိုပဲ ဒီကိစ္စဟာ နိုင်ငံအရေးပါ။ နိုင်ငံရေး မဟုတ်ပါဘူး။ ဘယ်သူမဆို ရင်ဆိုင်ပြီးတော့ Main Case တကယ့်အမှုကို စဉ်းစားတဲ့အချိန် ရောက်လာရင်လည်း သူနိုင်ကိုယ်နိုင်ပဲ။ သူတို့ Provisional Measures ချတယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ အဲဒီကိစ္စကို ဘယ်လိုတုံ့ပြန်ရမလဲ ဆိုတာကို ရှေ့နည်းလမ်းတွေကို ဘယ်လိုသွားမလဲဆိုတာကို သေသေချာချာ စဉ်းစားပြီး အင်မတန်မှကျွမ်းကျင်တဲ့ ဥပဒေပညာရှင်တွေနဲ့ တိုင်ပင်ပြီး ရင်ဆိုင်မယ်။ အဲဒီလို ရင်ဆိုင်တဲ့အခါမှာ ပြည်သူတွေရဲ့ အင်အားက အင်မတန်မှ လိုပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ Patents နဲ့ ပတ်သက်ပြီး တကယ့်ပညာရှင်ပါ။ ဦးသီဟန်မျိုးညွန့် ဆိုရင်လည်း International Trade Law နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ပညာရှင်ပါ။ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဒေါ်သီတာဦးက International Criminal Law နဲ့ပတ်သက်ပြီး လေ့လာထားတယ်။

အဲဒီတော့ အားလုံးကို International Criminal Law အကုန်တတ်သလားလို့ ပြောတော့ တတ်တယ်လို့ ပြောလိမ့်မယ်လို့ ကျွန်တော် မထင်ပါဘူး။ ဘာကြောင့်လဲ ဆိုတော့ ရယ်စရာလေးနဲ့ ကျွန်တော်ပြောပြမယ်။ ကျွန်တော် တတိယအတွင်းဝန်ဘဝက ကျွန်တော်တို့ မိတ်ဆွေထဲမှာ ဥပဒေဘွဲ့သုံးခု ရတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်ရှိတယ်။ အဲဒီတော့ ကျွန်တော်တို့ အထဲက နိုင်ငံခြားကတစ်ယောက်က Marriage By Proxy လုပ်ချင်တယ်ဆိုတဲ့ အခါကျတော့ ကျွန်တော်တို့ အုပ်ချုပ်ရေး ဌာနမှူးကနေ ခေါ်လိုက်တယ်။ ဟေ့လာ ပြောစမ်းဆိုတော့ သူက မပြောနိုင်ဘူး။ ခင်ဗျားဗျာ ဥပဒေဆိုရင် ဘွဲ့သုံးခုလည်း ရသေးတယ်။ ဒါမှမတတ်ဘူးလားဆိုတော့ သူကလည်း သတ္တိရှိတယ်။ ဘယ်လို ပြောသလဲဆိုတော့ ဥပဒေသမားအနေနဲ့ ဥပဒေအားလုံးကို လေ့လာလို့ရပေမယ့် ဥပဒေတစ်ခုတည်းကိုသာ ကျွမ်းကျင်နိုင် တယ်ဆိုပြီး ပြောပါတယ်။ အဲဒါကြောင့်မို့လို့ Constitution Law မှာ ပါရဂူဘွဲ့ရလာလို့ International Criminal Law ကို ကျွမ်းကျွမ်း ကျင်ကျင်တတ်ပြီလားဆိုတော့ တတ်တယ်လို့ ပြောနိုင်တဲ့သူက ရှားပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲ ဆိုတော့ International Criminal Law ဆိုတဲ့ ဟာကလည်း ဖြစ်ပေါ်မှုကလည်း အင်မတန်မှ နည်းတဲ့အတွက် နိုင်ငံတကာမှာလည်း တကယ့်ပညာရှင်ဆိုတာ လက်ချိုးရလို့ ရပါတယ်။ အဲဒီတော့ ကျွန်တော်တို့ ကံကောင်း တာက International Criminal Law မှာ နာမည်ကြီးတဲ့ ၁၀ ယောက်လောက်ထဲက နှစ်ယောက်ကို ကျွန်တော်တို့ ငှားရမ်းနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့က တတ်နိုင်သလောက် ပြောတဲ့နေရာမှာ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ပြောကြားချက်တွေကို အဓိကထားတာမဟုတ်ပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ သိထားတာတွေကို ပြောတာ မဟုတ်ပါဘူး။ ဥပဒေပညာရှင်တွေ ပြောထားတဲ့အပေါ်မှာ အခြေခံပြီးပြောတာပါ။ အဲဒီလို ပြောတဲ့အခါမှာ ကျွန်တော်က လူပိုနိုးဖြစ်တဲ့ အတွက် သူတို့လောက် လွယ်လွယ်ကူကူ မတတ်နိုင်ဘူးပေါ့လေ။

ဦးကိုကို ။ ။ အဲဒီတော့ ကျွန်တော်တို့ စကားပိုင်းက တော်တော် လေးလည်း ပြီးပြည့်စုံပြီဆိုတော့ ဦးသီဟန် မျိုးညွန့်အနေနဲ့ နောက်ဆုံးထပ်ပြီး ဆွေးနွေးစရာ ဘာများရှိမလဲခင်ဗျ။

ဦးသီဟန်မျိုးညွန့် ။ ။ နောက်ဆုံး အနေနဲ့ ကျွန်တော် ထပ်ပြီး ဆွေးနွေးချင်တာက ICJ မှာ ကြုံတွေ့နေရတဲ့ ဟာ ခုနက ကျွန်တော်ပြောခဲ့တဲ့ Lawfare ဆိုတာကို လျှော့တွက်လို့ မရဘူးနော်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် သိပ်ပြီးအရေးကြီးပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲ ဆိုတော့ အခု ICJ မှာ တစ်ခု၊ ICC မှာကလည်း တည်ထားတယ်။ ဆိုတော့ ဒီ ICJ မှာ ကျွန်တော်တို့က ဒါမြန်မာနိုင်ငံရေး မဟုတ် တော့ဘူး။ ဒါသည် နိုင်ငံအရေးဖြစ်သွားပြီ။ နိုင်ငံအရေး ဖြစ်ရတင်မကဘူး၊ ဒါက ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားတွေ အားလုံးရဲ့ အကျိုးစီးပွားကို တိုက်ရိုက် ထိရောက်မယ့်ကိစ္စတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုမျိုးကိစ္စတစ်ခုမှာ ကျွန်တော်တို့က ICJ မှာပဲ Fight လို့ ချလို့မရဘူး။ ပြည်တွင်း မှာလည်း လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်တာတွေလည်း

နိုင်ငံတကာ



ရုရှားသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင်။

ရုရှားသမ္မတ ပူတင်က ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေး ဥပဒေမူကြမ်း ပါလီမန်သို့ တင်သွင်း

မော်စကို ဇန်နဝါရီ ၂၁

ရုရှားသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင်သည် နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးအာဏာဖွဲ့စည်း တည်ဆောက်ပုံကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲမည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေးဥပဒေမူကြမ်းတစ်ရပ်ကို ပါလီမန်သို့ တင်သွင်းခဲ့သည်။

သမ္မတပူတင်သည် အဆိုပါ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေး ဥပဒေမူကြမ်းကို အောက်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌထံသို့ ပေးပို့ခဲ့ကြောင်း ရုရှား သမ္မတရုံးက ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပြုခဲ့သည့် ပြောင်းလဲမှုများသည် လက်ရှိဖြစ်တည်နေသည့် သမ္မတသက်တမ်းနှစ်ဆက် တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုကို ကန့်သတ်မည့် အစား သက်တမ်းနှစ်ခုကို တစ်ပေါင်းတည်းခွင့်ပြုခြင်းကဲ့သို့သော သမ္မတ အာဏာကို ပြောင်းလဲမည်ဖြစ်သည်။

ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ပြင်ဆင်မည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေသည် ဥပဒေသစ်တွင် သမ္မတ၏ရက်ခြပ်ကို အခြေခိုင်စေသော သမ္မတအကြံပေး အဖွဲ့ဖြစ်သည့် နိုင်ငံတော်ကောင်စီ၏ကဏ္ဍကိုလည်း ပြဋ္ဌာန်းလိမ့်မည် ဖြစ်သည်။

ရုရှားသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင်သည် ပြီးခဲ့သည့်ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က ၎င်း၏ နိုင်ငံတော်အခြေပြမိန့်ခွန်းတွင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ပြောင်းလဲမည့် အစီအစဉ်ကို ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။ အသေးစိတ်အချက်အလက် များကို အထူးလုပ်ငန်းအဖွဲ့က လေ့လာမှုများ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း လည်း သမ္မတပူတင်က ပြောကြားခဲ့သည်။

သို့ရာတွင် သမ္မတပူတင်သည် ၎င်း၏ရည်ရွယ်ချက်ကို အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော်ရန် အထူးလုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းများ မစတင်မီ မှာပင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးဥပဒေမူကြမ်းကို ပါလီမန်သို့ တင်သွင်းခဲ့သည်။ ပူတင်၏ လက်ရှိသမ္မတ သက်တမ်းသည် ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် ကုန်ဆုံးမည်ဖြစ်သည်။ ထိုကာလနောက်ပိုင်းတွင် ပူတင်သည် ၎င်း၏နိုင်ငံရေးအာဏာပြန်လည် အသက်ဝင်လာရန် ပါလီမန်အကြီးအကဲ သို့မဟုတ် နိုင်ငံတော်ကောင်စီအကြီးအကဲ ရာထူးနေရာကို တောင်းဆို သွားဖွယ်ရှိသည်ဟု ရုရှားနိုင်ငံတွင် ထင်မြင်ချက်များ မြင့်တက်လျက် ရှိသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချီဂေက ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

ဗင်နီဇွဲလားနိုင်ငံ၌ အာဏာရှင်အုပ်ချုပ်ရေးစနစ် အဆုံးသတ်ရန် မိုက်ပွန်ပီယို တိုက်တွန်း

ဘိုဂိုတာ ဇန်နဝါရီ ၂၁

ဗင်နီဇွဲလားနိုင်ငံတွင် လက်ရှိသမ္မတ နီကိုလပ်စ် မာဒူရို၏ အာဏာရှင်အုပ်ချုပ်ရေးစနစ် အဆုံးသတ်ရန်နှင့် ကာလရှည် ကြာမြစ်ပွားနေသော ပဋိပက္ခများ အဆုံးသတ်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီး မိုက်ပွန်ပီယိုက တိုက်တွန်းခဲ့သည်။

ဗင်နီဇွဲလားနိုင်ငံသားများကို ထိခိုက်နစ်နာစေပြီး ဒေသတစ်ခုလုံးကိုပါ အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိစေသော မာဒူရို၏ အာဏာရှင်အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ကို မိမိတို့အနေဖြင့် အဆုံး သတ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုက်ပွန်ပီယိုက ကိုလံဘီယာသမ္မတ အိုင်ဗင်ဒူကူးနှင့် အစည်း အဝေးပြုလုပ်မှုအပြီးတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ ဗင်နီဇွဲလား အတိုက်အခံခေါင်းဆောင် ဂွာအီဒိုသည် ၎င်းအား ချမှတ်ထား သော ပြည်ပထွက်ခွာခွင့် ပိတ်ပင်ထားခြင်းကို ဖီဆန်ပြီး ဘရင်ဆဲတွင် ဥရောပသမဂ္ဂမှ နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒဆိုင်ရာ အကြီးအကဲနှင့် တွေ့ဆုံရန်ရှိပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် ဆွစ်ဇာလန် နိုင်ငံဒါးဗဲစ်မြို့တွင် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စီးပွားရေးဖိုရမ် တက်ရောက်ရန် စီစဉ်ထားသည်။

ဗင်နီဇွဲလားနိုင်ငံ၏ လွတ်မြောက်ရေးအတွက် အထောက်အကူပေးသော ကိုလံဘီယာသမ္မတ ဒူကူးအား

မိုက်ပွန်ပီယိုက ချီးကျူးစကားပြောကြားခဲ့သည်။ ဗင်နီဇွဲ လားနိုင်ငံအတွင်း ငွေကြေးဖောင်းပွမှု မြင့်မားခြင်းကြောင့် ငွေကြေးတန်ဖိုးများ ကျဆင်းနေသည်။ ကိုလံဘီယာသမ္မတ ဒူကူးက ဗင်နီဇွဲလားနိုင်ငံအပေါ် အမေရိကန်က ပေးအပ်သော ထောက်ပံ့မှုများမှာ အရေးပါပြီး အခြားနိုင်ငံများအနေဖြင့် လည်း မာဒူရို၏ အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်နှင့် ဗင်နီဇွဲလားနိုင်ငံတွင် ကျရောက်နေသော လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင် ရာ ပဋိပက္ခအပေါ် တိုက်ပွဲဝင်ကြရန် ပြောကြားခဲ့သည်။ မိမိ ကိုယ်ကို တိုင်းပြည်၏သမ္မတအဖြစ် ကြေညာထားသော ဂွာအီဒိုအား အမေရိကန်အပေါ် နိုင်ငံပေါင်း ၅၀ က ထောက်ခံသည်။ ကိုလံဘီယာသမ္မတနှင့် တွေ့ဆုံပြီးနောက် မိုက်ပွန်ပီယိုက အမေရိကန်အနေဖြင့် ဂွာအီဒိုနှင့်ဗင်နီဇွဲလား ပြည်သူများအတွက် သင့်တော်သော ဆောင်ရွက်မှုများကို လုပ်ဆောင်ရမည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ လွန်ခဲ့သော သီတင်းနှစ်ပတ်ခန့်က အမျိုးသားလွှတ်တော်အဆောက် အဦအတွင်းသို့ ဂွာအီဒိုနှင့် သူ၏ မဟာမိတ်ဥပဒေပြုအမတ် များ ဝင်ရောက်ရန်ကြိုးစားခြင်းကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ က တားဆီးခဲ့သည်။

ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ



ယူကရိန်းခရီးသည်တင် လေယာဉ်အား ခိုးကျည်နှစ်စင်းဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ဟု အီရန်အတည်ပြု

တီဟီရန် ဇန်နဝါရီ ၂၁

ယခုလအတွင်းက ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ယူကရိန်းလေကြောင်း လိုင်းမှ ခရီးသည်တင်လေယာဉ်အား ပစ်ခတ်မှုတွင် အီရန် တပ်ဖွဲ့များက ခိုးကျည်နှစ်စင်းဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အီရန်နိုင်ငံက ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက်တွင် အတည်ပြုပြောကြား သည်။

ယင်းကြီးကျယ်သည့် အမှားအယွင်းကြောင့် လူပေါင်း ၁၇၆ ဦး အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး ယင်းဖြစ်ရပ်အပေါ်၌ အမျက်ဒေါသထွက်ခဲ့သူများ၏ ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြမှုများ ကျယ် ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

ပစ်ခတ်ခဲ့သည့် ယူကရိန်းလေယာဉ်မှ လေယာဉ်ပျံ သန်းမှတ်တမ်းများ၏ ဝှက်စာဖော်ထုတ်ရေးအတွက် ပြင်သစ်နိုင်ငံနှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတို့မှ နည်းပညာ အရအထောက်အကူပြုမှုများပေးရန် တောင်းဆိုမှုများ လက်ခံရရှိခဲ့ပြီးနောက်တွင် ၎င်းတို့အနေဖြင့် လက်ရှိအခြေ အနေ၌ အပြုသဘောဖြင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုများရှိ ကြောင်း အီရန်မြို့ပြလေကြောင်း အာဏာပိုင်အဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

ဇန်နဝါရီ ၈ ရက် နံနက်အစောပိုင်းတွင် အီရန်နိုင်ငံ မြို့တော်တီဟီရန်ရှိ အီမန်နိုမန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ် မှ ယူကရိန်းနိုင်ငံမြို့တော် ကီယက်ဗ်သို့ ဦးတည်ပျံသန်းမည့် ယူကရိန်းလေကြောင်းလိုင်းမှ ခရီးသည်တင်လေယာဉ်သည် အဆိုပါလေဆိပ်မှ ပျံတက်ပြီး မကြာမီအချိန်အတွင်း ခိုးကျည် ဖြင့်ပစ်ခတ်ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းလေယာဉ်ဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ အီရန်နိုင်ငံအပေါ် နိုင်ငံတကာမှ ဖိအားများမြင့်မားစွာ သက်ရောက်ခဲ့ပြီး ယင်းဖြစ်ရပ်အား အပြည့်အဝနှင့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိစွာ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည်။

ယူကရိန်းခရီးသည်တင်လေယာဉ်အား တိုး-အမ်-၁ အမျိုးအစား ခိုးကျည်နှစ်စင်းဖြင့် ပစ်ခတ်ထိမှန်ခဲ့ရကြောင်း စုံစမ်းစစ်ဆေးသူများက ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့သည်။ ယင်းတွေ့ရှိခဲ့ မှုအား အီရန်မြို့ပြလေကြောင်းအာဏာပိုင်အဖွဲ့က ကနဦး စုံစမ်းစစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်အဖြစ် ၎င်းတို့၏ အင်တာနက် ဝက်ဘ်ဆိုက်၌ ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ ဘာသာပြန်-ဇော်ဝင်း



အမေရိကန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုက်ပွန်ပီယို။

ဂွန်ရည်အမှတ်တံဆိပ်ရှုဆေး

ဂွန်ရည်အမှတ်တံဆိပ်ရှုဆေးသည် ခေါင်းတစ်ခြမ်းကိုက်ခြင်း၊ ဇက်ကြောတက်ခြင်း၊ ခေါင်းမကြည်လင်ခြင်း၊ ခေါင်းမူးခြင်း၊ ခေါင်းဖုံခြင်း၊ အအေးမိ နှာစေးခြင်း၊ နှာပိတ်ခြင်းတို့အတွက် ဘေးဥပါဒ်ကင်းစွာ အသုံးပြုနိုင်ပြီး ပေါ့ပါးကြည်လင် လန်းဆန်းစေပါသည်။ အမြို့မြို့ဆေးဆိုင်တိုင်းတွင် ရရှိနိုင်ပါသည်။

“ပေါ့ပါးကြည်လင်လန်းဆန်းဖို့ ဂွန်ရည်ရှုဆေး ရှုကြစို့”

ဂွန်ရည်ဆေးတိုက်၊ ၅၂-၂၊ သာယာတန်းလမ်း၊ နံ့သာတန်းရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉ ၇၇၇၇၇ ၃၃၁၄၊ ၀၉ ၇၇၇၇၇ ၃၃၁၅၊ ၀၁ ၃၆၄၁၅၀၁၊ ၀၉ ၉၇၀၀၅၀၀၅၀

မှောင်း

မြန်မာအမျိုးသမီးများအား တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်ရောင်းစားခဲ့သူများအား လူကုန်ကူးမှုဖြင့် ထောင်ဒဏ် တစ်သက်စီချမှတ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
မြန်မာအမျိုးသမီးများအား တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်ရောင်းစားခဲ့သူများအား လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေး ဥပဒေအရ ထောင်ဒဏ် တစ်သက်စီ ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံအတွင်းသို့ ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ကာ တရုတ်ဇနီးမယားများအဖြစ် ရောင်းစားခဲ့မှုအား ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ စက်မှုနယ်မြေ ရဲစခန်း(၁)၂၈၆/၂၀၁၈၊ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ-၂၄/၃၂ ဖြင့် အမှုရေးဖွင့်ခဲ့၍ မန္တလေးခရိုင် တရားရုံးသို့ တရားစွဲဆိုတင်ပို့ခဲ့ရာ တရားခံများသည် လူကုန်ကူးမှုကို ဂိုဏ်းဖွဲ့ ကျူးလွန်ကြောင်း စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်သဖြင့် တရားခံ မအေးမိမိ၊ မပိုင်ပိုင်၊ ကိုဖိုးလုံး၊ မထက်ထက်၊ မဌေး၊ မခိုင်၊ မစုတို့က တရုတ်နိုင်ငံရှိ အထည်ချုပ်စက်ရုံတွင် အလုပ်အကိုင်ရှိကြောင်း၊ ဝင်ငွေကောင်းကြောင်း ပြောဆိုစည်းရုံးပြီး မန္တလေး-မူဆယ်-ရွှေလီလမ်းကြောင်းအတိုင်း တရုတ်



မင်းဇော်(ခ)ဟိန်းဇော်အား ဖမ်းဆီးရမိ စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြားများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

မြို့နယ်အချို့၌ မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သောပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက ထားဝယ်မြို့၊ ဗျောတောဝရပ်ကွက်၊ မြို့ပတ်လမ်းနေ အောင်သူစိုး(ခ) စိန် ဇနီးအိမ်ကွဲရာမှ စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြား ၁၄၀၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကို လည်းကောင်း၊ အလားတူ ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက မြိတ်မြို့ မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မြိတ်မြို့ ပါရမီ(၂)ရပ်ကွက် သစ္စာလမ်း မ/၁၆၄၄ နေ မင်းဇော်(ခ) ဟိန်းဇော်၏ နေအိမ်ကွဲ ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြား ၂၂၂၂ ပြားကို လည်းကောင်း၊ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား
ပင်လည်ဘူး
မြို့မရဲစခန်းမှ ဒုရဲအုပ် ကိုကိုနိုင်နှင့်အဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်က မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းအရ ပင်လည်ဘူး-ဗန်းမောက်သွားကားလမ်းပေါ် နမ္မားတံတားနှင့် ကသောကျေးရွာလမ်းဆုံတွင် စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် ကသောမှ ပင်လည်ဘူးသို့ လမ်းလျှောက်လာသော မောင်ညို(ခ)ထွန်းသိန်းအား ရှာဖွေစစ်ဆေးရာ စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အေးမြသက်ထား
ဗုံရွာ
ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် ညနေ ၇ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်တွင် မုံရွာခရိုင် မှောင်းနှိမ်နင်းရေးဌာနစိတ်မှ ဒုရဲအုပ် ညိုသက်ဝင်း၊ ဦးစီးသောအဖွဲ့သည် နယ်ထိန်းရဲအုပ် အောင်ထွန်းဝင်း အဖွဲ့နှင့်ပူးပေါင်း၍ မုံရွာမြို့ ရုံးကြီးရပ်ကွက် ပြည်သူ့အားကစားကွင်းရှေ့တွင် သတင်းအရ စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် သန့်ဇင်ထွန်း(ခ)အရိုး မောင်းနှင်လာသော ဆိုင်ကယ်ကို စစ်ဆေးရာ ၎င်းထံ စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြား ၂၅ ပြား တွေ့ရှိခဲ့သည်။ ၎င်းအား စစ်မေးရာ အဆိုပါစိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြားများကို မုံရွာမြို့ ကျွေးကြီးရပ်ကွက်နေ တိုးဝေထံမှ ဝယ်ယူခဲ့ကြောင်း စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်သဖြင့် တိုးဝေထံ သွားရောက်ရှာဖွေခဲ့ရာ စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြား ၁၄၀ ထပ်မံ ဖမ်းရမိသဖြင့် စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြားများ လက်ဝယ်ထားရှိသူ သန့်ဇင်ထွန်း (ခ)အရိုးနှင့် တိုးဝေတို့ နှစ်ဦးအား မုံရွာမြို့မရဲစခန်းက မူးယစ်ဆေးဝါးဥပဒေအရ ဖမ်းဆီးအရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။

ခြောက်ဘီးယာဉ်အား မျက်နှာချင်းဆိုင် တိုက်မိခဲ့သည်။
အဆိုပါယာဉ်နှစ်စီးတိုက်မိကြောင်း ၎င်းယာဉ်နှစ်စီး နောက်မှလိုက်ပါလာသော လူစီးယာဉ်ငယ် ငါးစီးဆင့်တိုက်မိခဲ့သည်။ ၁၂ ဘီးယာဉ်မောင်း ရဲဝင်းစိုးမှာ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်လျက်ရှိပြီး ၎င်းအား ဖမ်းဆီးရမိရေး သီပေါမြို့မရဲစခန်းက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

စိုင်း(သီပေါ)

ပြန်တန်ဆာမြို့၌ ခြင်ဆေးခွေထွန်းရာမှ နေအိမ်မီးလောင်

ပြန်တန်ဆာ ဇန်နဝါရီ ၂၀
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ပြန်တန်ဆာမြို့တွင် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် ည ၉ နာရီခန့်က နေအိမ်မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားကြောင်း သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ ပြန်တန်ဆာမြို့ မြို့မ(၂) ရပ်ကွက် ကန်ရှေ့လမ်းနေ ဒေါ်ငယ်(ခ) ဒေါ်သန်းသန်းအေး နေအိမ်၌ ခြင်ဆေးခွေကို အိပ်ရာဘေးထွန်းထားခဲ့ပြီး ဈေးသွားဝယ်ရာမှ အနီးရှိ ခြင်ထောင်အား မီးစွဲ၍ မီးလောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မီးလောင်ရာသို့ ညောင်လေးပင်မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးသိန်းထိုက်ပါ ၁၄ ဦး၊ ပြန်တန်ဆာမီးသတ် ဒုဦးစီးမှူး ရဲမင်းနိုင်ပါ ၁၁ ဦး၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၀၊ မီးသတ်ယာဉ် နှစ်စီး၊ ရေသယ်ယာဉ်သုံးစီး၊ ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးသိန်းနိုင်၊ ပြန်တန်ဆာနယ်မြေရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်စိုးသိန်းနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အနီးပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ပြည်သူများက ပိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ ည ၉ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသတ်နိုင်ခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် လူနှင့်တိရစ္ဆာန်များ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုမရှိဘဲ သုံးပင်ပတ်လည် သွပ်မိုးထရကာ ပျဉ်ခင်းနေအိမ်တစ်လုံး၊ မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သက်လွင် (ညောင်လေးပင်)

တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့ကို ဌာနဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် မန္တလေး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၁၇၇၁ စီး၊ သွင်းကုန် ၁၇၀၈ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် သွင်းကုန် အစီး ၂၁၀ ကုန်စည်များ သယ်ယူပို့ဆောင်လျက် ရှိသည်။

က ဖမ်းဆီးမှု နှစ်မူ၊ ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ကျပ် ၁၆ ဒသမ ၂၀ သန်း စုစုပေါင်း ဖမ်းဆီးမှု သုံးမူ၊ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၁ ဒသမ ၂ သန်းကို ဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
ထူးခြားဖမ်းဆီးမှုအနေဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်စဉ် စံလောင်း-ပန်ဆုံရှောင်ကွင်းလမ်းအတွင်းသို့ မောင်းနှင်ထွက်ပြေးသွားသော SUZUKI EVERY ယာဉ်တစ်စီးအား လိုက်လံဖမ်းဆီးရာ ဟိုတိုရွာအနီး ရပ်တန့်ထားသည့် အဆိုပါယာဉ်ပေါ်တွင် အံ့ဝက်ပြုလုပ်ပြီး တရားမဝင် သယ်ဆောင်လာသည့် ကျောက်စိမ်းဟု ယူဆရသော ကျောက်တုံးအရွယ်အစားမျိုးစုံ ၁၂၄ ကီလိုဂရမ်နှင့် ပစ္စည်းသယ်ဆောင်လာသည့် ယာဉ်တစ်စီး စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၆ ဒသမ ၂၀ သန်းကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ခင်ဦးမြို့နယ်၌ ယာဉ်တိုက်မှုကြောင့် အမျိုးသားတစ်ဦးသေဆုံး

ခင်ဦး ဇန်နဝါရီ ၂၀
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခင်ဦးမြို့နယ်တွင် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက ယာဉ်တိုက်မှုကြောင့် အမျိုးသားတစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အရ သွားရောက်စစ်ဆေးရာ ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနားလမ်း ညောင်ကန်ရေပြောက်ဘက်တွင် အမျိုးသားတစ်ဦး ယာဉ်တိုက်မိသည့်ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးနေသည်ကို တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ယာဉ်မောင်း(စုံစမ်းဆဲ)ကို အရေးယူနိုင်ရေးအတွက် ခင်ဦးမြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မိုးသောက်(ရွှေဘို)

သီပေါ ပုံဖမ်းရွာအနီး ယာဉ် ငါးစီး ဆင့်တိုက်မှုဖြစ်

သီပေါ ဇန်နဝါရီ ၂၀
ရမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့နယ် ပုံဖမ်းကျေးရွာအနီး မန္တလေး၊ သီပေါလားရှိုး၊ မူဆယ်ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး မိုင်တိုင်အမှတ် (၁၂၁/ပ-၁) ကြား၌ ယမန်နေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီက မန္တလေးမှ လားရှိုးသို့ ဖရဲသီးများတင်ဆောင်၍ ယာဉ်မောင်းရဲဝင်းစိုး မောင်းနှင်သော ၁၂ ဘီးယာဉ်သည် အရိုနိမိတ်နီးနိုင်ဘဲ လားရှိုးမှ မန္တလေးသို့ ပြောင်းအိတ်များတင်ပြီး ဇော်ဝင်းနိုင် မောင်းနှင်သော

MINGALAR CINEMAS advertisement featuring a grid of movie posters for 'ASHFALL', 'THE GRUDGE', 'IP MAN 4', and 'VANGUARD'. Includes showtimes and cinema locations.

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဂုဏ်ဆောင် အသက် ၁၇ နှစ်အောက် အမျိုးသားဘောလုံးအသင်းအား ဂုဏ်ပြု



ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၀

၂၀၁၉ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အသက် ၁၇ နှစ် အောက် အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုံးလား ရရှိခဲ့သော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဘောလုံးအသင်းအား ဂုဏ်ပြုပွဲနှင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အသက် ၂၁ နှစ်အောက် အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဘောလုံးအသင်းအား ဩဝါဒစကားပြောကြားခြင်းကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဒဂုံမြို့နယ်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံး မင်္ဂလာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်းက လူငယ်မျိုးဆက်များ အားကစားကို စိတ်ဝင်စားခြင်းအား ဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အထောက်အကူပြုကြောင်း၊ ယခု လူငယ်တစ်ဦးချင်းစီ၏

စွမ်းဆောင်ရည်နှင့် teamwork တစ်ခုလုံး၏ စွမ်းဆောင်ရည်ကို ပေါင်းစည်းပြီး ကြိုးစားကစားခဲ့၍ အောင်မြင်မှုကို ရယူနိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် နေပြည်တော်၌ ကျင်းပမည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အသက် ၂၁ နှစ်အောက် အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဘောလုံးအသင်းအနေဖြင့်လည်း ပြိုင်ပွဲတွင် အောင်မြင်မှုရလဒ်များရပြီး ပြန်လာနိုင်ပါစေကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်အား ၂၀၁၉ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အသက် ၁၇ နှစ်အောက် အမျိုးသားပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုံးလားရရှိခဲ့သော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဘောလုံးအသင်းက ဆုပေးအပ်ခြင်းပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပြန်လည် ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ဆန်းကျော်ဦး (ပြန်/ဆက်)

စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးနှင့် အကောင်အထည်ဖော်ရေး စည်းဝေး

လှိုင်းဘွဲ့ ဇန်နဝါရီ ၂၀

ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်တွင် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် ဒေသန္တရ စီမံကိန်းများ လျာထားရည်မှန်းရန် အတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ၊ စီမံကိန်းအဆိုပြု လျာထားချက်များ

စီမံအတည်ပြုရေးဆွဲနိုင်ရေးအတွက် စီမံကိန်းရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော် ရေးလုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ

သည်။ ကရင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောချစ်ခင်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး မြို့နယ်စီမံကိန်းရေးဆွဲ အကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဒေါ်မြင့်စန္ဒာအောင်က ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် စီမံကိန်းရည်မှန်းချက် အဆိုပြုချက် ရေးဆွဲတင်ပြ တောင်းခံခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ မြို့နယ်စီမံကိန်း ရေးဆွဲ အကောင်အထည်ဖော်ရေး ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များက ဌာနဆိုင်ရာ များမှ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် စီမံ ကိန်း ရည်မှန်းဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို အသီးသီးဆွေးနွေး တင်ပြခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ ဆန်းကျော်ဦး (ပြန်/ဆက်)



မူဆယ်မြို့ (နန်းတော်ဂိတ်) ၌ အပူချိန်တိုင်းစက် တပ်ဆင်

မူဆယ် ဇန်နဝါရီ ၂၀

ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်မြို့ မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ အဝင်/အထွက်ဂိတ် (နန်းတော်ဂိတ်)၌ လူနာ များ၏ အပူချိန်ကို တိုင်းတာသည့် (Thermal Scan) စက် အသစ်တစ်ခုကို ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် မူဆယ်မြို့ ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနက တပ်ဆင်ထားကာ နံနက် ၇ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ စောင့်ကြည့်ကြီးကြပ်နေပြီဖြစ်သည်။

မဲခေါင်မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသ ကျန်းမာရေးလုံခြုံမှုစီမံချက်အရ (Thermal Scan) စက်ကို မူဆယ်မြို့ နယ်စပ်ဂိတ် (နန်းတော်ဂိတ်)တွင် တပ်ဆင်ခြင်းဖြစ်ပြီး နယ်စပ်ဂိတ် (နန်းတော်ဂိတ်)မှ အဝင်/အထွက်ပြုသည့် လူနာများ၏ ကူးစက်ရောဂါစောင့်ကြည့်မှုအတွက် လုပ်ငန်းများကို မူဆယ်မြို့ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

“အရင် (Thermal Scan) စက်ကို မတပ်ဆင်ခင်မှာတော့ ကူးစက်ရောဂါများကို စောင့်ကြည့်မှုအချိန်မှာ (Non Contact Thermometer) နဲ့ပဲ လူနာတွေကို စောင့်ကြည့် ကြည့်ရှုရတာပါ။ အခုကတော့ (Thermal Scan) စက် တပ်ဆင်လိုက်ပြီဖြစ်တဲ့အတွက် ကူးစက်ရောဂါစောင့်ကြည့် ခြင်းကိုလည်း ပိုမိုအောင်မြင်လာမယ်” ဟု မူဆယ်မြို့ ပြည်သူ့ ဆေးရုံအုပ် ဒေါက်တာမျိုးဇော်က ပြောကြားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၌ မဲခေါင်မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသ ကျန်းမာရေး

လုံခြုံမှုစီမံချက်တွင်ပါဝင်သည့် မြို့နယ်ခြောက်မြို့နယ် တွင် မူဆယ်မြို့လည်းပါဝင်သည်။ (Thermal Scan)စက်ကို တပ်ဆင်ခြင်းအားဖြင့် တခြားနိုင်ငံများမှ ဝင်ရောက် လာမည့် ကူးစက်ရောဂါများကို လွယ်ကူစွာသိရှိနိုင်ပြီး လူနာတစ်ဦး၏ အပူချိန် (၃၈ ဒီဂရီ) ကျော်လွန်ပါက (Thermal Scan) စက်မှ အချက်ပြလာမည်ဖြစ်သည်။ လူနာ များကိုတွေ့ရှိပါက ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ချမှတ် ထားသည့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ကူးစက်ရောဂါများကို အချိန်မီ ထိန်းချုပ်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

မူဆယ်မြို့တွင် မြန်မာ-တရုတ်နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ဂိတ် စုစုပေါင်းသုံးခုရှိပြီး ဂိတ်အမှတ်(၄) ဟု လူသိများသည့် ဟိုဆောင်ဂိတ်သစ်ကိုလည်း ထပ်မံဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် စီစဉ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ လက်ရှိတွင် နယ်စပ်ဂိတ် (နန်းတော်ဂိတ်) တစ်ခုသာ (Thermal Scan) စက်ကို တပ်ဆင်ထားခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံရှိ တရားဝင်နယ်စပ်ဂိတ်များ၌ (Thermal Scan) စက်များကို အကုန်တပ်ဆင်နိုင်ပါက ပြည်ပနိုင်ငံ များမှ ကူးစက်လာနိုင်မည့်ရောဂါများကို ကြိုတင်ကာကွယ် ရာတွင် ပိုမိုထိရောက်လွယ်ကူနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ ဆလိုင်ဗန်းထန် (ပြန်/ဆက်)

ကျောက်တန်းမြို့နယ် တမံကြီးကျေးရွာ၌ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများ စတင်ဆောင်ရွက်

ကျောက်တန်း ဇန်နဝါရီ ၂၀

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကမ္ဘာ့ ဘဏ်တို့ ပူးပေါင်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသော လူထုဗဟိုပြုစီမံကိန်း (စတုတ္ထနှစ်စက်ဝန်း) ကို အကောင်အထည်ဖော်နေသည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တန်းမြို့နယ် ဝိလခတ်ကျေးရွာအုပ်စု တမံကြီးကျေးရွာတွင် ငွေကျပ် ၆၄ သိန်းဖြင့် ပေ ၈၀ ပတ်လည်ရှိ ကျေးရွာခန်းမဆောင် ခြံစည်းရိုးကာရံခြင်း လုပ်ငန်းနှင့် အလျား ၃၆၅ ပေ၊ အကျယ် ရှစ်ပေ၊

၃ ခြောက်လက်မရှိ ကျေးရွာတွင် ကွန်ကရစ်လမ်းခင်း ခြင်းလုပ်ငန်းကို ငွေကျပ် ၅၃ သိန်းဖြင့် တမံကြီးကျေးရွာ စီမံကိန်း အထောက်အကူပြုကော်မတီက ယနေ့စတင် ဆောင်ရွက်ကြသည်။ (အောက်ပုံ)

အဆိုပါလုပ်ငန်းများ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန် အတွက် လူထုစည်းရုံးရေးမှူး ဒေါ်ခင်မာလာမင်းနှင့် လက်ထောက်နည်းပညာမှူး ဒေါ်ခင်သက်အေးတို့က ကြီးကြပ် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ စိုးဝင်း (ကျောက်တန်း)



ဗလင်းတန် ဖွံ့ဖြိုးဖို့ စာအုပ်စာပေ လေ့လာစို့

ကိုယ်လက်အင်္ဂါစွန့်လွှတ် စစ်မှုထမ်းဟောင်း အဖွဲ့ဝင်များအား အထောက်အကူပြုပေးအပ်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၀

ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် သန်လျင်မြို့နယ် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့မှ တိုင်းပြည် အတွက် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့စဉ် ကိုယ်လက်အင်္ဂါစွန့်လွှတ်ခဲ့ကြသော မြို့နယ် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များအား ထောက်ပံ့ကြေးပေးအပ်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျိုက်ခေါက်ဘုရားလမ်းရှိ မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ရုံး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် တိုင်းပြည်အတွက် ကိုယ်လက်အင်္ဂါစွန့်လွှတ် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များအား မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်မှူး ကျော်မိုးကြည် (ငြိမ်း)နှင့် အမှုဆောင်များက ထောက်ပံ့ကြေးများ ပေးအပ်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ သက်ခိုင် (သန်လျင်)

သတင်းစုံကဏ္ဍ

ဂုဏ်ထူးဆောင်နာယကကြီးများအား ဂုဏ်ပြု

ပုသိမ်
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့ ယခင်နေ့ရှင်နယ်ဗဟိုအမျိုးသားအထက်တန်းကျောင်း ရာပြည့်အကြိုကို ဂုဏ်ပြုလျက် အမှတ် (၂) အထက်တန်းကျောင်းကျောင်းသားဟောင်းများအဖွဲ့က အသက် ၈၀ နှင့် ၉၀ ကျော် ဂုဏ်ထူးဆောင်နာယကကြီးများအား ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်က အိမ်တိုင်ရာရောက် ဂုဏ်ပြုပူဇော်ခဲ့ကြသည်။

ဂုဏ်ထူးဆောင်ကျောင်းသားဟောင်းများအဖွဲ့ နာယကကြီးများဖြစ်ကြသည့် သူရဦးတင်ဦး၊ အမျိုးသားစာပေပညာရှင်ဆုရ ဆရာကြီး မင်းယုဝေနှင့် အဝေးရောက် ကျောင်းသားဟောင်းများအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဆရာဦးသက်နိုင်၊ ပုသိမ်မြို့ပေါ်ရှိ ဆရာကြီးဦးအောင်ခ၊ ဆရာကြီးဦးခင်မောင်ရီ၊ ဆရာကြီးဦးအေးလွင်၊ ဆရာကြီး ဦးလှမြင့်တို့အား နေအိမ်အရောက် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများဖြင့် ဂုဏ်ပြုကန်တော့ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **ပုသိမ်လှကြည်**

ဆန်ဆိုင်တွင် ကျောက်စီရေမြောင်းပြုလုပ်

တာချီလိတ်
တာချီလိတ်မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးဌာနက ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် ငွေလုံးငွေရှင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် ဆန်ဆိုင်(က) ရပ်ကွက် (၁၂) လမ်းအရှည်ပေ ၅၀၊ အကျယ် မြောက်ပေရှိ ရေမြောင်း ကျောက်စီခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်က မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာနမှ တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာ အင်ဂျင်နီယာမှူး ဦးကျော်မိုးခိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများကွင်းဆင်းကြီးကြပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ဝေယံလင်း**

ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းရန်ပုံငွေ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ကျောက်တံခါး
ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း ရန်ပုံငွေလွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းနှင့် (AVIP) သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ကျောက်တံခါးမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန စုပေါင်းရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ မြို့နယ်ကျေးလက်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဆွေဆွေမြင့်က ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းအကြောင်းနှင့် (AVIP) သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ကျေးရွာ ၁၅ ရွာမှ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မတီများထံ တစ်ရွာလျှင် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ စီဖြင့် စုပေါင်းသိန်းပေါင်း ၁၅၀၀ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ကာ (AVIP) သင်တန်းများကို ပို့ချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **နေလင်း(ညောင်လေးပင်)**

လွတ်လပ်ရေးဖခင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ပုံတူကြေးသွန်းရုပ်တု မြို့သစ်မြို့၌ စိုက်ထူ

မြို့သစ် ဇန်နဝါရီ ၂၀
လွတ်လပ်ရေးဖခင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ပုံတူကြေးသွန်းရုပ်တုအား မန္တလေးမြို့မှ သယ်ဆောင်လာခဲ့ရာ မြို့သစ်မြို့ရှိ လွတ်လပ်ရေးပန်းခြံဝင်းအတွင်း ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် ည ၈ နာရီတွင် ရောက်ရှိစိုက်ထူနိုင်ခဲ့သည်။
အဆိုပါ လွတ်လပ်ရေးဖခင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပုံတူကြေးသွန်းရုပ်တုကို မန္တလေးမြို့မှ စတင်သယ်ဆောင်လာရာတွင် ကျောက်ပန်းတောင်း၊ ချောက်၊ ရေနံချောင်း၊ မကွေး၊ နတ်မောက်မှ မြို့သစ်မြို့သို့ သယ်ဆောင်လာရာလမ်းတစ်လျှောက်ရှိ မြို့တိုင်းမြို့တိုင်းမှ မိဘပြည်သူများက သောင်းသောင်းဖြဖြ ကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။
ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပုံတူကြေးသွန်းရုပ်တု၏ အမြင့်မှာ ကိုးပေ ရှစ်လက်မဖြစ်ပြီး ရုပ်တု၏ ခုံအမြင့် အလျား ၁၃ ပေ၊ အနံ ၁၁ ပေနှင့် အမြင့်ခြောက်ပေရှိကာ ကုန်ကျငွေမှာ သိန်း ၁၅၀ ကျော်ဖြစ်ပြီး ဗိုလ်ချုပ်ပုံတူရုပ်တုဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းမွေးနေ့ဖြစ်သည့် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ဇော်ဇော် (မြို့သစ်)**



တောင်ငူတွင် ကလေးများ စာပေဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

တောင်ငူ ဇန်နဝါရီ ၂၀
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့၌ ပထမအကြိမ် ကလေးစာဖတ်သူများ၏ စာပေဆွေးနွေးပွဲကို တောင်ငူမြို့ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းစာကြည့်တိုက် ရေရှိ မြက်ခင်းပြင်၌ ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက် ညနေပိုင်းက ကျင်းပသည်။ လူထုဦးလှ၏ တိုင်းရင်းသားရိုးရာပုံပြင်စာအုပ်နှင့် ဗဟုသုတရရှိစေမည့်စာအုပ်များကို စာကြည့်တိုက်အသင်းဝင် ကလေးငယ် ၁၅ ဦးတို့က တစ်လကြိုတင်ဖတ်ရှုလေ့လာစေပြီး စာရေးသူ၏ရည်ရွယ်ချက်၊ ဖတ်ရှုပြီးစာအုပ်မှရရှိသည့် သင်ခန်းစာအကျဉ်းနှင့် မိမိတို့၏ ထင်မြင်ယူဆချက်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ **ကျော်လှ(တောင်ငူ)**

ကလေးများ ဉာဏ်ရည်ဖွံ့ဖြိုး ခွန်အားတိုးစေရေး နွားနို့တိုက်ကျွေး

ဝန်းသို ဇန်နဝါရီ ၂၀
ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးငယ်များ ဉာဏ်ရည်ဖွံ့ဖြိုး ခွန်အားတိုးစေရန် ရည်ရွယ်၍ School milk programme အရ နွားနို့နှင့် ကြက်ဥတိုက်ကျွေးခြင်းကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်က စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်းသိုမြို့နယ် မီးဖြူပင်ကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်းတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ မြို့နယ်မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူး ဦးတင်လှိုင်ဝင်းက ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးများ နွားနို့သောက်သုံးခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး မြို့နယ်မွေး/ကုဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ နွားနို့အလှူရှင်ဦးဌေးဝင်း၊ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးနှင့် ဆရာ ဆရာမများက ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၉၈ ဦးတို့အား နွားနို့နှင့် ကြက်ဥတိုက်ကျွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ကျော်မြိုင်**

ဖားကန့်ကလေးစာပေပွဲတော်မှ မှတ်မှတ်ရရ စကားသံများ

ကချင်ပြည်နယ် ဖားကန့်မြို့၌ ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်နှင့် ၁၈ ရက်တို့တွင် ကျင်းပခဲ့သော ကလေးစာပေပွဲတော်၊ စာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲမှ အမှတ်ရစရာ စကားသံများကို စုစည်းဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

ဦးခင်မောင်မြင့်(ခ)ဦးချို
အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
ကလေးစာပေပွဲတော်ဟာ ကလေးတွေကို လွတ်လပ်စွာ သူတို့ရဲ့စိတ်ကူးယဉ်မှုလေးတွေကို အကောင်အထည်ဖော်ခွင့်ပေးထားတာပါ။ စိတ်ကူးလေးတွေကို ရေးဆွဲတတ်ဖို့ သူတို့ ဖြစ်ချင်တာလေးတွေ ကတာခန့်တာ၊ သီချင်းဆိုတာတွေက အစ၊ နောက်ပြီး ဒီပွဲတော်ကနေ အမြင်အများကြီးဖွင့်ပေး

ပြီးတော့ လောကကြီးမှာမိမိလိုအပ်တဲ့ အကြောင်းအရာတွေကို သိမြင်လာဖို့ ဆက်လက်ကြိုးစားချင် စိတ်တွေဖြစ်ပေါ်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။
မအိသဇင် စတုတ္ထတန်းကျောင်းသူ
သမီးက ဒီပွဲတော်မှာ ဆေးရောင်ခြယ် ပြိုင်ပွဲဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်တာပါရဲ့၊ ဒီလို ပွဲမျိုး တစ်ခါမှမကြုံဖူးတော့ အလွန်ပျော်ရပါတယ် ၊ နောက်နှစ်တွေမှာလည်း ဒီလို

ပွဲတော် ဆက်လုပ်ပေးစေချင်ပါတယ်။
ဦးအောင်ကြီး (အ.ထ.က-၁) ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး
“တစ်နှစ်ပတ်လုံး ကိုယ့်ကျောင်းနဲ့ကိုယ် နေကြတဲ့ ကလေးတွေက အခု ဒီမှာလာစုပြီး တွေ့ကြဆုံကြ ပြိုင်ပွဲတွေယှဉ်ပြိုင်ကြနဲ့ မျက်စိဖွင့်၊ နားဖွင့် အသိပညာ ဖလှယ်ခွင့်တွေ ရကြပါတယ်။



ဦးခင်မောင်မြင့်(ခ)ဦးချို အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်



မအိသဇင် စတုတ္ထတန်းကျောင်းသူ



ဦးအောင်ကြီး (အ.ထ.က-၁) ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး



ကျိခါးမြို့ ကလေးစာပေပွဲတော် ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ကျိခါး ဇန်နဝါရီ ၂၀
ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော ကျိခါးမြို့ ကလေးစာပေပွဲတော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျိခါးမြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ စည်ကားစွာ ကျင်းပသည်။
ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးပေါင်လွန်းမင့်ထန်နှင့် ပြည်နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်နင်းကြည်တို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ပုခန့်နွမ်က ကလေးစာပေပွဲတော် ကျင်းပရခြင်းရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကလေးစာပေပွဲတော် ပြိုင်ပွဲကျင်းပနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **ရွန် (ပြန်/ဆက်)**

မန္တလေးမြို့ မဟာမုနိဘုရားပွဲတော်တွင် ဈေးရောင်းပွဲတော် ထည့်သွင်းကျင်းပမည်

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၂၁ မန္တလေးမြို့ရှိ မဟာမုနိဘုရားကြီး၏ (၆၁) ကြိမ်မြောက်ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်တွင် တပို့တွဲလဈေးရောင်းပွဲတော်ကိုပါ ထည့်သွင်းကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မဟာမုနိဘုရားကြီးဂေါပကအဖွဲ့ထံမှ သိရသည်။ အဆိုပါ ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ကို ၁၃၈၁ ခုနှစ် တပို့တွဲလဆန်း ၁၂ ရက်မှစတင်၍ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၈ ရက်အထိ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ဇာတ်၊ အပြိုင်ပြိုင်အဖွဲ့နှင့်အတူ ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၂၀၀ ခန့် ပါဝင်သည့် ဈေးရောင်းပွဲတော်ကိုလည်း ထည့်သွင်းကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ "ဘုရားကြီးပွဲတော်မှာ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၅

ရက်ကနေ ၈ ရက်အထိ ရန်ကုန်စံပြသဘင်ဟန်ဇာတိအဖွဲ့အစည်းက စတင်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ပြီး ရက်ပေါင်း ၃၀ ရက်အထိ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း မဟာမုနိဘုရားဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်တွင် တပို့တွဲလဆန်း ၁၂ ရက်မှ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၈ ရက်အထိ ရန်ကုန်ဇာတ်သဘင်အဖွဲ့၊ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၅ ရက်မှ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၈ ရက်အထိ ရန်ကုန်စံပြသဘင်ဟန်ဇာတိအဖွဲ့အစည်းတို့ပါ အဖွဲ့တို့၏ ဧည့်ခံဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုများဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

မင်းထက်အောင် (မန်းကိုယ်ပွား) မဟာမုနိဘုရားဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်တွင် တပို့တွဲလဆန်း ၁၂ ရက်မှ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၅ ရက်အထိ ရန်ကုန်ဇာတ်သဘင်အဖွဲ့၊ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၈ ရက်အထိ ရန်ကုန်စံပြသဘင်ဟန်ဇာတိအဖွဲ့အစည်းတို့ပါ အဖွဲ့တို့၏ ဧည့်ခံဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုများဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

ပူတာအိုတွင် မျက်စိအခမဲ့ စမ်းသပ်စစ်ဆေးပေးပြီး မျက်မှန်များလှူဒါန်း



ပူတာအို ဇန်နဝါရီ ၂၁ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် Myanmar Kindness Foundation တို့ ပူးပေါင်းမှုဖြင့် အမေရိကန်အခြေစိုက် Rotary Clubs မျက်စိအထူးကုဆရာဝန်ကြီးများက မျက်စိအခမဲ့စမ်းသပ်စစ်ဆေးပေးပြီး မျက်မှန်များလှူဒါန်းပေးခြင်းကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ပူတာအိုမြို့နယ် လီဆာစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကွင်း၌ ကျင်းပသည်။ "ကျွန်တော်တို့ ပူတာအိုမြို့နယ်မှာ အမေရိကန်အခြေစိုက် မျက်စိအထူးကုဆရာဝန်များရဲ့ မျက်စိ

အခမဲ့စမ်းသပ်စစ်ဆေးပေးခြင်းကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ အခမဲ့ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေ့ ပူတာအိုမြို့နယ် လီဆာစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကွင်းမှာကျတော့ အခုထိ (မွန်းတည့် ၁၂ နာရီထိ) ၃၅၀ လောက် ဆောင်ရွက်ပေးသွားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ထပ်ပြီးတော့လည်း လူများရင်များသလို ညနေပိုင်းအထိ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်" ဟု ပူတာအိုမြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမိုးရွှေက ပြောကြားသည်။ မျက်စိအခမဲ့စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုတွင် ကိုယ်တိုင်ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသော Rotary Club Of Yangon

မှ ဒေါ်ဟောမာအောင်က " မျက်စိအထူးကုဆရာဝန်လေးဦးက မျက်စိစစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ပေးပြီးတော့ မျက်မှန် အနီးမှန် အဝေးမှန် တပ်ဆင်ရန် လိုအပ်သူများကို မျက်မှန်များ လှူဒါန်းပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ မျက်စိရောဂါ၊ တခြားမျက်စိနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ရောဂါရှိသူ၊ မျက်စိခြေစိတ်ဖို့လို့သူများကို ကျတော့ မြစ်ကြီးနားဆေးရုံနဲ့အခြား မြန်မာနိုင်ငံမှ မျက်စိအထူးကုဆရာဝန်များနဲ့ ချိတ်ဆက်ပြီးတော့ ကုသဖို့အတွက် လမ်းညွှန်ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်" ဟု ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ အမေရိကန်အခြေစိုက် Rotary Clubs မှ Dr.V.E Falkenhai ဦးဆောင်သော မျက်စိအထူးကုဆရာဝန်လေးဦးနှင့် မျက်မှန်အလှူရှင်ကူညီပေးသူ လေးဦးပါဝင်သော အဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် ပူတာအိုမြို့နယ် လီဆာစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကွင်းခန်းမတွင်လည်းကောင်း၊ ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက်တွင် ပဗ္ဗတီးကျေးရွာ အမှတ်(၅) အေဂျီဘုရားကျောင်းဝင်း၌လည်းကောင်း၊ ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်တွင် မာမိုးလှဲကျေးရွာ အမှတ် (၅) အေဂျီဘုရားကျောင်းဝင်း၌လည်းကောင်း၊ ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်တွင် မာမိန်-၁ ခရစ်တော်၏ အသင်းတော်ဘုရားကျောင်းဝင်း၌လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းလေးရက်တာကာလတွင် မျက်စိဝေဒနာရှင် ၂၀၀၀ ခန့်အား အခမဲ့ မျက်မှန်လှူဒါန်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဖုန်ကန်(ပူတာအို)

လူသုံးကုန်ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာသင်တန်း ဘီးလင်းမြို့၌ပွင့်

ဘီးလင်း ဇန်နဝါရီ ၂၁ မွန်ပြည်နယ် အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက ကြီးမှူး၍ ဘီးလင်းမြို့နယ် အလှူကလေးကျေးရွာ သုခကာရီကျောင်းတိုက်၌ လူသုံးကုန်ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာသင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက ကျင်းပသည်။ မွန်ပြည်နယ် အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်နန္ဒာနုယ်ဝါက သင်တန်းဆင်းများအနေဖြင့် သင့်တင့်သော ငွေအရင်းအနှီးရှိရုံဖြင့် ဤသင်တန်းမှသင်ကြားပေးသည့် နည်းပညာကို အသုံးပြု၍ အသေးစားလုပ်ငန်းငယ်များထူထောင်နိုင်ခြင်းဖြင့် သွင်းကုန်အစားထိုး လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို ထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဖြစ်၍ အလုပ်အကိုင် ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ အဆိုပါသင်တန်းတွင် အဝတ်လျှော်၊ လက်ဆေး၊ ပန်းကန်ဆေး ဆပ်ပြာဆီအမျိုးမျိုး၊ ဆပ်ပြာခဲအမျိုးမျိုး၊ ဆပ်ပြာခရင်၊ ရေချိုးဆပ်ပြာရည်၊ မှန်ကြည်ဆေး၊ လျှော်မွှေးဆီ၊ လက်သန့်ဆေးနှင့် သဘာဝသစ်ရွက်သစ်ဖုများကို အသုံးပြု၍ မျက်နှာသစ်ဆပ်ပြာအမျိုးမျိုးနှင့် ခေါင်းလျှော်ရည်အမျိုးမျိုး စသည့်လူသုံးကုန်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်သည့် နည်းပညာများကို အခမဲ့သင်ကြားကြောင်းနှင့် သင်တန်းကာလမှာ ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှ ၂၄ ရက်ထိဖြစ်ပြီး သင်တန်းသို့ သင်တန်းသားသင်တန်းသူ ၂၆ ဦး တက်ရောက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မောင်ရွှေဝင်း (ပြည်)

ခရမ်းချဉ်သီးဈေး မနှစ်ကထက် ဈေးနှုန်းကျဆင်း

ကျောက်ပန်းတောင်း ဇန်နဝါရီ ၂၁ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် ကြက်မောက်တောင်ဆည် (တစ်) ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများသည် ခရမ်းချဉ်အမြောက်အမြား စိုက်ပျိုးကြသည့် ကျေးရွာများဖြစ်ကာ ခရမ်းချဉ်စိုက်တောင်သူများ ခရမ်းချဉ်ပေါ်ချိန် ဈေးနှုန်း မနှစ်ကထက် ကျဆင်းနေခြင်းကြောင့် ခရမ်းချဉ်စိုက်တောင်သူများ တွက်ခြေမကိုက်ဖြစ်နေကြကြောင်း မုန့်ကုန်းကျေးရွာ ခရမ်းချဉ်စိုက်တောင်သူ ဦးမင်းညိုက ပြောကြားသည်။ ကြက်မောက်တောင်ဆည်ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများဖြစ်သည့် ဆည်အထက်ဘက် လဲဝကျေးရွာ၊ လက်ပုံအိုင်ရွာ၊ ဆပ်ပြာကျင်းရွာ၊ ဆည်အရှေ့ဘက်ကျေးရွာများဖြစ်သည့် ညောင်ဖြူပင်ရွာ၊ မုန့်ကုန်းရွာ၊ ညောင်ချိုင်းရွာ၊ အမှတ်-၃ ရွာများနှင့် ကြက်မောက်တောင်ဆည် အောက်ဘက်ကျေးရွာများဖြစ်သည့် ကိုင်းရွာ၊ ညောင်ပင်သာ၊ စည်ပင်သာကျေးရွာ၊ မကျိုးတိုင်းရွာ၊ အိုးအိုင်ကျေးရွာတို့သည် မြေအောက်ရေတူးဖော်ပြီး သီးနှံခင်းများအား ရေသွင်းစိုက်ပျိုးသည့်ကျေးရွာများဖြစ်ကာ မိသားစုတစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ဝင်ငွေကုမိဇကရန် ခရမ်းချဉ်ကို စိုက်ပျိုးကြကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ရှင်းပြသည်။ "မနှစ်က ခုလိုခရမ်းချဉ်သီးပေါ်ချိန် တစ်ပိဿာကျပ် ၁၀၀၀ ရောင်းချရခြင်းကြောင့် တောင်သူများ တွက်ခြေမကိုက်ကြကြောင်း၊ ယခုနှစ်တွင် တစ်ပိဿာကျပ် ၅၀၀ သာ ရောင်းချရခြင်းကြောင့် ပျိုး(မျိုး) ထောင်စရိတ်၊ မြေဆီစရိတ်၊ ထွန်ရုံဧေး၊ လုပ်အားခ၊ ရေသွင်းရာတွင် ဒီဇယ်၊ ဓာတ်ဆီဖိုးများဖြင့် စိုက်ပျိုးစရိတ်ကာမိရုံသာရှိကြောင်း ဆပ်ပြာကျင်းကျေးရွာ ခရမ်းချဉ်စိုက်တောင်သူ ဦးမောင်ချင်းက ပြောကြားသည်။

ကိုထိန် (ငါးရောက်)

သတင်းစုံကဏ္ဍ

ဓမ္မစကူးသင်တန်းဆင်းလက်မှတ် ပေးအပ်

ရန်ကုန် မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အမှတ်(၃)ရပ်ကွက် ကျိုက်ပိုင်းဘုရားလမ်း ပျော်ဘွယ် သုဓမ္မာဓမ္မစကူးသင်တန်းဆင်းလက်မှတ်ပေးအပ်ပွဲနှင့် ရက်မှန်ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို အဆိုပါဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတိုက်၌ ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ကျင်းပသည်။ ပျော်ဘွယ်သုဓမ္မာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်က စတင်၍ ဓမ္မစကူးသင်တန်းများဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ကျောင်းထိုင်ဆရာတော်က သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များနှင့် ရက်မှန်ဂုဏ်ပြုဆုများပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးမင်းသိန်း(မရမ်းကုန်း)

ဘိုးဘွားများအား လူမှုရေးပင်စင်ထောက်ပံ့

ဖွင့်ဖြူ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်းရှိ အသက် ၈၅ နှစ်နှင့် အထက် ဘိုးဘွားများအား တစ်လလျှင် ကျပ် ၁၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့် သုံးလတစ်ကြိမ် လူမှုရေးပင်စင် ထောက်ပံ့ငွေများ ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိရာ ၂၀၁၉ ခုနှစ် (အောက်တိုဘာ၊ နိုဝင်ဘာ၊ ဒီဇင်ဘာ) အတွက် လူမှုရေးပင်စင် ထောက်ပံ့ငွေများကို ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်မှစတင်ကာ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက အိမ်တိုင်ရာရောက် ကွင်းဆင်းထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိသည်။ ပွင့်ဖြူမြို့နယ်အတွင်း မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်လေးရပ်ကွက်အပါအဝင် ကျေးရွာအုပ်စု ၅၆ အုပ်စုတွင် လူမှုရေးပင်စင်အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသည့် အသက် ၈၅ နှစ်နှင့်အထက် ဘိုးဘွား ၈၆၃ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

ရဲဝင်းနိုင် (ညောင်ဦး)

ရေးသူ၊ ဖတ်သူ ဆွေးနွေးပွဲနှင့် စာဖတ်ပိုင်းကျင်းပ

မန္တလေး ဆရာသိုက်ထွန်းသက်၏ ဂျီဩမေတြီဂေါပိန်(၀တ္ထုတိုများ) စာအုပ်ကို ရေးသူ၊ ဖတ်သူ ဆွေးနွေးပွဲနှင့် စာဖတ်ပိုင်းအဖြစ် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မန္တလေးခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနတွင် ကျင်းပသည်။ စာရေးသူ ဆရာသိုက်ထွန်းသက်က ဂျီဩမေတြီဂေါပိန်စာအုပ်နှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဆရာဟိန်းသန့် (အင်းဝ)၊ ဆရာလွတ်လပ်ငြိမ်းတို့က စာအုပ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာသူများ၏ မေးမြန်းမှုများကို ဆရာသိုက်ထွန်းသက်က ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။

ခင်ခင်ဝင်း(ပညာရေး)

ကြက်သွန်နီ အဝယ်သွက်သော်လည်း ဈေးအေး

ရေနံချောင်း မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေနံချောင်းမြို့နယ်တွင် ကြက်သွန်ဈေးကျနေကြောင်း တောင်သူများနှင့် ဈေးကွက်မှ သိရသည်။ "ယခင်တစ်ပတ်က တစ်ပိဿာကျပ် ၁၃၀၀ ဝယ်တယ်။ ဒီတစ်ပတ်တော့ ကြက်သွန်နီတစ်ပိဿာ ကျပ် ၇၀၀ ပဲဝယ်တယ်။ ဈေးကျပါတယ်" ဟု ကျွဲကူးကျေးရွာမှ တောင်သူအမျိုးသမီးတစ်ဦးက ပြောသည်။ ပွဲစားများက ပေါက်ဈေးပေးပြီးလျှင် ထားကြောင်း သိရသည်။

ခန်းညွန့် (ရေနံချောင်း)



ရန်ကင်းမြို့နယ်အတွင်း မူဆင်းကျဆင်းရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် အသိပညာရရှိရေး၊ မုဒိမ်းမှုမဖြစ်ပွားရေးအတွက် ပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ရန်ကင်း အ-လ-က (၂) တွင် ပြုလုပ်ရာ ရန်ကင်းမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးစိုးမြင့်ဦး ဟောပြောစဉ်။

သန်းမောင် (ရန်ကင်း)

ပြည်သူ့အရေး၊ လွတ်တော်ဖော်စာ



အမျိုးသားလွှတ်တော် ပြည်သူ့တိုင်းတိုင်ကြားစာဆိုင်ရာကော်မတီသည် ပြည်သူများမှတစ်ဆင့်ပြောသော တိုင်ကြားစာများကို သုံးသပ်လေ့လာ၍ ကော်မတီ၏စိစစ်တွေ့ရှိချက်၊ သုံးသပ်ချက်၊ အကြံပြုချက်များကို သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများထံ ပေးပို့ညွှန်ကြားပြီး ပြည်သူများ၏ လိုလားချက်များ၊ နစ်နာမှုများအား ကူညီဖြေရှင်းပေးမှုများကို ယခုတစ်ပတ်လွှတ်တော်ရေးရာကဏ္ဍအနေဖြင့် ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

ပြည်သူ့လူထုကို တရားမျှတစွာ အကာအကွယ်ပေးမယ့် အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ဖြစ်လာဖို့၊ သက်ဆိုင်ရာများအနေနဲ့ ဥပဒေ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွေနဲ့အညီ ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ ကော်မတီက အကြံပြုချက်တွေ ပေးပို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

အမျိုးသားလွှတ်တော် ပြည်သူ့တိုင်းတိုင်ကြားစာဆိုင်ရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှမြင့်(ခ) ဦးလှမြင့်သန်း

အမျိုးသားလွှတ်တော် ပြည်သူ့တိုင်းတိုင်ကြားစာဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များ

**ရှင်မင်း
ဓာတ်ပုံ-ကေကေ**

ပြည်သူ့ဆန္ဒ၊ လွှတ်တော်ဆန္ဒဆိုသည့်အတိုင်း အမျိုးသားလွှတ်တော် ပြည်သူ့တိုင်းတိုင်ကြားစာဆိုင်ရာကော်မတီအနေဖြင့် ပြည်သူတို့က လွှတ်တော်သို့တင်ပြလာသည့် တိုင်ကြားစာများအပေါ် ကူညီဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။
အမျိုးသားလွှတ်တော် ပြည်သူ့တိုင်းတိုင်ကြားစာဆိုင်ရာကော်မတီသည် ပြည်သူများမှ တင်ပြလာသော တိုင်ကြားစာများကို သုံးသပ်လေ့လာ၍ ကော်မတီ၏စိစစ်တွေ့ရှိချက်၊ သုံးသပ်ချက်၊ အကြံပြုချက်များဖြင့် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများထံ ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် ပေးပို့ညွှန်ကြားခြင်းဖြင့် ပြည်သူများ၏လိုလားချက်များ၊ နစ်နာမှုများကို ကူညီဖြေရှင်းပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ အတွင်းရေးမှူးတို့နှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့ သည့်များကို ဖော်ပြအပ်ပါသည်။
ဦးလှမြင့်(ခ) ဦးလှမြင့်သန်း
(ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်သူ့တိုင်းတိုင်ကြားစာဆိုင်ရာကော်မတီ)
(မွန်ပြည်နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၁)မှ
အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်)
ကော်မတီကဆောင်ရွက်ရတဲ့တာဝန် ငါးခုရှိပါတယ်။ တင်ပြလာတဲ့တိုင်ကြားစာတွေကို မှန်ကန်မှု ရှိ၊ မရှိစစ်ဆေးဖို့၊ မှန်ကန်မှုမရှိတဲ့ တိုင်ကြားစာတွေကို လိုအပ်သလိုပြန်ကြားပေးဖို့၊ ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွားကို ထိခိုက်စေတဲ့ကိစ္စရပ်တွေ ဖြစ်တယ်လို့လေ့လာတွေ့ရှိရင် လွှတ်တော်ကို မေးမြန်းတွေ့ မေးမြန်းတာ၊ အဆိုတင်သွင်းတာတွေလုပ်ဖို့၊ တရားရုံးက ဆုံးဖြတ်ခြင်းမပြုရသေးတဲ့ကိစ္စတွေမှအပ သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေးတာတွေ၊ အကြံ ပြုပေးတာတွေ ရှိပါတယ်။ နောက်ဆုံးအချက်က ပြည်သူ လူထုကို တရားမျှတစွာ အကာအကွယ်ပေးမယ့် အုပ်ချုပ် ရေးစနစ်ဖြစ်လာဖို့၊ အဲဒီအုပ်ချုပ်ရေးစနစ် အကောင် အထည်ဖော်ဖို့အတွက် သက်ဆိုင်ရာများအနေနဲ့ ဥပဒေ

အလှန် ထိန်းကျောင်းခြင်းတာဝန်ကို ကော်မတီက လွှတ် တော်ကိုယ်စား တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအနေနဲ့ ထမ်းဆောင်နေပါ တယ်။ ဒါဟာ ကော်မတီရဲ့ အဓိကတာဝန် ဖြစ်ပါတယ်။
အမျိုးသားလွှတ်တော် ပြည်သူ့တိုင်းတိုင်ကြားစာဆိုင် ရာကော်မတီကို တပ်မတော်သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦး၊ ပြည်နယ်နဲ့ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ် စားလှယ် ၁၄ ဦး စုစုပေါင်း ၁၅ ဦးနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားပြီး ဥက္ကဋ္ဌနဲ့ အတွင်းရေးမှူးမှအပ ကျန် ၁၃ ဦးကို တိုင်ကြားလာတဲ့ အကြောင်းအရာအစု သုံးမျိုးခွဲကာ အုပ်စုသုံးစုခွဲဝေ တာဝန်ပေးထားပါတယ်။ အစုအဖွဲ့ (၁)က တရားစီရင်ရေးနှင့် တရားရုံးဆိုင်ရာကိစ္စများ၊ အစုအဖွဲ့ (၂)က ဝန်ထမ်းရေးရာ ကိစ္စများ၊ အစုအဖွဲ့ (၃)က အထွေထွေကိစ္စများဆိုပြီး ခွဲခြား သတ်မှတ်တာဝန်ခွဲဝေဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက်မှာ စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့တဲ့ အချိန်ကစပြီး ရရှိလာတဲ့ တိုင်ကြားစာပါ အကြောင်းအရာ တွေကတော့ အကြောင်းအရာအစုံပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ မြေယာ ကိစ္စက အများဆုံးပါ။ ၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်အထိကို လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌထံ လိပ်မူပေးပို့လို့ ကျွန်တော်တို့ဆီလွှဲ ပြောင်းပေးတဲ့ တိုင်ကြားစာပေါင်း ၄၆၆၁ စောင်ရှိပါတယ်။

အစည်းတွေက ပြန်ကြားဖို့ကျန်နေတာ ၂၉ စောင် ရှိပါတယ်။ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာနအပါအဝင် ကော်မတီကိုပြန်ကြား ဖို့ ကျန်နေတဲ့စာက ၁၃၅ စောင်ရှိပါတယ်။ ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာနက ၆၈ စောင်ပြန်ကြားဖို့ အများဆုံးကျန်နေပါ တယ်။ ဒုတိယအများဆုံးပြန်ကြားဖို့ ကျန်နေတာက ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာနက ၂၁ စောင်ဖြစ် ပါတယ်။ တတိယပြန်ကြားဖို့ကျန်တာက စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူ ရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနဖြစ်ပြီး ၁၆ စောင်ဖြစ်ပါ တယ်။ သူတို့ဆီက ဘယ်လိုဆောင်ရွက်ထားတယ်ဆိုတာ ပြန်ကြားလာမှ ကော်မတီကတိုင်ကြားသူတွေထံ အကြောင်း ကြားပါတယ်။
ဒီလိုပဲ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ပြည်နယ်က ပြန်ကြားဖို့ကျန် နေတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ စုစုပေါင်း ၆၃၂ စောင် ဖြစ်ပါ တယ်။ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ၁၁၈ စောင် အများ ဆုံးဖြစ်ပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးက ၁၀၉ စောင်နဲ့ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးက ၉၁ စောင် ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဟာ တွေအပေါ်မှာထပ်ပြီး Remind လုပ်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။
ကျွန်တော်တို့ကော်မတီမှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက်ကနေ ၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်အထိ

ရွက်ပေးသလဲ။ အီးမေးလ်နဲ့ပေးပို့မှုတွေ ရှိသလား ဒါမျိုးတွေ မေးပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ကော်မတီရဲ့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် ချက်တွေကို ဖြေကြားပေးပါတယ်။ ပြီးတော့ သူကတိုင်ကြား စာထဲမှာ လဝကမှတ်ပုံတင်ကိစ္စကို တိုင်ကြားမှုရှိသလား မေးပါတယ်။ ဒီလိုမေးမြန်းလာမယ်ထင်လို့တိုင်ကြားစာတွေ ကို သေချာစိစစ်ထားပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ကော်မတီကို လဝကနဲ့ပတ်သက်ပြီး တိုင်ကြားစာမရှိပါဘူး။ လက်တွေ့ အပြင်မှာပြောကြတာ အများကြီးရှိပါတယ်။
ဒါပေမယ့် ရခိုင်ပြည်နယ်မှာဆိုင်ရင် အိန္ဒိယနယ်စားတွေ၊ မူဆလင်တွေတင်မဟုတ်ပါဘူး။ တိုင်းရင်းသားတွေက မွေးဖွားတဲ့သူတွေတောင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ရဖို့ ခက်ခဲနေတာ ရှိပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ဘာမျှက အဘိုးအဘွားနာမည်မသိတာ၊ အချက်အလက်တွေမမှတ် မိတာမျိုး၊ အဘိုးလောက်သိပေမယ့် အဘွားမသိတာမျိုးတွေ ကြောင့် အခက်အခဲတွေရှိနေကြောင်း ရှင်းပြခဲ့ပါတယ်။
ပြီးတော့ UN အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရဲ့ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်က ၁၉၈၂ ခုနှစ် နိုင်ငံသားဥပဒေကို ပြင်စေချင်တဲ့အကြောင်း ဆွေးနွေးပါ တယ်။ ကျွန်တော်တို့ကလည်း ပြန်ပြီးရှင်းပြပါတယ်။ ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ နိုင်ငံသားဖြစ်မှုက တစ်မျိုးတည်းရှိပြီး ၁၉၄၈ ခုနှစ် နိုင်ငံသားဖြစ်မှု ဥပဒေအရ နိုင်ငံသားဖြစ်မှုကလည်း တစ်မျိုးတည်းရှိပါတယ်။ ၁၉၇၄ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ နိုင်ငံသားဖြစ်မှုက နှစ်မျိုးရှိပါတယ်။ သို့သော် ၁၉၈၂ ခုနှစ် နိုင်ငံသားဖြစ်မှု ဥပဒေ အရ နိုင်ငံသားဖြစ်မှုက သုံးမျိုးဖြစ်သွားတယ်။ သူကအရင် ကိုယ်စားလှယ်နဲ့မတူဘဲ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံရဲ့ ပြည်တွင်း အခြေအနေမှန်ကို သိပုံရတယ်ထင်လို့ ကျွန်တော်တို့အနေ နဲ့ ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုဖြစ်ဖို့ကြိုးစားနေတဲ့ အချိန်မှာ အထူးသဖြင့် အနောက်နိုင်ငံတွေအနေနဲ့ ကျွန်တော်တို့သွားနေတဲ့လမ်းကို အဟန့်အတားဖြစ်စေတဲ့ အလုပ်မျိုး မလုပ်မိဖို့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံရဲ့ ပတ်ပတ်အခြေ အနေမှန်ကို သေသေချာချာလေ့လာဖို့လိုတယ်လို့ သူတို့ ရှင်းလင်း ပြောပြဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။ သူ့အနေနဲ့လည်း ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံအနေနဲ့ တွေ့ကြုံနေတာတွေ၊ အခက် အခဲတွေကို အများကြီးနားလည်တဲ့အကြောင်း၊ ၁၉၈၂ ခုနှစ် နိုင်ငံသားဖြစ်မှုဥပဒေကို ပြင်ဖို့လိုတဲ့အကြောင်း ပြန်ပြော ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ကလည်း ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ပြင်ရပါဦးမယ်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ပြီးမှ ဒီဥပဒေ တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး စဉ်းစားရမယ်လို့ ပြန်ပြီးဆွေးနွေးခဲ့ ပါတယ်။



အမျိုးသားလွှတ်တော် ပြည်သူ့တိုင်းတိုင်ကြားစာဆိုင်ရာကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှမြင့်(ခ) ဦးလှမြင့်သန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြစဉ်။

လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွေနဲ့အညီ ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ကော်မတီ က အကြံပြုချက်တွေ ပေးပို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။
ကော်မတီရဲ့ လုပ်ပိုင်ခွင့်ကတော့ လိုအပ်မယ့်ဆိုရင် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌရဲ့ ခွင့်ပြုချက်နဲ့ သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်း တွေက ဖြေကြားနိုင်မယ့် ပုဂ္ဂိုလ်တွေကို မေးမြန်းပိုင်ခွင့် ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ကော်မတီအနေနဲ့ ကော်မတီကို ပေးပို့တိုင်ကြားလာတဲ့ တိုင်ကြားစာပါကိစ္စတွေဟာ အများ ပြည်သူ့အကျိုးကို ထိခိုက်စေမယ့် အကြောင်းအရာတွေ ဖြစ်နေမယ်ဆိုရင် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးပြီး လေ့လာစိစစ်မှု တွေ ဆောင်ရွက်ပိုင်ခွင့်ရှိပါတယ်။ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှု ကနေ တွေ့ရှိချက်နဲ့ အကြံပြုချက်တွေကို အမျိုးသားလွှတ် တော်ဥက္ကဋ္ဌထံ ပြန်လည်အစီရင်ခံ တင်ပြရပါတယ်။
တိုင်ကြားစာတွေအပေါ် ပြန်ကြားစာပေးပို့ရတာလည်း ရှိပါတယ်။ ဒါတော့ ကျွန်တော်တို့ကော်မတီက လုပ်ပိုင်ခွင့် ရှိတာတွေပါ။
ကော်မတီကဆောင်ရွက်နေတဲ့တာဝန်တွေနဲ့ပတ်သက် ပြီး အတိအလင်းပြောရင် လွှတ်တော်ရဲ့တာဝန်သုံးရပ် ထဲက နှစ်ခုဖြစ်တဲ့ ပြည်သူ့ကို ကိုယ်စားပြုခြင်း၊ အုပ်ချုပ် ရေးမဏ္ဍိုင်နဲ့ တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင်ကို ထိန်းညှိခြင်း၊ အပြန်

ကျွန်တော်တို့ကော်မတီကို လိပ်မူပေးပို့တဲ့ တိုင်ကြားစာက ၅၁၂၁ စောင် စုစုပေါင်း ၉၇၈၂ စောင် လက်ခံရရှိခဲ့ပါတယ်။ လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေတွေသိမ်းဆည်းခြင်းနဲ့ ပတ်သက်တဲ့တိုင်ကြားစာတွေအပေါ်မှာ ကျွန်တော်တို့ကော်မတီ အနေနဲ့ လက်ခံဆောင်ရွက်လို့ မရပါဘူး။ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်ဆောင်ရွက်တဲ့ကော်မတီကို ပို့ရပါတယ်။ တိုင်ကြားစာတွေထဲမှာ သတ်မှတ်ချက်နဲ့မကိုက် ညီလို့ မပြည့်စုံလို့ အရေးယူလို့မရတဲ့ တိုင်ကြားစာပေါင်း ၃၈၀၇ စောင် ရှိပါတယ်။ တိုင်ကြားသူတွေထံ ပြန်ကြားပေး တဲ့စာက ၇၇၀ စောင်ရှိပါတယ်။ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှုက ၅၉ စောင် ရှိပါတယ်။ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးတဲ့အကြိမ်က ၂၆ ကြိမ် ဖြစ်ပါတယ်။
ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့တဲ့ ပြည်နယ်တွေက ကရင်၊ မွန်နဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ်တို့ဖြစ်ပြီးတော့ တိုင်းဒေသကြီးတွေက ရန်ကုန်၊ ပဲခူး၊ မန္တလေး၊ စစ်ကိုင်းနဲ့ ဧရာဝတီတို့ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်ထောင်စု တရားလွှတ်တော်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရေ နေ ချုပ်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက် ရေး ကော်မရှင်၊ ဝန်ကြီးဌာနတွေနဲ့ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသ ကြီးနဲ့ ပြည်နယ်လွှတ်တော်တွေကို ပေးပို့ခဲ့ရာမှာ အဲဒီအဖွဲ့

ကော်မတီအစည်းအဝေးပေါင်း ၉၁ ကြိမ် ကျင်းပခဲ့ပါတယ်။ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးတဲ့အပြင် တိုင်ကြားစာတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အမျိုးသားလွှတ်တော် (I-18) ရေးရာဆောင် အပေါ်ထပ်မှာ ကြားနာမူငါးကြိမ် ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။
ကော်မတီက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အစီရင်ခံစာကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှာ နှစ်ကြိမ်၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှာ နှစ်ကြိမ်၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှာတစ်ကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော်ကို တင်ပြနိုင်ခဲ့ပါတယ်။
နောက်ပြီး ကော်မတီကို နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း တွေကနေ လာရောက်တွေ့ဆုံတာတွေရှိပါတယ်။ Scholar Wilson Asia Foundation Center ၊ WFD အစီအစဉ်နဲ့ ယူကေအထက်လွှတ်တော်အမတ် Mr.Lord Malcolm Bruei ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရဲ့ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Mrs.Christine Schraner Burgener တို့နဲ့ တွေ့ဆုံမှုတွေ ရှိပါတယ်။
ဒီလိုတွေဆိုရာမှာ သူတို့အနေနဲ့ စိတ်ဝင်တစား မေးမြန်း တာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် ရဲ့ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်နဲ့ တွေ့ဆုံတဲ့ အခါ ကျွန်တော်တို့ကော်မတီကို ဘယ်လိုတိုင်ကြားစာမျိုး တွေရောက်ရှိသလဲ၊ တိုင်ကြားစာတွေအပေါ် ဘယ်လိုဆောင်

၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက် အထိကို လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌထံ လိပ်မူ ပေးပို့လို့ ကျွန်တော်တို့ဆီ လွှဲပြောင်းပေးတဲ့ တိုင်ကြားစာ ပေါင်း ၄၆၆၁ စောင်ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ကော်မတီကို လိပ်မူ ပေးပို့တဲ့ တိုင်ကြားစာက ၅၁၂၁ စောင် စုစုပေါင်း ၉၇၈၂ စောင် လက်ခံရရှိခဲ့ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၉ သို့ *

★ စာမျက်နှာ ၁၈ မှ



အမျိုးသားလွှတ်တော် ပြည်သူ့တို့၏တိုင်ကြားစာဆိုင်ရာကော်မတီနှင့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Mrs. Christine Schraner Burgener တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြစဉ်။

အလားတူပင် ယူကေအထက်လွှတ်တော်အမတ်က လည်း တိုင်ကြားစာနဲ့ပတ်သက်ပြီး အများကြီး ဆွေးနွေးပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဘက်ကလည်း သူတို့ဆီမှာ တိုင်ကြားစာတစ်စောင်ကို အချိန်ဘယ်လောက်ယူသလဲ မေးမြန်းကြည့်ပါတယ်။ သူတို့က နှစ်ရက်၊ သုံးရက်ပဲကြာတယ်လို့ ပြောပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဆီမှာ အမြန်ဆုံး နှစ်လ၊ သုံးလလောက်ကြာပါတယ်။ ဘာကြောင့်လဲ ဆိုတော့ ကျွန်တော်တို့ဆီမှာ အားလုံးအီးမေးလ်သုံးတဲ့စနစ် မရှိသေးဘူး။ အားလုံးအီးမေးလ်သုံးကြရင်တော့ မြန်သွားမယ်လို့ ထင်မြင်ကြောင်း ပြန်လည်ရှင်းပြခဲ့ပါတယ်။

တိုင်ကြားစာကော်မတီရဲ့ စိစစ်တွေ့ရှိချက်နဲ့ အကြံပြုချက်တွေအရ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန် ၃၀ ရက်အထိ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက အရာထမ်းနဲ့ အမှုထမ်း စုစုပေါင်း ၁၀ ဦးကို အရေးယူခဲ့ပြီး နေပြည်တော်ကောင်စီက တစ်ဦး၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနက အမှုထမ်း သုံးဦး၊ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနက အရာထမ်းနဲ့ အမှုထမ်း စုစုပေါင်း ငါးဦး၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက အမှုထမ်းနှစ်ဦး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က အရာထမ်းနဲ့ အမှုထမ်း စုစုပေါင်းလေးဦး၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က အမှုထမ်းတစ်ဦး၊ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်က ဝန်ထမ်းတစ်ဦးနှင့် ရှေ့နေတစ်ဦးတို့ကို ဥပဒေတွေနဲ့အညီ အရေးယူခဲ့ပါတယ်။

ဝန်ထမ်းအဖြစ်က ထုတ်ပယ်ခံရသူတစ်ဦးကို ကရုဏာကြေးနဲ့ ပင်စင်ပြန်ရအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဆေးစစ်ချက်လွှဲလို့ ကျောင်းဆက်တက်ခွင့်မရတဲ့ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားတစ်ဦးကို ကျောင်းဆက်တက်ခွင့်ရအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်ထိုမြို့နယ် ဝါးဘိုးချောင်းကျေးရွာက တောင်သူတွေရဲ့မြေကို ကုမ္ပဏီက သိမ်းဆည်းတဲ့ ကိစ္စမှာ တောင်သူတွေဆန္ဒနဲ့အညီ လျော်ကြေးငွေရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်း သစ်ခိုးထုတ်တဲ့ကိစ္စ တိုင်ကြားလာလို့ ကော်မတီရဲ့အကြံပြုချက်အရ နေပြည်တော်ကောင်စီက စိစစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာမှာ လူပုဂ္ဂိုလ်ငါးဦးကို ထောင်ဒဏ်အပြစ်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန၊ သစ်တောဦးစီးဌာန၊ သစ်တောတိုင်းတာရေးဦးစီးဌာနကို သိမ်းဆည်းနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ကော်မတီက ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာမှာ မမှန်မကန် တိုင်တွဲကိစ္စ သုံးခုတွေ့ခဲ့ရပါတယ်။ ပြည်သူ့ထံက နစ်နာမှု

တကာယ်ရှိရင် အချက်အလက်၊ အထောက်အထားအပြည့်အစုံနဲ့ သေသေချာချာ၊ နာမည်မှန်၊ လိပ်စာမှန် နိုင်သေးစိစစ်ရေးကတ်နံပါတ်အမှန်တွေနဲ့ တိုင်စေချင်ပါတယ်။ တချို့တိုင်ကြားစာရေးတဲ့သူတွေက တိုင်စာကို အဖုံးအကောင်းစားတွေနဲ့ လုပ်ကြပါတယ်။ အဲဒီလိုလုပ်စရာမလိုပါဘူး။ တံဆိပ်ခေါင်းကပ်စရာလည်း မလိုဘူးဆိုတာကို ပြည်သူ့ကို ပြောပြချင်ပါတယ်။

ဦးဝင်းကြိုင် (အတွင်းရေးမှူး၊ ပြည်သူ့တို့၏ တိုင်ကြားစာဆိုင်ရာကော်မတီ) (ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၀)မှ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်)

ကျွန်တော်တို့ကော်မတီကို ပြည်သူတွေအများဆုံး တိုင်ကြားပေးလို့ တိုင်ကြားစာကတော့ လယ်ယာမြေနဲ့ အခြားမြေ သိမ်းဆည်းခံရမှုတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ လယ်ယာမြေနဲ့ အခြားမြေတွေ သိမ်းဆည်းခံရတာရှိတယ်။ လယ်ယာမြေနဲ့ပတ်သက်တဲ့ စီမံခန့်ခွဲမှုအပိုင်းမှာ လွှဲမှားလို့ နစ်နာတဲ့ အတွက် တိုင်ကြားတာတွေရှိတယ်။ အဓိကကတော့ လယ်ယာမြေနဲ့ပတ်သက်တဲ့ တိုင်ကြားစာက အများဆုံးပါ။

တခြားတိုင်ကြားစာတွေကတော့ ပုဂ္ဂလိကနစ်နာလို့ ဆုံးရှုံးလို့ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး တိုင်ကြားစာ၊ တရားစီရင်ရေးနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ တိုင်ကြားစာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ ဝန်ကြီးဌာနနဲ့ပတ်သက်ပြီး တိုင်ကြားတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ ဒါတွေက တိုင်ကြားစာနဲ့ ပတ်သက်တာတွေပါ။

ဒီလိုတိုင်ကြားစာတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ကော်မတီအနေနဲ့ ဆောင်ရွက်ပေးလို့မရတဲ့ တိုင်ကြားစာမျိုးတွေရှိပါတယ်။ တိုင်ကြားလို့တဲ့အကြောင်းအရာနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အချက်အလက် အပြည့်အစုံမပါတာမျိုး၊ တိုင်ကြားပေးမယ့် ကာယကံရှင်ရဲ့ လက်မှတ်မပါတာမျိုးတွေရှိရင် ဆောင်ရွက်ပေးလို့ မရပါဘူး။

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနကတော့ ကျွန်တော်တို့ဘက်က သေချာစိစစ်ပြီးတော့ တိုင်ကြားစာနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆောင်ရွက်ပေးလို့ရအောင် သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းတွေ၊ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တွေဆီကို တိုက်ရိုက်ပေးပို့ပါတယ်။

ဒီနေရာမှာ အားနည်းချက်က ဘာလဲဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ဆီကပေးပို့လိုက်တဲ့ အမှုတွေနဲ့ပတ်သက်လို့ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်တွေက မြန်မြန်ဆန်ဆန် ပူးပေါင်းပါဝင်မှု အားနည်းတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် တုံ့ပြန်မှုကအားနည်း

တယ်။ ကျွန်တော်တို့လို့လားတဲ့ ရာခိုင်နှုန်းမရဘူး။

ပြည်သူတွေအနေနဲ့ တိုင်ကြားစာပေးပို့မယ်ဆိုရင် သတ်မှတ်ထားတဲ့ စည်းကမ်းချက် ၁၁ ချက်ရှိပါတယ်။ ကော်မတီက အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုတဲ့ တိုင်ကြားစာ ၁၁ မျိုး ရှိတယ်။ ပထမဦးဆုံးအချက်က နိုင်ငံတော်သမ္မတလိပ်မူပြီးတော့ ကျွန်တော်တို့ကော်မတီကို မိတ္တူပေးပို့ရင် အရေးယူဆောင်ရွက်လို့ မရပါဘူး။ နှစ်အချက်က နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ တခြားဝန်ကြီးဌာနတွေနဲ့ လိပ်စာတစ်ပြိုင်တည်း ပေးပို့ရင်လည်း ဆောင်ရွက်လို့ မရပါဘူး။ သုံးအချက်က တရားရုံးမှာ ရင်ဆိုင်ဆဲ၊ ဆောင်ရွက်ဆဲအမှုတွေကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးလို့ မရပါဘူး။ လေးအချက်က ကာယကံရှင်ကိုယ်တိုင် တရားစွဲဆိုရမယ့် ကိစ္စတွေ၊ အချင်းချင်းဖြစ်တဲ့ တရားမခန်နာမှု၊ ငွေကြေးကိစ္စ၊ ကိုယ်တိုင်တရားလိုပြုလုပ်ပြီး တရားစွဲဆိုရမယ့် ကိစ္စတွေ၊ ကျူးကျော်တဲ့ကိစ္စမျိုးတွေ တိုင်ကြားတဲ့အခါ ကာယကံရှင်ကိုပြန်ပြီး တရားရုံးမှာ တရားစွဲဆိုဆောင်ရွက်ဖို့ ညွှန်ကြားရတာမျိုးတွေ ရှိပါတယ်။

နောက်တစ်ချက်က တိုင်ကြားစာမှာ တိတိကျကျ အကြောင်းအရာမပါတဲ ယေဘုယျဆန်ဆန် ရေးသားထားတာ၊ ဘယ်အကြောင်းကြောင့် နစ်နာမှုဖြစ်တာလဲဆိုတာ မပေါ်လွင်တာမျိုးတွေကို အရေးယူဆောင်ရွက်လို့မရပါဘူး။ ပြီးတော့ စိတ်ထဲမှာထင်ရာမြင်ရာတွေ ရေးသားတာမျိုး၊ သိသာရန် ပေးပို့ပါသည့်ဆိုပြီး ရေးသားပေးပို့တာမျိုးတွေ ဒါတွေမှာ အရေးယူဆောင်ရွက်ပေးလို့မရပါဘူး။

နောက်တစ်ခုက တိုင်ကြားသူလက်မှတ်၊ အမည်၊ မှတ်ပုံတင် တိတိကျကျမပါတဲ ပစ်စာတွေကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးလို့ မရပါဘူး။ အကြံပြုစာတွေအပေါ်မှာလည်း ဆောင်ရွက်လို့ မရပါဘူး။

ပြီးတော့ သိမ်းဆည်းခံလယ်ယာမြေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကျွန်တော်တို့ကော်မတီက တိုက်ရိုက်ဆောင်ရွက်ပေးလို့ မရပါဘူး။ လယ်ယာမြေနဲ့ အခြားမြေများသိမ်းဆည်းခံရမှု ပြန်လည်စိစစ်ရေးဗဟိုကော်မတီကို ဒုတိယသမ္မတ ကိုယ်တိုင် ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောင်ရွက်တဲ့ ဗဟိုကော်မတီလည်း ရှိနေတယ်။ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ပြည်နယ်တွေမှာ ဝန်ကြီးချုပ်တွေ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်ဆောင်ရွက်တဲ့ စိစစ်ရေးကော်မတီတွေလည်း ရှိပါတယ်။

ဒါကြောင့်မို့ ကျွန်တော်တို့ကော်မတီအနေနဲ့ လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများသိမ်းဆည်းခံရမှုကို တိုက်ရိုက် အရေးယူခြင်း မရှိပါဘူး။ နောက်ဆုံးအချက်က ပွဲစား

သဏ္ဍာန် ကြားထဲကလူတစ်ဦးက ရေးပေးတဲ့စာမျိုးတွေ၊ ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာမပါတဲ ရေးသားပေးပို့တာတွေကို ဆောင်ရွက်ပေးလို့ မရပါဘူး။

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနကတော့ ကော်မတီအနေနဲ့ သေချာစိစစ်ပြီးတော့ နစ်နာမှုတွေမဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပါတယ်။

ကော်မတီအနေနဲ့ တိုင်ကြားစာတစ်စောင်ရောက်လာပြီဆိုရင် ဝင်စာစာရင်းသွင်းပါတယ်။ တစ်နေ့စာတစ်နေ့တင်ပြလာတဲ့ ဝင်စာတွေကို ကဏ္ဍတွေခွဲဝေပါတယ်။ ပြီးရင် ကော်မတီဝင်တွေမှာ သတ်မှတ်ခဲ့ပြီးထားတဲ့တာဝန်တွေရှိပါတယ်။ ကိုယ့်တာဝန်နဲ့သက်ဆိုင်တဲ့ ကိစ္စရပ်တွေကို သက်ဆိုင်ရာကော်မတီဝင်တွေက သေချာစိစစ်ပြီး စိစစ်တွေ့ရှိချက်တွေကို ရေးသားပေးပါတယ်။ ပြီးရင် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းတွေဆီကို အကြံပြုချက်နဲ့ ပေးပို့ပါတယ်။

သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနနဲ့ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တွေက ကျွန်တော်တို့ပေးပို့တဲ့ တိုင်ကြားစာတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး မြန်မြန်ဆန်ဆန်ဖြစ်အောင် အရေးကြီးရင် ကြီးသလို Remind လုပ်ပါတယ်။ ဒါမှမဟုတ် လွှတ်တော်မှာ မေးခွန်းအဖြစ် မေးမြန်းပေးတာမျိုးလည်း ရှိပါတယ်။ တိုင်ကြားစာတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးတာမျိုးတွေ ရှိတယ်။

ဒီတိုင်ကြားစာတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကြားနာမှု လုပ်တာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ကော်မတီ စတင်ဆောင်ရွက်ချိန်ကစပြီး အခုအချိန်အထိကြားနာမှု ငါးကြိမ် လုပ်ခဲ့ပါတယ်။ အဓိကကတော့ ပြည်သူတွေအနေနဲ့ ကိုယ့်မှာ အမှန်တကယ်နစ်နာမှုဖြစ်ပေါ်နေပြီဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ကော်မတီက ဥပဒေနည်းလမ်းနဲ့အညီ ဖြစ်ရေး ညှိနှိုင်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်။ ရာနှုန်းပြည့် မကူညီနိုင်သေးပါဘူး။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ လက်ရှိ အချိန်က ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးတွေ ဆောင်ရွက်နေတဲ့ အချိန်မှာ ဝန်ကြီးဌာနတွေ၊ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်တွေအနေနဲ့ တာဝန်တွေ များပြားတဲ့အတွက် ပြန်လည်တုံ့ပြန်ရတာ နှောင့်နှေးတာလို့ထင်ပါတယ်။ ဝန်ကြီးဌာနနဲ့ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်တွေက လျင်မြန်သွက်လက်စွာနဲ့ တိုင်ကြားစာတွေအပေါ်မှာထိထိရောက်ရောက် ပြန်ကြားလာရင် ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ဒီထက်ပိုပြီး ကူညီနိုင်မယ်လို့ ယူဆပါတယ်။



အမျိုးသားလွှတ်တော် ပြည်သူ့တို့၏တိုင်ကြားစာဆိုင်ရာကော်မတီ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်သို့ ကွင်းဆင်းလေ့လာ စိစစ်ကြားနာမှု ပြုလုပ်စဉ်။

နေပြည်တော်ခုတင် ၁၀၀၀ ဆေးရုံကြီး၌ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၁
မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ အမှတ်(၁၇) လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲ၏ (၉)ကြိမ်မြောက် စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ခုတင် ၁၀၀၀ ဆေးရုံကြီး၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အားပေးစကားပြောကြား
အခမ်းအနားတွင် တပ်ဖွဲ့ခွဲမှူး ယာယီဒုတိယရဲမှူးကြီး လှိုင်ကျော်မြင့်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင် ၆၅ ဦးက စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းကြရာ အမှတ်(၁) လုံခြုံရေးရဲကွပ်ကဲမှူးမှူး ရဲမှူးချုပ်မြင့်တိုးနှင့်



တာဝန်ရှိသူများက သွေးလှူဒါန်းသည့် အား အားပေးစကားပြောကြားခဲ့အရာရှိ/အခြားအဆင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ကြောင်း သိရသည်။ ရဲပြန်ကြား

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ စိစစ်မှုဖြင့် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန
အခြေခံပညာဦးစီးဌာန နှင့် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုဌာနကော်မတီတို့ ပူးပေါင်းစိစစ်ကျင်းပသော

ကလေးစာပေပွဲတော်
စာအုပ်စာပေပြပွဲ နှင့် စာအုပ်ငွေချေးငှားပွဲ
(ရေကြည်ဖြူ)

၂၀၂၀ ခြောက်လ ဇန်နဝါရီလ (၂၄ - ၂၅) ရက် (သောကြာ - စနေ) နေရုံးနံနက်(၉)နာရီမှညနေ(၅)နာရီအထိ
မည်သူမဆိုပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ပါသည်။

တေကသီရိခန်းမ | အ.ထ.က | ရေကြည်ဖြူ။

အားကစား၊ အနုပညာ

၁၈ နှစ်အရွယ် ဘရာဇီးကွင်းလယ်ကစားသမား ရေနီယာဂျီးဆပ်ကို ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၂၆ သန်းနဲ့ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်း ခေါ်ယူ

စပိန်လာလီဂါကလပ် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းဟာ အသက် ၁၈ နှစ်အရွယ်ရှိ ဘရာဇီးကွင်းလယ်ကစားသမား ရေနီယာဂျီးဆပ်ကို ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၂၆ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူလိုက်ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

ကွင်းလယ်ကစားသမား ရေနီယာဂျီးဆပ်ဟာ စပိန်လာလီဂါထိပ်တန်းကလပ် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းနဲ့ ခြောက်နှစ်သက်တမ်းရှိ စာချုပ်တစ်ရပ် ချုပ်ဆိုခဲ့တာဖြစ်ပြီး ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် ဇူလိုင် ၃၁ ရက်မှာ ဘရာဇီးကလပ် ဖလာမန်းဂိုးအသင်းနဲ့ စတင်ပွဲထွက်ကစားခွင့်ရရှိခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။

ရေနီယာဂျီးဆပ်ဟာ ဘရာဇီးကလပ် ဖလာမန်းဂိုးအသင်းနဲ့အတူ ပြီးခဲ့တဲ့ဘောလုံးရာသီက ဘရာဇီးလီဂါဖလားကို ရယူဆွတ်ခူးပေးနိုင်ခဲ့သူ ဖြစ်ပါတယ်။ ကွင်းလယ်ကစားသမား ရေနီယာဂျီးဆပ်ဟာ ၂၀၁၈ ခုနှစ်က ကျင်းပခဲ့တဲ့ အသက် ၁၆ နှစ်အောက် ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲမှာ ဒုတိယအဆင့်ရဲ့ ထိပ်တန်းဂိုးသွင်းရှင်ဖြစ်ခဲ့ပြီး ဒီဇင်ဘာလအတွင်းက ကာတာမှာကျင်းပခဲ့တဲ့ ကမ္ဘာ့ကလပ်အသင်းများ



ဖလားပြိုင်ပွဲမှာ ဖလာမန်းဂိုးအသင်းနဲ့အတူ ပါဝင်ကစားခွင့်ရရှိခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။ ရေနီယာဂျီးဆပ်ဟာ အဲဒီပြိုင်ပွဲရဲ့ နောက်ဆုံး ဗိုလ်လုပွဲမှာ လီဗာပူးအသင်းနဲ့ ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံခဲ့ချိန်မှာတော့ ပါဝင်ပွဲထွက်ကစားခွင့် မရရှိခဲ့ပါဘူး။

အင်ဒရာနှင့် ရန်ကုန်အသင်းတို့ကစားမည့် AFC CUP ခြေစစ်ပွဲ ပွဲကြိုသတင်းစာရှင်းလင်း

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၁
၂၀၂၀ AFC CUP ပြိုင်ပွဲခြေစစ်ပွဲအဖြစ် ဘရူနိုင်းကလပ် အင်ဒရာအသင်းနှင့် မြန်မာကလပ် ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ယင်းပွဲအတွက် ပွဲကြိုသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက ဘရူနိုင်းနိုင်ငံ၌ ကျင်းပရာ နှစ်ဖက်အသင်းနည်းပြချုပ်နှင့် အသင်းခေါင်းဆောင်တို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

အင်ဒရာအသင်းနှင့် ရန်ကုန်အသင်းတို့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက် မြန်မာစံတော်ချိန် ညနေ ၆ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင်ဘရူနိုင်းနိုင်ငံ၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ ခြေစစ်ပွဲကို နှစ်ကျော့ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်အသင်းသည် နောက်ဆုံးအဆင့်သို့ တက်ရောက်ခွင့်ရရန် ဘရူနိုင်းကလပ်ကို ကျော်ဖြတ်ရမည်ဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်အသင်းနည်းပြချုပ် ဦးတင်မောင်ထွန်းက " နှစ်ကျော့ကစားရမှာ ဖြစ်တဲ့အပြင် ပထမအကျော့ကို အဝေးကွင်းမှာကစားရမှာ ဖြစ်တာကြောင့် ကျွန်တော်တို့အတွက် အခွင့်အရေးပိုရှိပြီး အကောင်းဆုံးအသုံးပြုမှာပါ" ဟု ပြောသည်။

အင်ဒရာအသင်းနည်းပြချုပ် အမိရာလာနီက " ကျွန်တော်တို့အသင်းအတွက် AFC CUP ပြိုင်ပွဲမှာ ပထမဆုံးယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဘရူနိုင်းဘောလုံးလောကအတွက်လည်း သမိုင်းတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပွဲမှာ ရလဒ်ကောင်းဖို့ ရာနန်းပြည့်ပြင်ဆင်ထားပါတယ်" ဟု ပြောသည်။ ရှိုင်းထက်ဇော်



တိုက်စစ်မှူး ဆာမက်တာကို ပေါင်သန်း ၁၀ ဖြင့် အက်စ်တွန်ဗီလာအသင်း ခေါ်ယူ

ဂျန်အသင်းမှ တန်ဖိုးနီးယားတိုက်စစ်မှူး ဆာမက်တာကို အက်စ်တွန်ဗီလာအသင်းက ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင်သန်း ၁၀ နဲ့ ခေါ်ယူလိုက်ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ အသက် ၂၇ နှစ်အရွယ်ရှိ တိုက်စစ်မှူး ဆာမက်တာဟာ အက်စ်တွန်ဗီလာအသင်းနဲ့ လေးနှစ်ခွဲသက်တမ်းရှိ စာချုပ်တစ်ရပ် ချုပ်ဆိုပြီး ပြောင်းရွှေ့ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

ဆာမက်တာဟာ အခုနှစ်ဘောလုံးရာသီမှာ ဂျန်အသင်းအတွက် ပြိုင်ပွဲအရပ်ရပ်မှာ သွင်းဂိုး ၁၀ ဂိုးအထိသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဂျန်အသင်းနဲ့ လီဗာပူးအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်ပွဲစဉ်မှာလည်း ဂျန်အသင်းအတွက် တစ်ဂိုးသွင်းယူပေးခဲ့ပါတယ်။

တိုက်စစ်မှူး ဆာမက်တာဟာ ပရီမီယာလိဂ်မှာ ကစားခွင့်ရရှိခဲ့တဲ့ တန်ဖိုးနီးယားနိုင်ငံရဲ့ ပထမဆုံးကစားသမားလည်း ဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ အက်စ်တွန်ဗီလာအသင်းဟာ နောက်ဆုံးကစားခဲ့တဲ့ ပွဲစဉ်သုံးပွဲမှာ

တိုက်စစ်မှူးမပါဘဲ ကစားခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။ အသင်းအတွက် အားထားရတဲ့ ဘရာဇီးတိုက်စစ်မှူး ဝက်စ်လေဟာ အခု ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်ရဲ့ နှစ်သစ်အစ အက်စ်တွန်ဗီလာအသင်းနဲ့ ဘန်လေအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ ပွဲစဉ်မှာ ဒူးဒဏ်ရာရရှိခဲ့တာကြောင့် ရာသီကုန်အထိ အနားယူရမှာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

အက်စ်တွန်ဗီလာအသင်းရဲ့ နောက်ထပ်တိုက်စစ်မှူးတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ဂျီနက်သန်ကိုဂျီယာကလည်း ကာတာကလပ် အယ်လ်ဂါရာဖာအသင်းဆီကို ပြောင်းရွှေ့သွားခဲ့တာလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် တိုက်စစ်ပိုင်းအားဖြည့်တဲ့အနေနဲ့ ဂျန်အသင်းရဲ့ တိုက်စစ်မှူး ဆာမက်တာကို ခေါ်ယူခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဌေးကြယ် - ရေးသားသည်

အနုပညာ

ဝိညာဉ်ဖြစ်နေတဲ့ မိခင်တစ်ဦးအဖြစ် တွေ့မြင်ရမယ့် ကမ်တေဟီး

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ မင်းသမီးတစ်ဦးဖြစ်သူ ကမ်တေဟီးဟာ သုံးနှစ်ခန့် ကာလအတွင်း ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲတစ်ခုမှာ ပါဝင်ထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဇာတ်လမ်းတွဲမှာ ကမ်တေဟီးရဲ့ ဇာတ်ကောင်ဟာ ဝိညာဉ်ဖြစ်နေတဲ့ မိခင်တစ်ဦး ဖြစ်ပြီး သူ့ရဲ့ရင်သွေးကို ဝိညာဉ်ဘဝနဲ့ စောင့်ရှောက်နေတာဖြစ်ကြောင်း စွန်ပီဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ကမ်တေဟီးဟာ tvN ရုပ်သံလိုင်းမှ ရိုက်ကူး ထုတ်လုပ်သွားမယ့် "HI BYE, MAMA!" လို့ အမည်ရတဲ့ ဇာတ်လမ်းတွဲမှာ ပါဝင်ထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုပါဇာတ်လမ်းတွဲဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ သုံးနှစ်တာကာလအတွင်း ပထမဆုံးရိုက်ကူးတဲ့ ကမ်တေဟီးရဲ့ ရုပ်ရှင် ဖြစ်ပါတယ်။ ကမ်တေဟီးဟာ ရိုန်းနဲ့ လက်ထပ်ခဲ့ပြီး နောက်ရင်သွေးလေးနှစ်ဦး ဖွားမြင်ခဲ့ပြီး လတ်တလောမှာမှ ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲနဲ့ ပရိသတ်ရှေ့ ပြန်လည်

ပေါ်ထွက်လာခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

"HI BYE, MAMA!" မှာ ကမ်တေဟီးဟာ ချာယူရီအဖြစ် ပါဝင်ထားတာပါ။ ချာယူရီဟာ ယာဉ်တိုက်မှုတစ်ခုအတွင်း ကွယ်လွန်ခဲ့ပြီး ဝိညာဉ်အဖြစ် မိသားစုဆီ ပြန်လည်လာရောက်ခွင့် ရရှိခဲ့ပါတယ်။ သမီးဖြစ်သူကို စောင့်ရှောက်ရင်း သမီးအနားမှာ ၄၉ ရက်ကြာ နေထိုင်ခွင့်ရခဲ့သူလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဇာတ်လမ်းတွဲမှာ မိခင်မေတ္တာကို တွေ့မြင်ခံစားရမှာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

ဒီဇာတ်လမ်းတွဲမှာ ပါဝင်ဖြစ်ခဲ့တာနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ကမ်တေဟီးက သူ့အနေနဲ့ သမီးလေးကို မွေးဖွားခဲ့ပြီးဖြစ်တာကြောင့် ချာယူရီဇာတ်ကောင်စရိုက်ကို အပြည့်အဝနားလည်ကြောင်း၊ ချာယူရီအဖြစ် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ရာမှာလည်း သူ့ရဲ့ ခံစားချက်အချို့ကိုလည်း ထည့်သွင်းခဲ့ကြောင်း၊ အချို့နေရာတွေမှာ သူ့ရဲ့ အပြောအဆို၊ အပြုအမူတွေကို သဘာဝကျကျ ထည့်သွင်းသရုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်းလည်း ကမ်တေဟီးက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

အဆိုပါဇာတ်လမ်းတွဲကို လာမယ့် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း စတင်ထုတ်လွှင့်သွားမှာ ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။



နှစ်သစ်မှာ ပိုမိုပျော်ရွှင်လိုကြောင်း လီဆာပြောကြား

ကျော်ကြားတဲ့ ကေပေါင်တေးသံရှင်တစ်ဦးဖြစ်သူ လီဆာဟာ ကေပေါင်အမျိုးသမီးတေးဂီတအဖွဲ့ BLACK PINK ရဲ့ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ ELLE KOREA ရဲ့ ဖေဖော်ဝါရီလထုတ်မဂ္ဂဇင်းမှာ မျက်နှာပိုးရှင်အဖြစ် ဖော်ပြခြင်းခံခဲ့ရပြီး အဆိုပါမဂ္ဂဇင်းမှာပါဝင်တဲ့ သူ့ရဲ့အင်တာဗျူးမှာ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ပိုမိုပျော်ရွှင်လိုကြောင်း ဖြေကြားခဲ့တယ်လို့ အောကေပေါင်ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

လီဆာက ယင်းမဂ္ဂဇင်းမှာပါဝင်တဲ့ အင်တာဗျူးမှာ အခြားသောအဖွဲ့ဝင်တွေရဲ့အကြောင်း၊ သူ့ကိုပျော်ရွှင်စေတဲ့အကြောင်းအရာတွေနဲ့ နှစ်သစ်မှာ သူလိုချင်တဲ့အရာကိုလည်း ထည့်သွင်းပြောကြားထားတယ်လို့ သိရပါတယ်။ လီဆာက သူ့ရဲ့ကြောင်လေးကို ဖက်လိုက်တဲ့အချိန်မှာ ပျော်ရွှင်မှုတွေ ပြန်လည်ခံစားရကြောင်းနဲ့ နှစ်သစ်မှာ သူလိုချင်တဲ့အရာ အထွေထွေမရှိပေမယ့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်မှာ ပိုမိုပျော်ရွှင်လိုကြောင်းလည်း ပြောကြားထားပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အင်တာဗျူးမှာ လီဆာက BLACK PINK အဖွဲ့ဝင်တွေအကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားထားပြီး သူက ဖျော်ဖြေရေးစင်မြင့်ပေါ် မတက်မီမှာ ကြောက်ရွံ့တတ်သူ တစ်ဦးဖြစ်ပေမယ့် အခြားသောအဖွဲ့ဝင်တွေကိုကြည့်ကာ အားအင်တွေရရှိခဲ့ကြောင်းလည်း ဖြေကြားထားတယ်လို့ သိရပါတယ်။

လီဆာဟာ ELLE KOREA ရဲ့ ဖေဖော်ဝါရီလထုတ် မဂ္ဂဇင်းမျက်နှာပိုးဓာတ်ပုံတွေမှာ ပန်းပွင့်တွေအကြား ရောက်ရှိနေတဲ့ဟန် ရိုက်ကူးထားတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ လီဆာက သူ့အနေနဲ့ ဘဝမှာ ယခုလောက်များပြားတဲ့ ပန်းပွင့်တွေကို မမြင်ဖူးကြောင်းနဲ့ ဒါဟာ သူ့မျှော်လင့်ထားတာထက် သာလွန်နေကြောင်း မျက်နှာပိုးဓာတ်ပုံတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ပြောကြားခဲ့တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။



အေးပြည့် - စုစည်းသည်

အသက်အန္တရာယ်နဲ့ အကြိမ် ၂၀၀ ခန့် ကြုံတွေ့ခဲ့ရကြောင်း ဂျက်ကီချန်းပြောကြား

ကျော်ကြားတဲ့ မင်းသားတစ်ဦးဖြစ်သူ ဂျက်ကီချန်းက စတုန်းမင်းသားနဲ့ ကိုယ်ခံပညာမင်းသားတစ်ဦးအဖြစ် ၄၃ နှစ်ကျော် ကျင်လည်ခဲ့တဲ့အတောအတွင်း သူ့အနေနဲ့ အသက်အန္တရာယ်နဲ့ အကြိမ် ၂၀၀ ကျော် တွေ့ကြုံခဲ့ရကြောင်း မီဒီယာတွေရဲ့မေးမြန်းချက်ကို ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့တယ်လို့ အေးရှားဝမ်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ဂျက်ကီချန်းဟာ အန္တရာယ်ရှိတဲ့ စွန့်စားခန်းတွေမှာလည်း ကိုယ်တိုင် သရုပ်ဆောင်လေ့ရှိသူပါ။ အသက် ၁၇ နှစ်အရွယ်ကတည်းက စတန်ပြက္ကတ်တွေမှာ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ခဲ့ပါတယ်။ နောက်ဆုံးအနေနဲ့ တရုတ်ရုပ်ရှင်

"VANGUARD" မှာ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားပါတယ်။

ဂျက်ကီချန်းကို အေးရှားဝမ်းဒေါ့ကွန်းက အီးမေးလ်မှတစ်ဆင့် ဆက်သွယ်ကာ အနုပညာသက်တမ်းတစ်လျှောက် အသက်အန္တရာယ်နဲ့ တွေ့ကြုံခဲ့ရတဲ့ အကြိမ်အရေအတွက်ကို မေးမြန်းခဲ့ရာ မင်းသားက "အကြိမ်ကြိမ်ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ တစ်ခါတလေ ရုပ်ရှင်တစ်ကားထဲမှာတောင် အကြိမ်များစွာ ကြုံခဲ့ရပါတယ်။ ငယ်ရွယ်တဲ့အချိန်မှာ ပိုပြီးကြုံခဲ့ရလေ့ရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် အကြိမ် ၂၀၀ ကျော် လောက်တော့ရှိပါတယ်" ဟု တရုတ်လို ပြန်လည်ရေးသားပေးပို့ခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။



Golden Silver Star Co., Ltd.

NEW OFFICE LOCATION: 19 A SEIN LAE MAY AVENUE STREET
Room (201), GREEN INYA CONDO. just beside Mercure HOTEL,
Kabar Aya Pagoda Road.

PHONE : 95-9-44306024, 95-9-254064376
EMAIL : A/L PETER WAI (peterw219@gmail.com)

Meet the DIRECTOR Mr. Alvin Tan of international outreach,
OF GREEN RIVER COLLEGE, Washington State, at Our new
office on 27th Jan 2020 from 10:00 hrs to 12:00hrs noon

Grade 9 of High School	Grade 10 of High School	Grade 11 and Year 1 at GRC	Grade 12 and Year 2 at GRC	Year 3 of Bachelor Degree	Year 4 of Bachelor Degree
------------------------------	-------------------------------	----------------------------------	----------------------------------	---------------------------------	---------------------------------

- * Grade 10 pass from any international schools
- * Matriculation pass (government)
- * IGCSE pass

Are eligible to apply

"FAST TRACK PROGRAM"

SCHOLARSHIPS ARE AVAILABLE!!

Free of Charge Service

ကိုထွဋ်အိမ်ခြံမြေအကျိုးဆောင်(Lucky Brothers)

ရွှေပေါ့ထွဋ်ခြံမြေ၊ ဒဂုံမြို့နယ်အရှေ့ဘက်၊ တောင်ပိုင်း၊
မြောက်ဘက်၊ ဆိပ်ကမ်း၊ မြို့နယ်များရှိ မြေကွက်၊
အိမ်ခြံမြေများကို ဈေးနှုန်းပေးဝယ်ပါသည်။
Ph: 09-450909001

YGN အိမ်ခြံမြေ အကျိုးဆောင် မှ

EUROPE နှင့် AMERICA ပို့နိုင်ငံခြားသားများနေထိုင်ရန်
အသင့်ဖြစ်ပြင်ဆင်ပြီး အသင့်နေ Condo နှင့်လုံးဝအောက်များ
ငှားရမ်းလိုပါက ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင် ဆက်သွယ်အပ်နှံနိုင်ပါသည်။
US Dollar 700 မှ 3,000 အတွင်းအမြင့်ဆုံးရမ်းပိုင်ပါသည်။
ရွှေတောင်ကြားရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်း၊ တာဝန်၊ စမ်းချောင်း၊ ကမာရွတ်နှင့်
ယင်းကျန်ရှိမြို့နယ်များအတွင်းသီးသန့်သာ

09 779933549, 09 262626177

စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ

ရွှေလင်ပန်းစက်မှုဇုန်၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်

အိတ်ဖွင့်တင်ခါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ရွှေလင်ပန်းစက်မှုဇုန်ရှိ လမ်းများတွင် တပ်ဆင်ထွန်းညှိရန် လမ်းစီး
လုံးများ၊ စီးလုံးမှ ဓာတ်အားလိုင်းဆွဲ ဆက်သွယ်ပေးမည့် ပြင်ဆင်မှုများကို
(တပ်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းမပါ) ရွှေလင်ပန်းစက်မှုဇုန်အရောက် မြန်မာကျပ်ငွေ
ဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။

၂။ တင်သွင်းရမည့် စီးလုံးအရေအတွက်မှာ
(က) 80 W စီးလုံး- ၉၆၅ လုံး
(ခ) 120 W စီးလုံး- ၂၁၅ လုံး
(ဂ) 150 W စီးလုံး- ၉၀ လုံး

၃။ တင်ခါစံစတင်ရောင်းချမည့်ရက်- ၂၁-၁-၂၀၂၀ ရက်
၄။ တင်ခါပိတ်မည့် ရက်နှင့် အချိန် - ၃-၁-၂၀၂၀ ရက်၊ ၁၆:၀၀ နာရီ
၅။ တင်ခါဖွင့်မည့်ရက်နှင့် အချိန် - ၄-၂-၂၀၂၀ ရက်၊ ၁၄:၀၀ နာရီ
၆။ တင်ခါပိတ်စီစဉ် ၂၀၀၀၀/- ကျပ်ခန့်ဖြင့် ရောင်းချပေးမည်
ဖြစ်ပြီး အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက အောက်ပါလိပ်စာ
တွင် ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။
အမှတ်(၁၈၃)၊ သဲချက်ဝန်စိုင်းလမ်းနှင့်
လှောင်အတွင်းဝန်စိုင်းလမ်းထောင့်၊ စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ၊
ရွှေလင်ပန်းစက်မှုဇုန်၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်
ဖုန်း-၀၁-၃၆၁၃၅၀၁၊ ၀၁-၃၆၁၃၆၁၇

Air-Con အဟောင်း/အပျက်များ
ဈေးကောင်းပေးပါသည်။

ကိုမောင်မောင်တင်
ဖုန်း-၀၉-၅၀၈၅၅၀၅၀
၀၉-၇၆၅၀၈၅၅၀၅၀

ယာဉ်မောင်း
အလိုရှိသည်(အမြန်)

ဖုန်း-၀၉-၉၇၂၉၀၆၀၅၀
၀၉-၄၅၀၅၄၁၀၆၉

အရောင်းဝန်ထမ်း(မ)
(အမြန်)

ဖုန်း-၀၉-၉၇၂၉၀၆၀၅၀
၀၉-၄၅၀၅၄၁၀၆၉

ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀၀ ပြင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ

ဗုဒ္ဓဂယာသို့ ဘုရားပူဇော်သွားနိုင်ပြီ။

Golden Lotus Land Co.,Ltd.
လေယာဉ်လက်မှတ်၊ ကား၊ စား၊ တည်းငြိမ်း
☎ : 09259280727, 09259280728

“ ဈေးကောင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် အတွက် ”
“ ယဉ်မင်းအေး ကုမ္ပဏီလီမိတက် ”

ဈေးနှုန်းစာရင်း ဝယ်ယူခြင်းအတွက် အထောက်အကူပြုပါမည်။

၁. နေရာကြီးအောက်အောက်လမ်း(၅) (၀.၅၀၀) မြေ	ညှိနိုင်
၂. ကမမူ့သံလွင်လမ်း(၅) (၀.၂၆၀၀) မြေ	1Sqft-1.7L
၃. ရှေးစက်တော်လမ်းကျယ် (8500Sqft) မြေ	1Sqft-1.5L
၄. သယံဇာတသံလွင်လမ်း(၅) (၀.၂၆၀၀) မြေ	1Sqft-1L
၅. ဟေကမော့ဇီပိတ်သာလမ်းမ (54x115) RC3	22000L
၆. ဟေကမော့ဇီပိတ်သာလမ်းမ (7200Sqft) RC2	19500L
၇. ဟေကမော့ဇီပိတ်သာလမ်းမ (60x100) RC2	12000L
၈. ကမမူ့ညှိလမ်းမ(အနီး) (40x60) RC2	7500L
၉. သယံဇာတသံလွင်လမ်းကျယ် (75x65) RC1	6900L
၁၀. သူဝဏ္ဏ၊ VIP-1 (40x60) RC2	6500L
၁၁. သယံဇာတသံလွင်လမ်းမ (30x93) RC2½	4990L
၁၂. တာ/ညှိ/သံလွင်လမ်းမ (40x60) RC2	4990L
၁၃. ရှေးစက်တော်လမ်းကျယ် (20x100) မြေ	4950L
၁၄. သယံဇာတသံလွင်လမ်းကျယ် (3000Sqft) RC2	4500L
၁၅. မရကမော့ဇီပိတ်သာလမ်းမ (50x65) မြေ	3990L
၁၆. တာမူ့သံလွင်လမ်းမ (26x70) RC2	3990L
၁၇. တာမူ့ဇီပိတ်သာလမ်းမ (25x100) မြေ	2200L
၁၈. မ/အ(34)W လမ်းကျယ် (44x66) RC1	2100L
၁၉. တာ/ညှိ (9)W လမ်းသန့် (40x60) မြေ	1900L
၂၀. သူဝဏ္ဏကမ္ဘာကြည့်လမ်းမ(အနီး) (40x60) မြေ	1400L

☎ - 09799991090, 09799991095, 09775560071

မြို့နယ်ရှိ လုံးလုံးဝယ်ယူမှုနှင့် အခြားအဖွဲ့ကြည့်ရှုပေးရန် သို့မဟုတ် အခြားအဖွဲ့ကြည့်ရှုပေးရန် အပ်နှံနိုင်ပါကြောင်း စိတ်ချစိတ်ဝင်ပါသည်။

GRAND STYLE
YOUR PROJECT PARTNER

Happy Anniversary & New Year Celebration

VISIT TO WIN BIG PRIZES

12/12/19 - 31/01/20

www.grandstylemm.com | GrandStyleMM
Tel. +95-9785088488, +95-95088488

Thiriyadanar Wholesale Market Compound Building : G3, Room No. 46-52

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်နေ
ဦးကရစ်ဇနား (၁၂/၃၀၀(နိုင်)
၀၁၂၀၉၉၂၅ နှင့် ဦးခင်ဝင်းသည်
တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)
ဆိပ်ကမ်း၊ အရှေ့ပိုင်း
မြေကွက်များဝယ်ယူလိုသည်။
၀၉-၄၀၈၅၀၀၈၃၄
၀၉-၄၅၀၅၄၀၀၃၄

Air-Con

အဟောင်း၊ အပျက်

ဈေးကောင်းပေး

ဝယ်သည်။

Ph: 09-446133213

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ

(တရားမကျင့်ထုံးကိုဝေပေးအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀)

ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးတော်

၂၀၁၉ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၃၆

ဦးမြင့်ဦး နှင့် ဦးချစ်အေး
တရားလို တရားပြိုင်

ခရမ်းဖျားကျေးရွာ၊ တွံတေးမြို့နယ်နေ ဦးချစ်အေး(ယခုလိပ်စာမသိ)
သိစေရမည်။

သင့်အပေါ်၌ တရားလိုက စာချုပ်ပါ လယ်မြေလက်ရောက်ရလိုမှု
(သို့မဟုတ်) စာချုပ်ပါ တန်ဖိုးငွေ (၁၄၅၂၅၀၀/-)(ကျပ်တစ်ရာလေးဆယ်
ရှစ်သိန်းနှစ်သောင်းငါးထောင်) တို့နှင့် နှစ်ကြားငွေသိန်း (၁၅၀၀၀၀၀/-)
(ကျပ်သိန်းတစ်ရာငါးဆယ်) စုစုပေါင်းငွေကျပ် (၂၅၅၂၅၀၀/-)(ကျပ်နှစ်ရာကိုး
ဆယ်ရှစ်သိန်းနှစ်သောင်းငါးထောင်) တို့ကိုရလိုမှုနှင့် လျှောက်ထားစွဲဆို
ချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ သင့်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း
၍ အရေးကြီးသည့် စကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ သင့်ကိုယ်စားလှမ်းရုံး
အဖွဲ့အမိန့်ရ ရှေ့နေဖြစ်စေ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်ဆိုင်သည့်အချက်
များကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက် ၎င်းရှေ့နေနှင့်ပါစေ၍ဖြစ်စေ
၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်၊ (၁၃)နေ့ စာချုပ်ပါ လယ်မြေပြင်ပျော် ၁၂ ရက်၊
မုန်းမတည့်မီ ၁၀ နာရီတွင် အထက်က အမည်ရေးသားပါရှိသူ တရားလိုစွဲဆိုချက်ကို
ထုပြောရှင်းလင်းရန် ရုံးသို့လာရောက်ရမည်။ ၎င်းပြင် သင့်သိစေရမည့်မှာ
အထက်က ဆိုခဲ့သည့်နေ့ရက်တွင် သင့်လွှတ်ပေးရောက် ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင့်ကွယ်
စာတွင် ငြင်းချက်များ ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းပြင် တရားလိုက ကြည့်ရှုလို
သည့် (၁)စာချုပ်စာတမ်းများနှင့် သင့်ကထုချေတင်ပြအစီပြုလိုသည့် စာချုပ်
စာတမ်းအစရှိသည်တို့ကို သင့်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ်
သင့်ကိုယ်စားလှမ်း ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်ပို့လိုက်ရမည်။ သင့်က ထုပြော
တင်သွင်းလိုလျှင် အမှုမဆိုင်မီ လေးရက်က တင်သွင်းရမည်။
၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၀ ရက် ၎င်းတို့ဆိုင်ရက်ရှိပုံစံဖြင့် ကျွန်ုပ်လက်မှတ်
ရေးထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(ခင်ဝင်းလှိုင်)
ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး(၄)
ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာခြင်း

မြန်မာ့စီမံကိန်းကော်မတီမှ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် အမှတ်(၂)အေ/၂ အကျဉ်းစု
လုပ်ကိုင်ရန် မှတ်ပုံတင်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် အမည်တူရှိပါက ကန့်ကွက်
နိုင်ပါကြောင်း (တစ်ပတ်အတွင်း) အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

မြန်မာ့စီမံကိန်းကော်မတီ
ဦးသန်းဇော် (Ph: 09-420246940)
ဆင်ဖြူရှင်ရပ်ကွက်၊ မေတ္တာလမ်း၊ ဓမ္မတ္ထမြို့

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ တာမော့မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃)အေ/၂ မြေကွက်
အမှတ်(၈၈)၊ ဧရိယာ(၀.၀၂၅)ဧကရှိသည့် ဂရုန်ရီမြေပိုင်ခြင်းအကျဉ်းစု
မခွဲစိတ်ရသေးသော မြေကို မျက်နှာမူလျှင် လက်ယာဘက်ခြမ်း၊ (၀.၀၂၄) ဧက
ရှိသော မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ ရန်ကုန်မြို့၊ တာမော့မြို့နယ်၊ ဗျိုင်းရှေ့
အိုးစင် (ကွက်သစ်)ရပ်ကွက်၊ အောင်တေလမ်း၊ အမှတ် (၂၄/A) မြေညီထပ်ဟု
ခေါ်တွင်သည့် တိုက်ခန်း(၁)ခန်းအပေါ်အထပ် ယင်းတိုက်ခန်းတွင် တပ်ဆင်ထားသော
လျှပ်စစ်မီးတာ၊ ရေစုပ်စက်၊ ကြိုးဖုန်းအမှတ်-၀၁-၅၇၀၂၄၀၇ တို့၏ အကျဉ်းစု
ခွင့်အရပ်ရပ်ကို ခေါ်အမာ [၁၂/တမန (နိုင်) ၀၈၃၃၄၀] က မိမိတစ်ဦးတည်းသာလျှင်
တရားဝင်အမှုဆောင်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်း၊ အရွတ်အရင်းကင်းရှင်းကြောင်းနှင့်
လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း၊ ဝန်ခံကတိပြုပြီး ရောင်းချရန် ကမ်းလှမ်း
ထားသဖြင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေများက ဝယ်ယူရန် သဘောတူပြီး စရန်ငွေတစ်စိတ်
တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူများက ကန့်ကွက်လို
ပါလျှင် ဤကြေညာခြင်းဖြင့်ပိုင်ဆိုင်မှု (၇)ရက်အတွင်း တို့ကျွန်ုပ်တို့သို့ သဘောတူ
တမ်းမူရင်းများနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်တို့သို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်
နိုင်ပါသည်။ သတိပေးရန်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို
ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း
အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်မှုနိမိတ်အရ-
ဦးကျော်ဝင်းဦး(LLB) ခေါ်စရာဇော်(LLB)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၀၇၉) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၃၃၅၅၅)
အမှတ်(၁၈) ဒုတိယထပ်၊ ဗညားအလမ်း၊ သပြေကုန်းရပ်ကွက်၊
မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉- ၅၁၅၅၀၃

ဧနစ်စင်ကြောင်းလမ်းခြင်းပျက်သိမ်းကြောင်းကြေညာခြင်း

ပဲခူးမြို့၊ ဟင်္သာတရပ်ကွက်၊ ဝန်လမ်း၊ ဟင်္သာတရပ်ကွက်၊
(၂)လမ်း၊ အမှတ်(၂၆၉)နေ ကျွန်တော် ကိုသန်းဇော် [၂/တမန(နိုင်) ၀၉၄၇၃၃၃] နှင့် မယုယုနွယ် [၂/တမန(နိုင်)
၂၇၀၃၃၃] သည် ၂၀-၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ဧနစ်စင်ထား
ခဲ့ပြီး ယခုအခါ သဘောထားချင်းမတိုက်ဆိုင်ပါသဖြင့် ၂၀-
၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ဧနစ်စင်ကြောင်းလမ်းခြင်းအားပျက်
သိမ်းပြီးဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
ကိုသန်းဇော် [၂/တမန(နိုင်) ၀၉၄၇၃၃၃]

ဦးခင်ဦး (၁၂/လမန (နိုင်) ၀၀၉၆၀၀)နှင့်
ဦးခင်စိုး (၁၂/လမန (နိုင်) ၀၀၉၆၀၀)တို့သိစေရန်
လွှဲအပ်မှုနိမိတ်အရ (၂)မြေပိုင်ဆိုင်မှု ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၁၆)ရပ်ကွက်၊
(၂)လမ်း၊ အမှတ်(၅၈)နေဦးခင်ဦး (၁၂/လမန(နိုင်) ၀၀၉၆၀၀)နှင့် ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊
(၁၆)ရပ်ကွက်၊ (၆)လမ်း၊ အမှတ်(၂၂)နေ ဦးခင်စိုး (၁၂/လမန(နိုင်) ၀၀၉၆၀၀)တို့သည် ကျွန်ုပ်
မိတ်ဆွေအား (၁၂/၂၅၀၀ (နိုင်) ၀၀၉၆၀၀) တွင် ကွန်ပဏီ (၅၀) (ကွန်ပဏီသုံးဆယ်
တိတိ) ကို လုပ်ငန်းတစ်ခုအတွက် ဆောင်ရွက်ရန်လုပ်ထားပါသည်။ အဆိုပါကွန်ပဏီ (၅၀) ကွန်ပဏီ
လှိုင်အပ်သည့်အခါတွင် တစ်လုံးတစ်ခဲတည်းဖြန့်ဖြူးပေးဆောင်မည်ကိုတော်ကြားပါသည်။
ထို့ကြောင့် အဆိုပါကွန်ပဏီ (၅၀) တို့၏ အသိပေးသည့်အချက်များအရ (၁၅) ရက်အတွင်း
ဖြန့်ဖြူးပေးဆောင်ရန်တောင်းဆိုပါသည်။ အကယ်၍ ပျက်ကွက်ပါက လွှဲအပ်မှုနိမိတ်အရ တာဝန်သာ
ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ဦးအောင်စိုး၊ လွှဲအပ်မှုနိမိတ်အရ
ဦးမောင်မောင်အေး (B.A, H.G.P.D.B.L)
အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ် - ၁၉၀၂၀)
အမှတ်(၂၂၄၀/၁) ဇေယျဝတီ(၅)လမ်း၊ (၁၂)ရပ်ကွက်၊
သာစောတောမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။

ယဉ်မင်းအေး

အိမ်ခြံမြေအကျိုးဆောင်

ဈေးကောင်းပေးဝယ်လိုသည့်

ဒဂုံအရှေ့၊ ဒဂုံမြောက်၊
ဒဂုံတောင်၊ ဆိပ်ကမ်း၊
09-421094370
09-458481315
09-421102649

သီဟလင်း

အိမ်ခြံမြေ/အိမ်ရှေ့ထုပ်ငန်း

(10', 14', 16', 18', 22') တား
များဖြင့်လှုပ်သားကျပြောင်း
ဖြည့်ထိုး / နယ်ထူး
ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။
01-7570307
09-5112729
09-73009734
09-73242979

(၉)နှစ်ပြည့် လွမ်းဆွတ်သတိရခြင်း
 ဘုရား၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးသန်းဌေး(ခ)သန်းဌေးအောင်
အသက်(၅၄)နှစ်

၂၂-၁-၂၀၁၁ ရက်တွင် နွေးထွေးသောမေတ္တာ ကြီးမားသောအရိပ်တို့ကို ပေးစွမ်းခဲ့သော ဖခင်ကြီး မိသားစုနှင့် ရုတ်တရက်ခွဲခွာခဲ့သည်မှာ (၉)နှစ်ပြည့်ခဲ့ပါပြီ။ ကွယ်လွန်သွားအတွက် ရည်စူး၍ နေ့စဉ်၊ လစဉ်၊ နှစ်စဉ် ကုသိုလ်ကောင်းမှုအစုစုကို တတ်အားသရွေ့ ပြုလုပ် အမျှဝေရင်း ကျေးဇူးတရားများကို ထာဝရရင်မှာ အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း . .

ကျန်ရစ်သူ
 ဇနီး ဒေါ်သက်သက်ဌေး
 သားသမီးမြေးတစ်စု

ကြီးမြန်
 သစ်ပင်
 စိုက်ပျိုး
 လျှင်
 စွမ်းအင်
 လည်း
 ၇
 ပြည်
 လည်း
 လှ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးအုပ်စိုး
အထွေထွေမန်နေဂျာ(ငြိမ်း)၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း
အသက်(၉၀)

သစ်တောထွက်ပစ္စည်းဖက်စပ်ကော်ပိုရေးရှင်း အများ နှင့်သက်ဆိုင်သောကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ ယခင် အုပ်ချုပ်မှု ဒါရိုက်တာ(ငြိမ်း) ဦးအုပ်စိုးသည် ၂၀-၁-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၁၁:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဒါရိုက်တာအဖွဲ့နှင့်ဝန်ထမ်းများ
 သစ်တောဖက်စပ်

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ကျင်လွမ်း
အသက်(၈၉)နှစ်

ဦးအောင်ကျော်စိုး (ပြည်ထောင်စုအထောက်အပံ့အကူ) ဒေါ်သန်း သန်းအေးတို့၏ မိခင်ကြီး ဒေါ်ကျင်လွမ်း ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရ ပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

မိဘာကလ်ရည်မိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင်ကြည်(ငြိမ်း)
အသက်(၈၇)နှစ်

ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)၊ မြန်မာ့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလုပ်ငန်း လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်းဝင်၊ အမှတ်(၁၈၄)၊ သက်ကြီး ကန်တော့ခံပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်သူ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင်ကြည်(ငြိမ်း) အသက်(၈၇) နှစ် သည် ၁၉-၁-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၄:၅၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွား ကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်း

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး
ဒေါ်လှလှဦး
အသက်(၇၅)နှစ်

သူငယ်ချင်း ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးမြင့်နိုင်-ဒေါ်ခင်ယုလှိုင်တို့၏မိခင်ကြီး ဒေါ်လှလှဦးသည် ၁၅-၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

OTS(97)မှ သူငယ်ချင်းမိသားစုများ

အမှတ်တံဆိပ်အသိပေးကြေညာခြင်း

ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံမြို့၊ အကွက် (၂၈၄၊ ၂၈၅)၊ ဇနီး(၄)၊ စက်မှုစနစ်တွင်တည်ရှိသော **ဝင်းဝင်းယောင်းတိုင်လုပ်ငန်း** သည် အောက်တွင်ဖော်ပြထားသော အမှတ်တံဆိပ်အား မိမိတို့ တစ်ဦးတည်းမူပိုင်အဖြစ် ပြုလုပ်သုံးစွဲရန်အတွက် ၁၂-၁-၂၀၂၀ မှစ၍ မှတ်ပုံတင်သွင်းကြေညာစာချုပ်ဖြင့် မှတ်ပုံတင်သွင်းခဲ့သည့် မူလတိုင်ပင်မှုနှင့်အညီ အမှတ်တံဆိပ်ပိုင်ရှင် ရှင် ဖြစ်ပါသည်။



မှတ်ပုံတင်စာချုပ်အမှတ် -၁၉၂၉
 (နေ့စွဲ- ၁၂-၁-၂၀၂၀)

အထက်ဖော်ပြပါ အမှတ်တံဆိပ်အား ဖယောင်းတိုင်အမျိုးမျိုး ထုတ်လုပ်၊ ဖြန့်ဖြူး၊ ရောင်းချခြင်း၊ ဆိုင်များ ဖွင့်လှစ်ခြင်း စသည်တို့တွင် အရောင်းအမျိုးမျိုး၊ အရွယ်အစားဆိုင်အမျိုးမျိုး ပြုလုပ်ကပ်နှံ ယှဉ်တွဲကာ လုပ်ငန်းသုံးအမှတ်တံဆိပ်အဖြစ် အသုံးပြုလျက်ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ မိမိတို့မူပိုင်အဖြစ် အသုံးပြုနေသော အဆိုပါအမှတ်တံဆိပ်အား အတုဖြစ်စေ၊ ဆင်တူယိုးမှား သံတူကြောင်း ကွဲပြားစေ မည်သူမဆို တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ ပြုလုပ်သုံးစွဲလက်ဝယ်ထားရှိခြင်းမပြုလုပ်ပါရန်နှင့် အထက် ဖော်ပြပါ အမှတ်တံဆိပ်ပိုင်ရှင်၏ ခွင့်ပြုချက်တစ်စုံတစ်ရာမရရှိဘဲ သုံးစွဲခြင်းများတွေ့ရှိပါက မြန်မာနိုင်ငံ၏ တည်ဆဲဥပဒေ များနှင့်အညီ ထိရောက်စွာအရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အဆိုပါအမှတ်တံဆိပ်အသုံးအမှတ်အသားများ ကို မူလတိုင်ထွင် ဖန်တီးသူမှ မူပိုင်အဖြစ် သုံးစွဲလျက်ရှိကြောင်း အများသိရှိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဝင်းဝင်းယောင်းတိုင်လုပ်ငန်း-ဦးစိုးနိုင် [၃/လာဟန်(နိုင်)၀၀၂၀၂၀၂၀]၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
 ဒေါ်အေးမင်းမင်းသိန်း (LL.B,D.B.L,D.I,I.L,D.M.L) ဒေါ်စင်မာအေး(LL.B)
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၄၅၃၇) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၅၁၃၃၅)

The Solution Power Law Firm
 အမှတ်(၂၁)၊ မြေညီတပ်၊ (၁၃)ရပ်ကွက်၊ အုတ်ကျင်းဘူတာရုံလမ်း၊ လှိုင်၊ နန်း၊ ရန်ကုန်မြို့။
 ဖုန်း-၀၉-၄၄၀၂၇၀၀၀၊ ၀၉-၇၉၅၉၂၀၉၂

သစ်ပင်စိုက်မှ အရိပ်ရ၏ ရိပ်ခိုနားနေ အပန်းဖြေ၏

(၁၀)နှစ်ပြည့်ကုသိုလ်ပြုအမျှဝေခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ စာသင်ကျောင်း၊ ဧရပ်၊ တန်ဆောင်း
ဒါယကာမကြီး
ဒေါ်ကြည်ကြည်ဝင်း(မိတ္ထီလာ)၊ အသက်(၇၉)နှစ်
(၂၂-၁-၂၀၁၀) မှ (၂၂-၁-၂၀၂၀)

မေမေရဲ့ ရုဏ်းကျေးဇူးတွေကို အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း နေ့စဉ်၊ လစဉ်၊ နှစ်စဉ်မပျက် ပြုလုပ်တဲ့ကောင်းမှုကုသိုလ်များ၊ စန်နိုဒီရီလမှာ အထူးပြု လုပ်တဲ့ ကောင်းမှုကုသိုလ်အစုစုတို့ကို အမျှဝေပေးပါတယ်။ မြင့်မြတ်သော ဘုံဘဝမှ သာဓုခေါ်ဆိုနိုင်ပြီး နိဗ္ဗာန်သို့ မျက်မှောက်ပြုနိုင်ပါစေ။

ခင်ပွန်း-ဦးချစ်ဆွေ
 သမီးများ-ဘောဘီ၊ တင်တင်ဝင်း၊ မော်မော်ချစ်၊ အေးအေးချစ်၊ အေးရီပါသမီးသားစု

(၄) နှစ်ပြည့် လွမ်းဆွတ်သတိရ အမျှဝေခြင်း
ဒေါ်မိုးမိုးမြင့် (၂၂-၁-၂၀၁၆-၂၂-၁-၂၀၂၀)

ပျော်ရွှင်စရာမိသားစုဘဝထဲက ထာဝရထွက်ခွာသွားတာ ၂၂-၁-၂၀၂၀ ရက်မှာ (၄)နှစ်ပြည့်ခဲ့ပေမယ့် အနိမ့်နိမ့် သိတတ်လိမ္မာမှု၊ နူးညံ့သိမ်မွေ့မှု၊ သဘောထားပြည့်ဝမှု၊ ချစ်ခင်ယုယတတ်မှုတွေကို နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ခံစားသတိရနေခဲ့ပါတယ်။ လူ့ဘုံဘဝက မိသားစုတွေ အလှူအတန်းပြု ကုသိုလ်ကောင်းမှု အစုစုကို မြင့်မြတ်တဲ့ဘဝကနေ သာဓုအနုမေဝဒနာခေါ်ဆိုပြီး ထိုထက်မြင့်မြတ်တဲ့ဘုံဘဝကို ရောက်ရှိ ပါစေ။

ဖေဖေ - ဦးတိုးလေး(ပဲခူးလျှပ်စစ် ထမင်းဆိုင်)
 မေမေ - ဒေါ်သိန်းမြင့်
 ခင်ပွန်း - ရဲမှူး ခင်စော် (လှိုင်သာယာမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး)
 သမီး - မအင်းအိလင်း (Grade-8) အထက (၃) ပဲခူး
 အစ်ကို - ကိုကျော်ကျော်စိုး (ခ) ဘိုတောက် (ခေတ္တ ကိုရီးယား)
 မောင်လေး - ကိုနေလင်း - မဖြူဖြူဝင်း (ပဲခူးမြို့)

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးအုပ်စိုး
အထွေထွေမန်နေဂျာ(ငြိမ်း)၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း
အသက်(၉၀)

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ အထက်ဗဟိုလမ်း၊ အမှတ်(၁၈)နေ ဒေါ်စိန်ဌေး၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်းဖြစ်သူ ဦးအုပ်စိုးသည် ၂၀-၁-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၁၁:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

အထွေထွေမန်နေဂျာ(သစ်ထုတ်ရေး)နှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးအုပ်စိုး
အထွေထွေမန်နေဂျာ(ငြိမ်း)၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း
အသက်(၉၀)

ဆရာကြီး ဦးအုပ်စိုး (အထွေထွေမန်နေဂျာ-ငြိမ်း)၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း) သည် ၂၀-၁-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့)နံနက် ၁၁:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

၁၉၈၄ လက်ထောက်မန်နေဂျာ(ရောင်း/စက်) မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း၊ အလုပ်ဝင်အရာထမ်းများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးအုပ်စိုး
အထွေထွေမန်နေဂျာ(ငြိမ်း)၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း
အသက်(၉၀)

ဆရာကြီး ဦးအုပ်စိုး (အထွေထွေမန်နေဂျာ-ငြိမ်း)၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း) သည် ၂၀-၁-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့)နံနက် ၁၁:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံခါတ်မှန်ပညာအဖွဲ့

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင်ကြည် (ငြိမ်း) (၈၇) နှစ်
ညွှန်ကြားရေးမှူး (ငြိမ်း)၊ မြန်မာ့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလုပ်ငန်း

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ အမှတ်(၂၄-F)၊ သန့်စင်လမ်းနေ ဦးဝင်း ကျော်နိုင်-ပါမောက္ခဒေါက်တာ ခင်သီတာအောင် (ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး)၊ ရောဂါဗေဒ ဌာန၊ ဆေးတက္ကသိုလ်-၁)၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်းသည် ၁၉-၁-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၄:၅၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရောဂါဗေဒဌာနများအဖွဲ့

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင်ကြည် (ငြိမ်း) (၈၇) နှစ်
ညွှန်ကြားရေးမှူး (ငြိမ်း)၊ မြန်မာ့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလုပ်ငန်း

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ အမှတ်(၂၄-F)၊ သန့်စင်လမ်းနေ ဦးဝင်း ကျော်နိုင်-ပါမောက္ခဒေါက်တာခင်သီတာအောင် (ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး)၊ ရောဂါဗေဒ ဌာန၊ ဆေးတက္ကသိုလ်-၁)၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်းသည် ၁၉-၁-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၄:၅၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ဓာတ်ခွဲဓာတ်စမ်း

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးမင်းမင်းကျော် (စစ်တွေ)
(B.C.Tech, 8th Batch UCSY)
အသက်(၄၃)နှစ်

သူငယ်ချင်း မင်းမင်းကျော် သည် ၂၁-၁-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၄:၁၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။

၁၉၉၃-၉၄ အထက(၂)၊ စစ်တွေ သူငယ်ချင်းများ

ဘဝနတ်ထံပြုလွန်တော်မူခြင်း
ဘဒ္ဒန္တ သုမန မဟာထေရ်
သိက္ခာတော်(၇၀)ပါ၊ သက်တော်(၉၀)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ (၁၇)ရပ်ကွက်၊ သီရိမင်္ဂလာ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း၏ ဦးစီးပေးစာနာယက ဆရာတော် (ခမည်းတော်ဦးပိန်-မယ်တော် ဒေါ်ညို)တို့၏သားတော် ဘဒ္ဒန္တသုမန မဟာ ထေရ်ဖြစ်သည်။ (၁၄၈၁ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလ်ပြည့်ကျော် ၁၁ ရက်)၊ ၂၀-၁-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၁၂:၁၀ နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံပြုလွန်တော်မူသွားပါ သဖြင့် ကြွင်းကျန်ရစ်သော ဥပုသ်စရိတ်ကလောင်တို့ကို (၁၄၈၁ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲ လဆန်း ၂ ရက်)၊ ၂၆-၁-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် အထက်ပါကျောင်းတိုက်၌ အစွမ်းအင်စွာပေးအပ်ပေး ဆင်ယင်ကျင်းပပူဇော်မည့်ဖြစ်ပါကြောင်း တပည့် ဒါယကာ၊ ဒါယကာမအပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

တပည့်သံဃာတော်များနှင့် ဒါယကာ/ဒါယကာမများ

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး
ဒေါ်ဒေါ်ရ(စံ)စိန်(စိန်)နှစ်
အထက်တန်းကျောင်းအုပ်ကြီး(ငြိမ်း)

ဗန်းမော်မြို့နေ ဦးစိန်-ဒေါ်ရှင်တို့၏ သမီး၊ (ဦးအောင်မြင့်ထွန်း)၏ ဇနီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ပူလားပေးမြို့နယ်၊ နှယ်လမ်း(၁)လမ်း၊ (၁၁)ရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၄၅၃/၄၅၄)(2A)နေ ဦးကျော်မျိုးဝင်း-ဒေါ်စုမြတ်သန္တာ(ခ)ဒေါ်ချိုမာမြင့်တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မွေးသမီးခင်၊ မောင်ထက်ပြည့်စုံအောင်-မောင်လေးဝေ၊ Mr.Pang Hong Man-မအိမူးရတနာ တို့၏ အဘွား၊ မောင်ဝေဝေ၊ Mr.Jimmy(ခ)မောင်လင်းသန့် တို့၏ အဘေး၊ ဒေါ်ဒေါ်ရ(စံ)စိန်သည် ၁၇-၁-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့) နံနက် ၁၁:၃၀ နာရီတွင် ကျောက်တန်းမြို့၊ ဆင်ကန်မြောက်ပိုင်း ရပ်ကွက်၊ မာန်ပြေလမ်း၊ အမှတ် (၈/၉၅၈) နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၉-၁-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်ပြီးပါကြောင်း ရပ်နားရပ်ဝေးမိတ်ဆွေများအား အကြောင်းကြား အပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍] ၂၃-၁-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ ကျောက်တန်းမြို့နေအိမ်၌လည်းကောင်း၊ ၂၆-၁-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ မြောက်ပူလားပေးနေအိမ်၌ လည်း ကောင်း ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် မိတ်ဆွေ/ သူငယ်ချင်းအပေါင်းအသင်းများအား လေးစားစွာ မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးအုပ်စိုး
အသက် (၉၀)
အထွေထွေမန်နေဂျာ (ငြိမ်း)၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း

နာယက၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်းဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်နေ ဦးအုပ်စိုး (အထွေထွေ မန်နေဂျာ- ငြိမ်း)၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း)သည် ၂၀-၁-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၁၁:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်းဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်း

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ခင်ခင်အုန်း
အသက် (၈၅) နှစ်

သူငယ်ချင်း ဒေါက်တာဆင့်ဆင့်ထွန်း (တွဲဖက် ပါမောက္ခ၊ Biochemistry Department၊ ဆေးတက္ကသိုလ်-၁၊ ရန်ကုန်) ၏ ချစ်လှစွာသော မိခင်

ကြီး ဒေါ်ခင်ခင်အုန်းသည် ၁၉-၁-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) တွင် ကွယ်လွန်ကြောင်းကြားသိရ၍ သူငယ်ချင်း မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ စာနာဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါ

သည်။
ဆေးတက္ကသိုလ် (၁)
(၁၉၈၇-၁၉၉၈ Batch)မှ
အတန်းသားသူငယ်ချင်းများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရားကျောင်း၊ သိမ်၊ ရဟန်းအမ
ဒေါ်ခင်စောမူ (B.Com; C.P.A)

ညွှန်ကြားရေးမှူး(ဒေသစာရင်းဌာနမှူး)၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန အသက်(၅၈)နှစ်
 ဒေါ်ခင်စောမူ(B2ECO)သည် ၂၀.၁.၂၀.၂၀ (အင်္ဂါနေ့)နံနက်(၁၀:၀၀)နာရီတွင် နေပြည်တော်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

၀၂၀၁၀၁၂၀-၂၀၂၀၁၀၂၀ နေပြည်တော်မြို့နယ်၊ ရှေးတက္ကသိုလ် ကျောင်းသား/သူများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးဝင်းဇော်အောင် (ခ) ဦးတူး
အသက် (၅၆) နှစ်
ဥက္ကဋ္ဌ-ငွေအိမ်မင်းကုမ္ပဏီလီမိတက်

ငွေအိမ်မင်းကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ဦးစီးဦးဆောင် ဥက္ကဋ္ဌကြီး ဦးဝင်းဇော်အောင်(ခ)ဦးတူးသည် ၂၀-၁-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) ည ၆:၅၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ငွေအိမ်မင်းကုမ္ပဏီ ဝန်ထမ်းမိသားစုအားလုံးအတွက် ဖော်ပြ၍ မရနိုင်လောက်အောင် ဆုံးရှုံးမှုတစ်ခုခုကို ခံစားရပါသည်။ ဝန်ထမ်းမိသားစုအားလုံးမှ ဦးဝင်း ဇော်အောင်မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဝန်ထမ်းမိသားစု ငွေအိမ်မင်းကုမ္ပဏီလီမိတက်

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် USIP တို့ပူးပေါင်း၍ အမုန်းစကားနှင့် သတင်းအတု၊ သတင်းအမှားများ တားဆီးကာကွယ်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၁
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် United States Institute of Peace (USIP) တို့ပူးပေါင်းပြုလုပ်သည့် အမုန်းစကားနှင့် သတင်းအတု၊ သတင်းအမှားများ တားဆီးကာကွယ်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ မင်္ဂလာသီရိပတိတယ်လ် ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများမှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရွေးကော်မရှင်အရာရှိများ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့် နည်းပညာအဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ United States Institute of Peace (USIP) မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

စာမျက်နှာ » ၇

လွတ်လပ်သောစုံစမ်းစစ်ဆေးရေး ကော်မရှင်၏ အပြီးသတ်အစီရင်ခံစာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တပ်မတော်၏ သဘောထား ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ် ထုတ်ပြန်

စာမျက်နှာ » ၇

သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်အား စွဲချက်တင် စစ်ဆေးမှု စတင်

စာမျက်နှာ » ၁၃

ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်နှင့် USIP တို့ပူးပေါင်း၍ အမုန်းစကားနှင့် သတင်းအတု၊ သတင်းအမှားများ တားဆီးကာကွယ်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၁
ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်နှင့် United States Institute of Peace (USIP) တို့ပူးပေါင်းပြုလုပ်သည့် အမုန်းစကားနှင့် သတင်းအတု၊ သတင်းအမှားများ တားဆီးကာကွယ်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ မင်္ဂလာသီရိပတိတယ်လ် ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ရွေးကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများမှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရွေးကော်မရှင်အရာရှိများ၊ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့် နည်းပညာအဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ United States Institute of Peace (USIP) မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း အမုန်းစကားနှင့် သတင်းအတု၊ သတင်းအမှားများ တားဆီးကာကွယ်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် အမှာစကား ပြောကြားစဉ်။



မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းသူအလှမယ်ပြိုင်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ဆန်ခါတင်ပြိုင်ပွဲဝင် တိုင်းရင်းသူအလှမယ်များ မိတ်ဆက်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၁
မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းသူအလှမယ်ပြိုင်ပွဲ (Miss Ethnic Myanmar 2020) တွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ဆန်ခါတင်ပြိုင်ပွဲဝင် တိုင်းရင်းသူအလှမယ်များ ကြိုဆိုခြင်းနှင့် မီဒီယာများမိတ်ဆက်ခြင်းအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် ညပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ သုဝဏ္ဏအားကစားကွင်းအတွင်းရှိ Myanmar Sport Hotel ဌာ

ပြုလုပ်သည်။
"Miss ပြိုင်ပွဲမှာ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်တဲ့သူတွေက တိုင်းရင်းသားဒေသအသီးသီးမှာရှိတဲ့ တကယ့်တိုင်းရင်းသူတွေပါ။ ပထမဆုံး ဒုတိယဆုံး တတိယဆုံး Title ဆုတွေနဲ့ ထားရှိတယ်ဆိုပေမယ့် တကယ့်အဓိကရည်ရွယ်ချက်က တိုင်းရင်းသူတွေရဲ့ တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦးချစ်ခြင်းမေတ္တာ၊ သူတို့ရဲ့ရင်းနှီးမှုကို တည်ဆောက်သလို တိုင်းရင်းသားတစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး ယှဉ်ကျေးမှုကို ရင်းနှီးဖို့ ရည်ရွယ်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။
စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၄ သို့ ၀

ထိုင်းလက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲအတွက် မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်း လေ့ကျင့်

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၂၁
မြန်မာလက်ရွေးစင်အမျိုးသမီးအသင်းသည် ၂၀၂၀ တိုက်ရိုက်အိုလံပစ်တတိယအဆင့် ခြေစမ်းပွဲအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်သည့်အနေဖြင့် ထိုင်းလက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် ခြေစမ်းမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းခြေစမ်းပွဲအတွက် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှစ၍ မန္တလေးမြို့၌ စတင်လေ့ကျင့်လျက်ရှိသည်။
မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်း အိုလံပစ်ခြေစမ်းပွဲအတွက် အပြီးသတ်ပြင်ဆင်မှုများပြုလုပ်ရန် ထိုင်းအသင်းနှင့် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်၊ ၂၈ ရက်တို့တွင် စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

အင်အားအနည်းငယ်ရှိ မြေငလျင်တစ်ခုလှုပ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၁
ယနေ့ မြန်မာစံတော်ချိန် နံနက် ၄ နာရီ ၁၄ မိနစ် ၂၈ စက္ကန့်အချိန်တွင် ဟားခါးမြေငလျင်စခန်းမှ အရှေ့မြောက်ဘက် ၅၆ မိုင်ခန့် ကွာဝေးသော မြန်မာနိုင်ငံပြည်တွင်း (မင်းကင်းမြို့၏အနောက်ဘက် လေးမိုင်ခန့်အကွာ) မြောက်လတ္တီတွဒ် ၂၂ ဒီဂရီ ၅၈ မိနစ် ၅၈ ဒီဂရီ၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၄ ဒီဂရီ ၄၄ မိနစ် ၅၈ ဒီဂရီ၊ အနက် ၄၇ ကီလိုမီတာကိုဗဟိုပြု၍ အင်အားရစ်(ခ)တာစကေး ၃ ဒီဂရီ ၇ အဆင့်ရှိ အင်အားအနည်းငယ်ရှိသော မြေငလျင်တစ်ခု လှုပ်သွားကြောင်း မိုးလေဝသနှင့်လေဗေဒဌာနကြားမှူးဦးစီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။
ကြေးမုံ



အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံ

အမှတ်(၀၄)၊ ဗဟိုလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
Ph: (+951) 2304999, (+951) 538055



လေဖြတ်ခြင်းကို ကြိုတင်ကာကွယ်ရန်အတွက် အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံတွင် ဆေးစစ်ကြပါရ။

Stroke Package (A) - 95,000 Ks
Stroke Package (B) - 330,000 Ks

Stroke Package (၂)မျိုးကို မိသားစုဝင်များအား ဝန်ဆောင်မှုပေးနေပြီဖြစ်ပါကြောင်း လေးစားစွာဖြင့် အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။